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MİLLETVEKİLİ İLHAN AHMET’İN  ÖZGEÇMİŞİ

1968 yılında Gümülcine’de doğan İlhan Ahmet, 

İlköğrenimine Gümülcine 1. Merkez İlkokulu’nda 

(İdadiye) , orta öğrenimine de Celal Bayar Ortao-

kul-Lisesi’nde devam etti. 

  

İlhan Ahmet,  İstanbul Üniversitesi Hukuk Fakülte-

si’nden 1993 yılında bölüm ikincisi olarak mezun 

oldu.

Asıl mesleğinin yanı sıra, toplumsal faaliyetlerle 

de ilgilenen İlhan Ahmet, İdadiye İlkokulu Encü-

menliği ve Yüksek Tahsilliler Derneği’nde genel 

sekreterlik görevlerinde bulundu.

2004 yılı seçimlerinde Yeni Demokrasi partisin-

den seçimlere katıldı ve 13.486 oy alarak, partinin 

1981’ den itibaren ilk ve son azınlık milletvekili 

oldu. 

2007 seçimlerinde 15 076 oy alarak gücünü 

arttırmasına rağmen milletvekili seçilemedi, ancak 

PASOK ildeki 3 sandalyenin 2’sini kazandı, Yeni 

Demokrasi de E. Stilianidis’in 15 439 oyu ile bir 

milletvekili seçmiş oldu.

2009 yılındaki seçimlerde 8,323 aldı, ama E. Sti-

lianidis yine 10 056 oy alarak Yeni Demokrasi’ ye 

bir sandalye kazandırdı. Aynı yıl, Yeni Demokrasi 

partisinin liderliğine A. Samaras’ ın getirilmesiyle, 

İlhan Ahmet partiden ayrıldı ve  Dora Bakoyanni’ 

nin Demokratik İttifak’ ına geçti.

Partinin merkez komitesi üyesi olarak Mayıs 2012 

seçimlerine katıldı ve 11.207 oy aldı ve PASOK’ 

tan sonra il genelinde ikinci sıraya geçti, Yunanis-

tan çapında iller genelinde en yüksek oyu alarak 

Rodop ilini Yunanistan birincisi yaptı, ancak  par-

tisinin ülke çapında oyları sadece %2.56  oldu-

ğundan parti %3’lük seçim barajını aşamadığı için 

meclise giremedi. 



Demokratik İttifak, Yeni Demokrasi ile birleşince 

de, F. Kuvelis’ in teklifini kabul ederek 2012 yılı 

Haziran seçimlerinde Rodop Demokratik Sol liste-

sinin  başına getirildi.

12.318 oy alarak yine Yunanistan çapında iller 

genelinde en yüksek oy olarak Rodop ilini Yuna-

nistan birincisi yaptı fakat milletvekili seçilemedi 

ve koltuğunu yine 12.527 oy alan ve Rodop 

Hıristiyanlarının mecliste temsilsiz kalma riskini 

propaganda yapan Evripidis Stilianidis aldı, çünkü 

PASOK, SYRIZA ve DİMAR partilerinin liste baş-

larında müslüman adaylar bulunmaktaydı. 

Ocak 2015 seçimlerinde POTAMİ partisinden 

aday oldu.

S. Theodorakis’ in kararıyla bu yılın Eylül 2015 

seçimlerinde Rodop ilinde POTAMİ’ nin oy pusu-

lasının başına geçti.

Bu seçimlerde, POTAMİ Rodop  ilinde (20,91%) 

yüksek bir oran alarak, başarı sağladı ve üçüncü 

kez Yunanistan çapında illler genelinde en yüksek 

oyu alarak Rodop ilini Yunanistan birincisi yaptı 

ve  3 sandalyeden birini (1) kazanmayı başardı, 

böylece sekiz yıl sonra 12 082 oy alarak tekrar 

milletvekili seçildi.  

İlhan Ahmet 2017 yılında Demokratik İttifak Parti-

sindeki  Pasoka  geçti.

Türkiyenin saygın Think – Thank merkezlerinden 

olan Bab-ı Ali Toplantıları merkezinin Başkan 

Yardımcılığı görevinde bulundu ve halen de bu 

merkezin üyesidir. 

ABD’de yer alan “International Visitors on A pro-

ject for Young Muslim   Leaders on United States 

Political, Social and Educational Issues” progra-

mının üyesidir .

 

Merkezi Londra’da bulunan uluslararası bir örgüt 

olan  “The Coexistence Trust” üyesi olup İslamo-

fobi ( İslama karşı korkuların yenilmesi ve tanıtıl-

ması )  ve  Antisemitizim ile mücadele örgütünün 

üyesidir. 

İngilizce öğretmeni  Belgin Hakkı ile evli olan 

İlhan Ahmet, bir kız, bir  çocuk babası olup ingiliz-

ce bilmektedir.
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SORU ÖNERGESİ

Protokol no: 842/04-11-2015
1-MALİYE BAKANI’ΝΑ, 2-TARIM KALKINMA VE GIDA BAKANI’ΝΑ
KONU: RODOP İLİ ÇİFTÇİLERİNE YUNANİSTAN ÇİFTÇİ SİGORTASI KURUMU 
(ELGA) TAZMİNATLARI ÖDEMELERİNİN KESİLMESİ

Rodop ili çiftçisine ELGA tazminatı ödemelerinin  kesilmesi

2014 yılında Rodop ilinde aşırı hava muhalefeti 

nedeniyle tarımsal üretim büyük zarar görmüş 

ve çiftçiler de büyük ekonomik zarara uğramış-

lardır. 

Özellikle, 

2014 

yazında 

şiddetli 

dolu ve 

sonbaha-

rında da 

aşırı yağ-

murlar 

bölgeyi 

vurmuş-

tur. 

Dedeağaç (Aleksandrupoli) ELGA şubesi, Doğu 

Makedonya ve Trakya Eyaleti ziraat mühendis-

lerinin de desteğiyle büyük çabalar sonucu mer-

kezi idareye araştırma sonuçlarını sunmuşlardır. 

Bu sonuçlara göre Rodop ilindeki zarar miktarı 

11.500.000 Euro’yu bulmaktadır.

Zarar tazmin süreci başlamış ve 2015 yılının 

Haziran ayına kadar zararların yaklaşık % 60’ı 

ödenmiştir. O zamandan beri tazminat ödemele-

ri durmuş, bölgedeki bir çok çiftçi de ödenmedi-

ğinden ve bir çoğunun da geçen seneden hiçbir 

gelirinin olmamasından dolayı ve bu zor ekono-

mik koşulların da katkısıyla yeni ekim mevsimin-

de gerekli çalışmalarını yapamamışlardır.  

Bunun üzerine, tazminat ödenekleri çiftçilerin 

ödedikleri kendi sigorta primlerinden geldiğin-

den ve gerekli tazminat miktarının ELGA bütçe-

sinde mevcut bulunduğundan dolayı, 

Sayın bakanlara sorulur, 

A)Geri kalan çiftçilerin tazminat süreçleri ne 

zaman tamamlanacaktır? 

Β) ELGA’da gerekli olan tazminat mevcut oldu-

ğuna göre, çiftçilerin de ödenip üretim döngüsü-

nün normale geri dönmesi için bakanlık neden 

bu paraları serbest bırakmamaktadır?             

Soruyu soran milletvekili, 

Rodop Milletvekili, İlhan Ahmet
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Basın Bülteni - Soru Önergesi

KONU :Zarar tazminatı tarihi ve ELGA memurlarının işbaşı yapması hakkında 
“Hükümet, Rodop İli’ndeki afetzedelere karşı acziyet içindedir”

Milletvekili İlhan Ahmet:
“Hükümet, Rodop İli’ndeki afetzedelere karşı acziyet 
içindedir”

İlhan AHMET, zarar tespit 

çalışmalarının başlaması ve 

hak sahibi afetzedelere yar-

dımların biran önce ödenmesi 

için hükümete baskı yapmaya 

devam ediyor.

İlhan AHMET, milletvekili ol-

duğu Rodop İli’nde 15 Haziran tarihinde yaşanan 

ve başta Kozlukebir Belediyesi’ne bağlı yerleşim 

birimleri ve ekili arazilerde olmak üzere, Maron-

ya - Şapçı ile Yassıköy Belediyeleri’ne bağlı bazı 

yerlerde de büyük zarara yol açan aşırı yağışın 

ardından zarar tespit çalışmalarının hala yapılma-

masına tepki gösterdi.

7 bin dönüm ekili arazinin zarar gördüğü Rodop 

İli’ndeki çiftçilerin bu zor durumuna kayıtsız kalan 

hükümeti aciz kalmakla eleştiren milletvekili, 

tarlalardaki ürünleri ve evleri hasara uğrayan 

vatandaşların durumunun biran önce kayıt altına 

alınması için hükümeti ve Tarım Bakanını göreve 

çağırdı. 

Zarar bildirimleri için süre do-

luyor, ELGA memurları hala 

iş başı yapmıyor

Zarar bildirimleri için sürenin 

30 Haziran Perşembe günü 

dolacağını hatırlatan İlhan 

AHMET, Tarım Tazminatları 

Kurumu (ELGA) memur-

larının grevde olması yüzünden bugüne kadar 

yapılamayan zarar tespitlerinin ne zaman yapıla-

cağı konusundaki belirsizliğin ortadan kaldırılması 

çağrısını yineledi.

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’na hitaben 

sunduğu soru önergesinde milletvekili, ekili alan-

ların hemen hepsinin yokolduğu ve çok sayıda 

evin yanısıra zirai araçlar ile tarım makinelerinin 

de kullanılamaz hale geldiği afet bölgesindeki 

zarar tespit çalışmaları için hükümetin, ELGA 

memurlarıyla süren anlaşmazlığı ne zaman sona 

erdireceğinin yanıtını istedi. İlhan AHMET, Tarım 

Bakanı’na, “konuyla ilgili inisiyatif alacak iradeniz 

var mı” diye de sordu
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ                          Atina, 24-11-2015 – 13:39

EKONOMİ BAKANLIĞI                           Prot. No. :ΑΤΚΕ 1151489 ΕΞ 2015/227

BAĞIMSIZ MECLİS                Yunan Parlamentosu’na

DENETİMİ BÖLÜMÜ                Meclis Denetimi Müdürlüğü’ ne

       Soru Önergeleri Bölümü’ ne

Adres :  Leoxarous 2

P.K.  :  105 62 ATİNA      BİLDİRİ:1. Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanlığı

Bigi için:  M. Liberi           Bakanın Bürosu

Telefon:  210 33.75.247        Axarnon 2.101 76 ATINA

FAX:   210 32.35.135   2. Milletvekili İlhan Ahmet

Email: mlyb@1988.syzefxis.gov.gr      (Yunan Parlamentosu)

Ekonomi Bakanlığı çiftçi tazminatları konusunda cevap verdi

      

KONU:  842/4.11.2015 sayılı soru önergesine cevap

Milletvekili İlhan Ahmet’ in sunmuş olduğu 842/04-

11-2015 protokol sayılı soru önergesine cevap 

olarak, 

Ekonomi Bakan Yardımcısı, ilgili kararı ile ELGA’ 

nın (Devlet Tarım Tazminatları Kurumu’ nun) var 

olan nakitini, çiftçilerin tazminatlarında kullanmayı 

onaylamıştır. Bunun akabinde, Tarımsal Kalkınma 

ve Gıda Bakanlığı’ndan  ELGA 2015 Bütçesinin 2. 

Değerlendirmesi için, Ortak Bakanlık Kararı onayı 

çerçevesinde, Ekonomi Bakan Yardımcısı tarafın-

dan da ortaklaşa imzalanacak taslak sunulması 

bekleniliyor.

Mühür – İmza

(Aslına Uygundur)    

EKONOMİ BAKAN YARDIMCISI

       

G. XOYLIARAKIS

Arşiv Bürosu Şefi  

Dahili Dağıtım

1. Bakan’ın Bürosu

2. Bakan Vekili’ nin Bürosu

3. Maliye Politikası Genel Sekreteri’ nin 

Bürosu

4. Maliye Politikası ve Bütçe Genel Müdür-

lüğü

5. Genel Devlet Bütçesi Müdürlüğü

6. Bağımsız Meclis Denetimi Bölümü
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Basın Bülteni - Bakanlık Cevabı

KONU :Zarar Tazminatı Tarihi ve ELGA Memurlarının İşbaşı Yapması Hakkında 
Rodop İli’ndeki afetzedeler için tazminat süreci belirsizliğini koruyor

Rodop İli’ndeki afetzedeler için tazminat süreci 
belirsizliğini koruyor

Rodop Milletvekili İlhan AHMET, 

geçtiğimiz Haziran ayında Rodop 

İli’nde meydana gelen aşırı yağış 

kaynaklı doğal felaketin ardından 

afetzedelerin sesini duyurmaya 

devam ediyor.

Tazminat beklentisi içindeki ai-

lelerin yardım çığlıklarına adeta 

kulaklarına tıkayan hükümet ise, 

acil eylem planını harekete geçir-

mekten uzak, oyalama politikasında ısrar ediyor.

Afetin vurduğu yerleşim yeri ve ekili arazilerde 

yerinde tespit çalışması yapan Milletvekili İlhan 

AHMET, evleri, tarlaları ve zirai makineleri zarar 

gören, tarım ürünleri ile hayvanları ziyan olan 

bölge sakinlerine verdiği söz doğrultusunda, 

konunun yakından takipçi olmayı mecliste de 

sürdürdü.

“Bakanlığın cevabı belirsizliğe belirsizlik katmak-

tan öteye gitmiyor”

Tarım ve Kalkınma Bakanı’na hitaben yatırdığı 

soru önergesinde, zararlarının acilen tazmini 

için bekleyişi süren bölge çiftsinin durumunu 

hatırlatan İlhan AHMET, söz konusu bakanlık ile 

hükümetin bölge insanına yardım için ne zaman 

harekete geçeceğini sormuştu.

İlgili bakanlıktan gelen cevapta bir tarih verilmez-

ken; tarım arazilerinde, ev ve alt 

yapı ile zirai araçlarda  meydana 

gelen zararların tespitinin ne 

zaman yapılacağı ve en önemlisi 

bu değerlendirmenin yapılabilme-

si için sahaya çıkması gereken 

ELGA uzmanlarına, gerekli yol 

harcırahlarının ne zaman ödene-

ceği konusundaki belirsizlik yerini 

korudu. 

“40 gün geçti yetmedi mi, hükümetin afetzedeleri 

ciddiye alması için daha kaç gün gerek?”

Bakanlık cevabının ardından bir değerlendirme 

yapan Rodop Milletvekili İlhan AHMET, “Trakya 

bölgesine karşı her fırsatta sergilediği vurdum 

duymaz tavrının bir göstergesi olarak hükümet, 

doğal afetin ardından da bölgedeki vatandaşları-

na sırtını döndü” dedi. 

İlhan AHMET, “hükümet, bize gelen bakanlık ce-

vabında da olduğu gibi ‘çok yakında, kısa zaman 

içinde, az sonra’ diyerek belirsizlik içinde yüzen 

ifadelerle zor durumdaki insanlara umut tacirliği 

yapmaktan bir an önce vazgeçilmelidir. Buradan 

herkesi konuya ciddiyetle yaklaşmaya davet 

ediyorum. Üzerinden 40 gün geçmişken vatanda-

şın 1 gün dahi beklemeye tahammülü olmadığını 

yetkililer ne zaman anlayacak?” diye sordu.
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Basın Bülteni-Bilgilendirme

KONU: İlhan AHMET’ten ELGA Müdürü’ne çağrı

 İlhan AHMET’ten ELGA Müdürü’ne çağrı

“Şahsım ve bölge halkı olarak, gerekirse kendi 

araçlarımızı memurlarınıza tahsis etmeye hazı-

rız. Yeter ki görev başına dönüp, afetzedelerin 

tazminat haklarını 

kaybetmelerine mani 

olsunlar!”   

Rodop Milletvekili 

İlhan AHMET, Tarım 

Tazminatları Kurumu 

(ELGA) Müdürü The-

ofani Kourempe ile 

19 Temmuz Salı günü 

Atina’da biraraya 

geldi. İkili görüşmede 

ana gündem mad-

desi, Rodop İli’ndeki 

tütün ve kiraz üretcilerinin hala yapılmayan zarar 

tespitleri ile tazminat ödemeleri oldu.

Milletvekkili İlhan AHMET, zarar tespiti ve tazmi-

nat bekleyişleri süren bölgedeki tarım ve hayvan 

üreticilerinin durumunu bir kez daha muhatabı-

na iletti. Milletvekili, ELGA memurlarının görev 

bırakma eylemi nedeniyle askıda kalan konunun 

çözüme kavuşmasının, çiftçiler açısından son 

derece aciliyet arzettiğini belirtti.

“Hükümet ile ELGA memurları anlaşmadıkça, 

tarım ve hayvan üreticisi büyük zarar görüyor”

Geçtiğimiz Ocak ayından bu yana ELGA memur-

larının yol harcırahlarının ödenmediğini ve bu 

nedenle zarar tespit çalışmaları ve uzman onayı 

için sahaya çıkmadıklarını hatırlatan İlhan AH-
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MET,  “Ki bu yol masrafları, aslında çiftçilerden 

kurum tarafından peşinen tazmin edilmektedir. 

Ancak süren anlaşmazlık yüzünden ödemeleri 

yapılmayan memurlar araziye çıkmayıp görev 

bırakmakta, uzman görüşleri alınamamakta, 

zarar değerlendirmeleri yapılamamakta, neticede 

de tüm bu olanlardan tarım ve hayvan üreticileri 

zararlı çıkmaktadır” diye konuştu.

“Haziran’da Rodop’u vuran yağış, onlarca ev, 

binlerce dönüm ekili arazi ile pek çok tarım aletine 

büyük hasar yaptı”

ELGA memurlarıyla ilgili sorunun biran önce 

çözüme kavuşturulmasını talep eden milletvekili, 

geçtiğimiz Haziran ayında Rodop İli’nde yaşanan 

aşırı yağışın yol açtığı felâketi de hatırlattı. İlhan 

AHMET, özellikle Kozlukebir Belediyesi’ne bağlı 

çok sayıda yerleşim birimi, ekili alan, zirai ürün 

ve tarım aletlerinde, yine Yassıköy ve Maronya - 

Şapçı Belediye sınırları içindeki arazilerde ciddi 

hasar meydana geldiğini belirtti. 

“Hatta çoğu tarım arazilerinde % 100 zarar vardır, 

bu yıl yapılacak hasatın tamamı ziyan olmuştur” 

diyen milletvekili, “bu bölgelerdeki afetzedeler acil 

destek beklemektedir. Bu yüzden yetkili memurla-

rın görev başına dönerek, söz konusu arazilerde 

tespit çalışmlarını yapmaları, buna göre tazminat-

ların belirlenmesi ve hak sahiplerine ödenmesi 

hayati önem taşımaktadır” şeklinde konuştu.

“Kiraz ve tütün üreticisi için tüm olanakları sefer-

ber edeceğim”

Rodop İli’ndeki kiraz üreticilerinin durumunu da 

dile getiren Milletvekili İlhan AHMET, gerek kiraz 

gerekse de tütün ürütecileri ile hayvan bescileri-

nin zarar tespitlerininin yapılmaması halinde yine 

de tazminatlarının ödenebilmesi için tüm olanak-

ları seferber edeceğinin altını çizdi.

Tarım Tazminatları Kurumu (ELGA) Müdürü Theo-

fani Kourempe görüşmede, kurum memurlarının 

yol harcırahlarının ödenmesi için derhal talimat 

vereceğini söyledi. ELGA Müdürü Kourempe 

diğer yandan, kurumun araç sıkıntısında dikkati 

çekerek, söz konusu memurları saha çalışmaları-

na götürmek üzere halihazırda resmi araç bulun-

madığına işaret etti.

“Kourempe; ELGA’da araç yok, İlhan AHMET; 

şahsım ve bölge halkı araçlarını seferberetmeye 

hazır!”

Milletvekili İlhan AHMET, ELGA Müdürü’nün 

“memurların sahaya çıkması için resmi araç yok” 

tespitine çözüm olarak, “Şahsım ve Rodop İli’nde-

ki tüm çiftçiler, zarar tespit çalışmalarında kullanıl-

mak üzere özel araçlarını tahsis etmeye hazırız” 

diyerek, öneride bulundu.

Afetzedeler başta olmak üzere tüm bölge halkının 

böyle bir seferberliğe gönüllü destek verecekle-

rinden  emin olduğunu dile getiren İlhan AHMET, 

“tek istediğimiz yetkili memurların iş başı yapa-

rak, görevlerini yerine getirmelerinin sağlanması. 

Gerekirse biz vatandaş olarak, inisiyatif alıp yerel 

çapta halk desteği vermeye hazırız. Yeter ki afet-

zede vatandaş, tazminat hakkını kaybetmesin” 

ifadeleriyle, teklifini yineledi.

Milletvekilini dikkatlice dinleyen ELGA Müdürü, 

soruna, önümüzdeki günlerde  kesin bir çözüm 

bulacaklarını ifade etti.    
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SORU ÖNERGESİ

Protokol no: 843/01-11-2015
TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞINA
KONU: TARIM SÜBVANSİYONLARININ (PRİMLERİNİN) ÖDENMESİNDE 
YAŞANAN GEÇİKME

TARIM SÜBVANSİYONLARININ (PRİMLERİNİN) 
ÖDENMESİNDE YAŞANAN GEÇİKME

Sayın bakan, 

Son zamanlarda küçük ölçekli tarımsal işletme-

lere-çiftçilere ve tütün üreticilerine yapılması 

gereken prim ödemelerinde idari kontrol meka-

nizmalarının çalışmalarında önemli gecikmeler 

yaşandığını ve bunun da özellikle yıl sonuna 

doğru çiftçilere ağır 

ekonomik yükler 

getirdiğini müşahede 

etmek isterim.

Bununla birlikte, Av-

rupa Komisyonu yeni 

yönetmeliği, yerinde 

yapılacak kontrolle-

rin dahi bitmesine 

gerek duymaksızın 

2015 yılındaki tarım 

primlerinin % 70’inin, 

çevre ve tarım alanlarında ve ormanlık bölgelerde 

meydana gelen zararların telafisinde zararın % 

85’inin önceden ödenmesine fırsat vermektedir. 

Avrupa Komisyonu’nca, yerinde yapılacak idari 

denetimlerin ardından primlerin ve zarar paraları-

nın hak sahiplerine önceden doğrudan ödenmesi 
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mümkün olup,  bu ödemeler kontrol ve entegre 

yönetim sisteminin mihenk taşını oluşturmaktadır. 

30 Eylül tarihli ve 2015/1748 sayılı (AB) yönetme-

liğine göre, herhangi bir para miktarı verilmeden 

önce, her ülke tarafından yapılan denetimler 

sonucu, avans miktarının, kesin zarar miktarını 

geçmeyecek miktarda olması garanti altına alın-

malıdır. 

Fakat, hak sahiplerinin kaldıkları ciddi zorluklar 

karşısında, Avrupa Komisyonu’nun 809/2014 

sayılı yönetmeliğinin 28. ve 29.maddelerine göre, 

idari kontroller sonucunda avans ödemelerinin 

yapılabilmesi için acil önlem olarak 2015 yılı 

beyannamelerinde 1306/2013 sayılı (AB) kanu-

nu, 75.maddesi, 2.parağrafı, 1.bentinden istisnai 

sapma, gereklilik arz etmektedir.       

Ancak, bu sapmanın sağlıklı mali yönetime 

ve yeterli güvenlik seviyesine engel olmaması 

gerekmektedir. Bu nedenle, bu sapma olanağını 

kullanan üye ülkeler, hakkından fazla ödemele-

rin olmamaları ve yapılan olası yalnış ve fazla 

ödemelerin tam ve hemen geri alınabilmesi için 

gerekli tüm önlemleri almak zorundadırlar. Ek ola-

rak, bu sapma kullanımı hakkı, 1306/2013 sayılı 

(AB) yönetmeliğinin, 7.maddesi, 3.parağrafı, b. 

bentinde belirtilen 2016 mali yılı idari beyanname-

sinde de bildirilmelidir. 

Yukarıdakileri müteakiben, 

Sayın bakana sorulur, 

A) Çiftçi-

lerin bu olumlu 

AB düzenleme-

sinden yarar-

lanabilmeleri 

ve ödemelerin 

kesinleşmesi için 

gerekli olan acil 

önlemleri derhal 

almayı düşünü-

yormusunuz?

B) Bu kap-

samdaki ödeme-

lerin hak sahiple-

rine ulaşması için bir ödeme takvimi belirlendi mi, 

evet ise, bunların miktarı ne kadar olacaktır? 

Soruyu soran milletvekili, 

Rodop milletvekili, İlhan Ahmet.  
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Basın Duyurusu – Soru Önergesi

KONU :Rodop İli Çiftçisinin Tarım Tazminatları ve Sübvansiyonları Hakkında 
İlhan AHMET: “Rodop İli’ndeki çiftçilere zarar parası ne zaman ödenecek?”

İlhan AHMET: “Rodop İli’ndeki çiftçilere zarar parası 
ne zaman ödenecek?”

POTAMİ Rodop Mil-

letvekili İlhan AHMET, 

Ekonomi Bakanı ile 

Tarımsal Kalkınma 

ve Gıda Bakanı’na 

yönelik yatırdığı soru 

önergesinde, Rodop 

İli’ndeki çiftçilere Yu-

nanistan Devlet Tarım 

Tazminatları Kurumu 

(ELGA) tarafından ödenmesi gereken zarar para-

larında yaşanılan gecikmeyi sordu.

2014 yılında pek çok bölgede etili olan olumsuz 

hava koşullarının Rodop İli’ndeki tarım alanla-

rına da büyük zarara yol açması sonucu ELGA 

tarafından çiftçilerin zararını tazmin etmek üzere 

ödeneceği açıklanan primlerin hak sahiplerine 

yatırılmasındaki gecikmenin giderilmesini istedi.

Doğu Makedonya Trakya Bölgesi ‘nde ELGA 

uzmanları ve ziraat mühendisleri tarafından 

yapılan inceleme 

sonucu Rodop İli 

çiftçileri için belirlenen 

11. 500.000 euroluk 

zarar tazminatının 

bir kısmının 2015 

Haziran ayına kadar 

ödendiğini ancak 

daha sonra kesintiye 

uğradığını hatırlatan 

İlhan AHMET, bu durumun ekonomik darboğaz-

da olan çiftçinin yeni tarımsal üretim dönemine 

hazırlanırken elinin daha da sıkışmasına neden 

olduğunu vurguladı. 

Milletvekili ilgili bakanlara, Çiftçilerin ödediği 

sigorta katkı paylarından dolayı ELGA’nın kasa-

sında nakit sıkıntısı olmadığı halde haksız yere 

durdurulan tazminat ödeme sürecinin ne zaman 

işler hale gelerek çiftçilerin hesabına zarar primle-

rinin yatırılacağını sordu.
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ    Atina, 27-11-2015

TARIMSAL KALKINMA VE    Prot. No. : 86

GIDA BAKANLIĞI

BAKAN BÜROSU    Yunan Parlamentosu’na

      Meclis Denetimi Müdürlüğü’ ne

      Soru Önergeleri Bölümü’ ne

     

KONU:  Çiftçi primlerinin ödenmesi
İlgili Soru Önergesi: 843/04-11-2015

Çiftçi primlerinin ödenmmesi konusunda 
Tarım Bakanı cevap verdi

Milletvekili İlhan Ahmet’in sunmuş olduğu soru 

önergesinine cevap olarak, aşağıdakileri bilginize 

sunuyoruz:

Doğrudan destek ödemelerinin gerçekleşmesiyle 

ile ilgili olarak, geçici haklarıyla ilgili temel destek 

yardımının hak sahiplerine duyurulmasından ve 

idari ve saha kontrollerinin tamamlanmasından 

sonra OPEKEPE (Avrupa Teşvik Primleri Öde-

me ve Denetleme Kurumu), tüm hak sahiplerine 

Kasım 2015’ in sonuna kadar, temel destek yar-

dımının bir bölümünün ödenmesinin planlanmış 

olduğunu bildirdi. 1306/2013 sayılı (AB) Düzen-

lemesinin 75. Maddesi gereğince, ve  1306/2013 

sayılı (AB) Düzenlemesinin 1. Bölümünde sıra-

lanmış olan, doğrudan destek yardımı ödemeleri, 

1 Aralık’ tan, bir sonraki yılın Haziran ayının 20’ 

sine kadar, en çok iki taksit halinde ödenenecek-

tir.   

2007 – 2013 Tarımsal Kalkınma Programı’ nın 

öngördüğü 2.1.1-2.1.2 Metro (tazminat) ödemele-

rinin planlanmasıyla ilgili ise,  2015 yılının tazmi-

natının Aralık 2015’ te ödenmesi planlanıyor, tabi 

ki bu da ancak yapılması gereken  yasal kontrol-

ler tamamlandıktan sonra gerçekleşecektir. 

       

BAKAN  VAGGELİS APOSTOLOU  BİLDİRİ  

Milletvekili İlhan Ahmet

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanlığının vermiş 

olduğu cevap ilişikte aynen sunulmuştur. (Yunan-

cası)   
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Basın Bülteni - Bakanlık Cevapları

KONU :Rodop İli çiftçisinin tarım tazminatları ve sübvansiyonları hakkında 

İlhan AHMET’in, prim ve tazminatların ne zaman ödeneceği 
sorusuna Tarım Bakanı’ndan tarih geldi

İlhan AHMET’in, prim ve tazminatların ne zaman 

ödeneceği sorusuna Tarım Bakanı’ndan tarih 

geldi

Rodop Milletvekili İlhan AHMET’in, tütün üreticileri 

ve hayvan besicilerine yönelik tarım sübvansiyon-

larının (primlerin) ödenmesinde yaşanan gecikme 

üzerine Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’na 

yönelik yatırdığı soru önergesine gelen yanıtta, 

hak sahiplerine yapılacak ödeme planıyla ilgili 

takvim belirtildi.

İlgili bakanlık cevabında, OPEKEPE (Avrupa 

Teşvik Primleri Ödeme ve Denetleme Kurumu)

tarafından yapılacak idari ve saha kontrollerinin 

ardından primlerin  ilk ödemesinin 2015 Kasım 

ayı sonuna kadar yapılacağı, 1 Aralık 2015’ten 20 

Haziran 2016’ya kadar ise en çok iki taksitte tüm 

primlerin hak sahiplerine ödeneceği kaydedildi.

Cevapta ayrıca,  2015 yılına ait tazminatlarla 

(metro) ilgili olarak, yasal kontrollerin yapılma-

sının ardından ödemelerin 2015 Aralık ayında 

gerçekleştirileceği belirtildi.  

Geciktirilen zarar parası ödemelerinin yapılması 

için ELGA’ya Bakanlık’tan onay

İlhan AHMET’in, milletvekili olduğu Rodop İli’nde-

ki çiftçilere Yunanistan Devlet Tarım Tazminatları 

Kurumu (ELGA) tarafından zarar parası ödemele-

rinde yaşanan gecikmenin nedeni ile ödemelerin 

ne zaman yapılacağını sorduğu önergesine yanıt, 

Ekonomi Bakan Yardımcısı’ndan geldi.

Ekonomi 

Bakanlı-

ğı’ndan 

gönd-

rilen 

cevapta, 

EL-

GA’nın 

kasasında varolan naktin, çiiftçilerin zarar parası 

ödemesinde kullanımı için onayın verildiği belirtil-

di.

Hatırlanacağı üzere bahse konu soru önergesin-

de Milletvekili İlhan AHMET, ELGA’nın kasasında 

nakit sıkıntısı olmadığının altını çizerek, buna 

rağmen hak sahiplerine yönelik zarar parası 

ödemelerinde haksız yere gecikme yaşandığını 

vurgulamıştı. 
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                                                                                    Gümülcine, 02-03-2016
İlhan AHMET’in, prim ve tazminatların ne zaman ödeneceği sorusuna Tarım 
Bakanı’ndan tarih geldi

İlhan AHMET’in, prim ve tazminatların ne zaman ödeneceği 
sorusuna Tarım Bakanı’ndan tarih geldi

Rodop Milletvekili İlhan AHMET’in, tütün üreticileri 

ve hayvan besicilerine yönelik tarım sübvansi-

yonlarının (primlerin) 

ödenmesinde yaşa-

nan gecikme üzerine 

Tarımsal Kalkınma ve 

Gıda Bakanı’na yönelik 

yatırdığı soru önerge-

sine gelen yanıtta, hak 

sahiplerine yapılacak 

ödeme planıyla ilgili 

takvim belirtildi.

İlgili bakanlık cevabın-

da, OPEKEPE (Avrupa Teşvik Primleri Ödeme ve 

Denetleme Kurumu) tarafından yapılacak idari ve 

saha kontrollerinin ardından primlerin  ilk ödeme-

sinin 2015 Kasım ayı sonuna kadar yapılacağı, 

1 Aralık 2015’ten 20 Haziran 2016’ya kadar ise 

en çok iki taksitte tüm primlerin hak sahiplerine 

ödeneceği kaydedildi.

Cevapta ayrıca,  2015 yılına ait tazminatlarla 

(metro) ilgili olarak, yasal kontrollerin yapılma-

sının ardından ödemelerin 2015 Aralık ayında 

gerçekleştirileceği belirtildi.  
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SORU ÖNERGESİ
                                                                                   Protokol No: 1445/26-11-2015
ÇEVRE VE ENERJİ BAKANI’NA
KONU: RODOP İLİ ORMAN MÜDÜRLÜĞÜ’NÜN YETKİ SINIRLARI DAHİLİNDE 
AĞAÇ KESİMİ, YAKACAK ODUN KESİMİ VE DAL BUDAMA YASAĞI

RODOP İLİ ORMAN MÜDÜRLÜĞÜ’NÜN YETKİ SINIRLARI 
DAHİLİNDE AĞAÇ KESİMİ, YAKACAK ODUN KESİMİ VE 

DAL BUDAMA YASAĞI

Sayın bakan, 

Halihazırdaki ve geçen sene de tekrarlanan uygu-

lamaya göre, önceki yıllarda olduğu gibi harçsız 

olarakve ağaç kesim iznine gerek duyulmaksızın 

düzenleyici kararların yayınlanması ve yetkili 

orman koruma muhafızlığının onayı ile  Rodop ili 

Orman Müdürlüğü’nce sadece ve sadece aşa-

ğıdaki koşullar doğrultusunda sorumlu olduğu 

bölgedeki köy sakinlerine sadece kuru ağaç 

kesimine, istifine, (düşmüş, eğilmiş) ağaç, odun 

ve orman türevleri toplamına izin verilmekteydi:

• Yukarıda belirtilen ağaç kesimine, 

toplamına ve istifine, ilgili kişinin ( her ailenin 

başı) orman koruma muhafızlığına, bağlı olduğu 

belediyece verilen daimi ikametgah belgesi ve 

tasdikli kimlik veya pasaport fotokopisi ile başvuru 

sonrası kendisine sunulan idari izin belgesi ve 

ilgili orman koruma muhafızlığının onayı ile izin 

verilmekteydi.  

• Yukarıda belirtilen (düşmüş, eğilmiş) kuru 

ağaç ve kütük kesimi, toplamı ve istifi, 

kamu ormanlarından yapılan  istif kümeleri ile ilgili 

ise mecburen ağaç kesiminin bitiminden, ağaç 

türevlerinin taşınmasından ve son denetim proto-

kolünün yazılmasından sonra verilmekteydi. 

• Yukarıda sunulan onay kişiye mahsus, 

belirli güz dönemine ait, belirli yer (bölge, mevki), 

zaman (ağaç kesim ve toplama zamanı), orman 

ürünü ve miktarı için geçerli idi.

• Onaylanan yakacak odun miktarı, sadece 

ve sadece hak sahibinin kişisel ihtiyaçlarının kar-

şılanması için kullanılmaktaydı. (Evde kullanma)

• İdari izin belgesinin verilmesinden sonra, 
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ağaç kesimi, toplamı ve istifi hak sahibinin so-

rumluluğu ve kendi harcamalarıyla ve ilgili orman 

korucusunun bilgilendirilmesi ve onun önerileri 

doğrultusunda gerçekleşmekteydi.

2014 yılında kişisel ihtiyaçların karşılanması 

açısından aşağıdaki köy sakinlerini kapsayan 

toplam üç düzenleyici karar yayınlanmış:    Yaka-

cak odun, pırnarlık ve ağaç kesimi için Kuşlanlı, 

Hacılar, Yardımlı, Nea Petra, Denizler, Muratlı, 

Demirbeyli, Salmanlı, Taşlık, Sofular, Maronya, 

Karaağaç, Çadırlı, Karakurcalı, Eski Karakurcalı 

köyleri.  İkinci karar yakacak odun, pırnarlık ve 

ağaç kesimi için Baldıran, Taşkınlar, Üçgaziler, 

Payamlar, Kızıllar, Yassıhöyük, Kalaycıdere, Işık-

lar, Hacıköy, Dolapçılar, Durhasanlar, Gaybıköy, 

Şapçı, Evrenköy, Menetler, Değirmendere, Küçük 

Sirkeli,

Sınırdere, Yeniköy, Domruköy ve Dündarlı köyleri. 

Üçüncü karar sadece (düşmüş, eğilmiş) kurumuş 

yakacak odun ve ağaç kesimi , toplamı ve istifi 

için sadece Aralıkburun, Sarancina, Adadere, 

Kayrak, Payamdere, Kardere, Hacıören, Üntren, 

Kozdere, Kezviran (Keziren), Yukarı Gerdeme, 

Gerdeme, Hemetli, Kazören, Kovanlık, Kızılağaç, 

Çalabı, Üşşekdere, Musacık, Hacıviran, Hebil-

köy, Yukarı Kamberler, Manastır, Salıncak,Aşağı 

Kamberler, Fırçıl, Mehrikoz, Kirazlı, Atmezarı,  

Çukka,Yanıkköy, Kaypak, Karadere köyü sakinleri 

için. Herhalükarda, ağaç kesimi ilgili orman koru-

ma muhafızlığının onayı, belirli miktar, ticari amaç 

gütmeyen, sadece kişisel kullanım için sunulan 

idari izin belgesi ile ve sadece yukarıdaki bölge 

sakinlerine mahsus verilmekteydi.   

Ancak bu yıl, ekonomik koşulların kırsal bölgeler-

de ve özellikle Rodop bölgesinde ağırlaşmasına 

rağmen, yukarıdaki köy sakinlerinin şahsi ihtiyaç-

larını karşılamaları için Rodop ili Orman Müdürlü-

ğü’nce ağaç kesimine izin verilmemiştir.

Bu kararın nedenini de Rodop ili Orman Müdürlü-

ğü, sel baskınlarına ve doğal afetlere neden olan 

kaçak ağaç kesimini, personel yetersizliğini ve bu 

bölgelerin yeterli şekilde kontrol edilememesini 

gerekçe göstererek açıklamaktadır.

Ancak elimizde bulunan verilere göre, 2014-

15 kışında Rodop ilinde benzer yasaklamalar 

gerektirecek bu şiddette sel felaketlerinin vuku 

bulmadığı    

anlaşılmaktadır. Bununla beraber, Rodop ili 

Orman Genel Müdürlüğü’nün resmi raporlarına 

göre, 2015 yılının ilk dokuz ayında Rodop böl-

gesindeki kaçak ağaç kesimindeki suç oranları 

düşük seviyelerdedir. Mevcut verilere göre, 2015 

Ocak-Eylül ayları arasında yapılan toplam 3372 

kontrol sırasında, Mart ayında en yüksek suç 

oranına erişilmek üzere, 21 suça rastlanmış ve 

olaylar savcılığa sevk edilmiştir. Daha detaylı ola-

rak, Mart ayında yapılan 674 kontrol esnasında 

12 suça rastlanmıştır. Şu da belirtilmelidir ki, tüm 

bu aylar toplamında üç araba, bir traktör ve 10 

ton yakacak oduna el konulmuştur. Hatta, Orman 

Müdürlüğü idari yetkililerine göre dağlık Rodop’ta 

kontroller yoğun olup bu da muhtemel kaçak ağaç 

kesicileri için caydırıcı unsur olmaktadır.   

Yukarıdakileri müteakiben sorulur,

Önümüzdeki kış döneminde, ispatlanmış olarak 

çok düşük gelir seviyesine sahip olan dağlık ve 

dezavantajlı bölge sakinlerinin şahsi kullanım-

ları için odun kesimini olanaksız kılan Rodop 

ili Orman Müdürlüğü’nün bu haksız kararının 

değişmesi için girişimlerde bulunmayı düşünüyor-

musunuz? 

 

Rodop Milletvekili,   İlhan Ahmet   
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Basın Duyurusu - Soru Önergesi

KONU  : Rodop İli Orman Müdürlüğü’nün Ağaç Kesim Yasağı Hakkında 
İlhan AHMET, “Rodop İli Orman Müdürlüğü’nün ağaç kesim yasağı, ekonomik 
krizdeki vatandaş için iyi niyetten uzaktır”

İlhan AHMET, “Rodop İli Orman Müdürlüğü’nün ağaç kesim 
yasağı, ekonomik krizdeki vatandaş için iyi 

niyetten uzaktır”

POTAMİ Rodop Milletvekili İlhan AHMET, özel-

likle dar gelirli aileleri etkileyecek olan Rodop İli 

Orman Müdürlüğü’nün ısınma amaçlı yakacak 

odun temin edilmesine yasak getiren kararına 

tepki gösterdi.

İlhan AHMET, kış mevsiminde ısınma ihityaçlarını 

karşılamakta zorlanan dar gelirli ailelere önemli 

ölçüde destek olan ve bu yıla kadar İl Orman Mü-

dürlüğü’nün izni ile devam eden uygulamaya, bu 

kış sezonu için getirilen durdurma kararını Çevre 

ve Enerji Bakanı’nın gündemine taşıdı.

Bakana hitaben yatırdığı soru önergesinde 

milletvekili, özellikle dağlık bölgelerde ve orman 

arazisine yakın yerlerde ikâmet eden vatandaşla-

rın yararlandığı, her kış sezonunda belirli miktar-

da ve belirli alanlardaki ağaç türleri için Rodop İli 

Orman Müdürlüğü’nce verilen kesme iznini bu kış 

dönemi için kaldıran gerekçelerin kabul edilemez 

olduğunu belirtti.

İl Orman Müdürlüğü tarafından personel eksikli-

ğinin yanısıra, yasak kararının nedenleriden biri 

olarak iddia edildiği gibi, geçtiğimiz 2014-2015 kış 

mevsiminde, bölgedeki orman arazisini etkileye-

cek büyüklükte bir doğal afetin yaşanmadığını 

belirten İlhan AHMET, yine bir diğer neden olarak 

gösterilen yasadışı kaçak ağaç kesiminde de 

belirtildiği gibi bir artış olmadığını, hatta Rodop İli 

Orman Müdürlüğü’nün resmi verilerine göre 2015 

yılının ilk dokuz ayında kaçak kesim oranlarının 

oldukça düşük olduğunun altını çizdi. 

İlhan AHMET, sel ve doğal afetler nedeniyle ağaç-

ların ve zeminin zarar gördüğü, personel eksikliği 

ve yasadışı kaçak kesimleri gerekçe göstere-

rek, özellikle ekonomik zorluk içindeki dar gelirli 

yardıma muhtaç ailelerin bu çetin kış koşullarında 

yakacak odun ihtiyacını karşılamasına mani olan 

Rodop İli Orman Müdürlüğü’nün yasak kararını 

geri çekmesi için Çevre ve Enerji Bakanı’nın giri-

şimde bulunmayı düşünüp düşünmediğini sordu. 
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Basın Bülteni - Bakanlık Cevabı

KONU : Rodop İli Orman Müdürlüğü’nün Ağaç Kesim Yasağı Hakkında 

Ağaç kesimi konusunda Bakanlık cevap verdi

Rodop İli’nde ısınma odunu kesim izni için yetki 

Tarım ve Orman Genel Müdürlüğü’nde

Milletvekili İlhan 

AHMET’in Rodop İli 

Orman Müdürlüğü 

tarafından ısınma 

amaçlı yakacak 

odun temin edil-

mesine getirilen 

yasak kararının geri 

çekilmesi talebine 

bakanlıktan cevap 

geldi.

Milletvekilinin 

1445/26.11.2015 sayı ve tarihli soru önergesine 

Çevre ve Enerji Bakanlığı’ndan gelen yanıtta, 

konunun Tarım ve Orman Genel Müdürlüğü’nün 

yetkileri dahilinde olduğu belirtildi.

Bakanlık cevabında ayrıca, 4351/15 (ΦΕΚ Α’164) 

sayılı kanuna getirilen düzenleme ile 61762/20-

12-2012 sayılı kararın geçerliliğinin 20 Ağustos 

2016’ ya kadar uzatıldığı kaydedildi.

Hatırlancağı üzere Rodop Milletveki İlhan AHMET 

soru önergesinde, sel ve doğal afetler nedeniyle 

ağaçların ve zeminin zarar görmesini, personel 

eksikliğini ve yasadışı kaçak kesimleri gerekçe 

göstererek, özellikle ekonomik zorluk içindeki dar 

gelirli yardıma muhtaç ailelerin çetin kış koşulla-

rında yakacak odun ihtiyacını karşılamasına mani 

olan Rodop İli Orman Müdürlüğü’nün yasak ka-

rarını geri çekmesi için Çevre ve Enerji Bakanı’nı 

girişimde bulunmaya çağırmıştı.
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SORU ÖNERGESİ

                                                                              Protokol No: 2217/08-01-2016
                                               Atina, 7-1-2016
Çevre ve Enerji Bakanı’ nın dikkatine,
KONU: Rodop Bölgesindeki çifçilere su kullanımı izni alımında para cezası

Rodop Bölgesindeki çifçilere su kullanımı izni 
alımında para cezası

Sayın Bakan,

Rodop bölge-

sinde, binler-

ce çiftçimiz, 

tarımcılıkla ilgili 

sulama için,  

Ulusal Su Tah-

sis Sicili’ndeki 

(Ε.Μ.Σ.Υ.) su 

tahsisi noktala-

rına kayıt için, 

zamanında 

yani 31-12-2015 tarihine kadar bağlı oldukları 

belediyeye dilekçe vermişlerdir.

Yukarıdaki bütün bu çiftçilerimiz, Ulusal Su Tahsis 

Sicili (Ε.Μ.Σ.Υ.)’ nden gelecek olan su kullanımı 

izni Belgesini bugüne kadar daha alamamışlardır.

İlgili çiftçiler, 101282/14-07-2015 sayılı Bakanlı-

ğınıza ait yönetmeliğin öngördüğü üzere, yetkili 

birimlerce son başvuru tarihleri ve uygulanan 

cezalar ile ilgili bilgilendirilmedikleri için, ve Ulusal 

Su Tahsis Sicili’nden (Ε.Μ.ΣΥ.) gelecek olan bu 

söz konusu Belgeyi bekliyor oldukları için, ki izin 
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alabilmek için bu belge gerekmektedir, ve ya-

sadaki değişiklikten haberdar olmadıklarından 

dolayı –yani ilgili belediyeden su izni için son baş-

vurunun 30-09-2015 tarihi olduğuna dair bilgileri 

olmamıştır.

Sonuç itibariyle, bugün Rodop ilinde binlerce 

çiftçi bir anda 01-10-2015 tarihi itibariyle yapılan 

dilekçeler zamansız sayıldığı için, zor ve mahçup 

durumda bulunmaktadırlar. Bu durum da, kendi 

suçları olmadığından ve tam olarak bilgilendi-

rilmemiş olmalarından kaynaklanmaktadır. Bu 

sebepten dolayı da, şimdi ceza ödemeleri gerek-

mektedir. Tabi ki de ekonomik olarak bu cezaları 

ödeyecek durumda değillerdir, hatta birden fazla 

sulama tesisatı (sondajı) olan çiftçilerde ise bu 

cezalar çok çok daha ağırdır. 

Ayrıca, 01-10-2015’ten  31-12-2015’e kadar olan 

zaman zarfında, cezalar her sondaj için her ay 50 

euroya tekabül ekmektedir, ki bu da, Ulusal Su 

Tahsis Sicili’ne (Ε.Μ.ΣΥ.) kayıt dilekçelerini zama-

nında yatıran kullanıcıların düzenlenmesi için bile 

yetersiz kalmaktadır.

Yukarıdakileri müteakiben sorulur:

A) Haksız bir şekilde bu zor ceza durumun-

da bulunan çiftçiler için birşey yapmaya niyetiniz 

var mı? Çünkü, bu dönemde çiftçiler özellikle, 

gelirlerine oranla ve yakın geçmişe kıyasla, çok 

büyük gider ve 

masrafları karşı-

lamak zorunda 

kalmaktadırlar.

B) Ro-

dop bölgesindeki 

çifçilerin bu söz ko-

nusu haklı sorun-

larının, kendilerinin 

de isteği üzere, 

hallolması için, 

izin başvurusu için 

öngörülen süreyi 

en az (2) ay daha 

uzatmayı düşünü-

yormusunuz?  

 Soruyu yönelten milletvekili

İlhan Ahmet
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Basın Bülteni - Soru Önergesi

KONU: POMONA Cezalarına Ek Süre Talebi 

İlhan AHMET, POMONA cezalarına indirim  ve yeni başvuru süresi için uzatma 
talep etti

İlhan AHMET, POMONA cezalarına indirim  ve yeni başvuru 
süresi için uzatma talep etti

Milletvekili İlhan AH-

MET, Rodop İli’ndeki 

binlerce çiftçiyi yakın-

dan ilgilendiren tarım-

sal sulamada POMO-

NA (artezyen kuyusu) 

kullanım izinlerinde 

yaşanan gecikmeleri 

ve buna bağlı haksız 

cezai uygulamaları 

Çevre ve Enerji Bakanı’nın dikkatine sundu.

Bakana hitaben yatırdığı 7 Ocak 2016 tarihli soru 

önergesinde İlhan AHMET, Rodop İli’ndeki binler-

ce çiftçinin, 101282/14-07-2015 sayılı Bakanlık 

yönetmeliğinin öngördüğü üzere, yetkili birimler 

tarafından son başvuru tarihleri ve aksi halde uy-

gulanacak cezalarla ilgili olarak bilgilendirilmediği-

ni ve ayrıca ilgili belediyeden POMONA (artezyen 

kuyusu) kullanım izni alabilmek için yapılacak 

başvuruda kullanılmak üzere, Su Tahsis Ulusal 

Sicili’nden (Ε.Μ.ΣΥ.) 

gönderilmesi gereken 

ilgili evrakın da son 

başvuru tarihine kadar 

çiftçilerin eline ulaşma-

dığını belirtti.

Bu durumun, Rodop 

İli’ndeki çiftçileri haksız 

yere cezalı duruma 

düşürdüğünü kayde-

den milletvekili, hele ki birden fazla POMONA 

kullananlar da düşünüldüğünde, zaten ekono-

mik darboğazda olan çiftçileri altından kalkması 

mümkün olmayan ekonomik yükümlülük altına 

soktuğunu ifade etti. 

Milletvekili ilgili Bakan’dan, yukarıda belirtilen tüm 

gerekçeler doğrultusunda, çiftçiler lehine cezai 

indirim ve tarımsal sulamada POMONA (artezyen 

kuyusu) kullanımına yeni başvuruların yapılabil-

mesi için 2 aylık ek uzatma süresi talep etti. 
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ  

ÇEVRE VE ENERJİ  BAKANLIĞI  Atina,25/02/2016           26 ŞUBAT 2016

BAĞIMSIZ MECLİS    Prot. No. : 23

DENETİMİ BÖLÜMÜ     

Yunan Parlamentosu

       Soru Önergeleri Bölümü’ ne

Adres :  Mesogeion  119

P.K.  : 10192 ATİNA        BİLDİRİ: . Milletvekili sn. İlhan Ahmet

Bigi için:  N. Milonas          

Telefon:  210 6969811       

FAX:   210 6969512   

Email: vouli2@prv.ypeka.gr  

      

KONU:  Soru Önergesine CEVAP
İLGİ: 2217/8-1-2016 protokol sayılı Soru Önergesi 

Su ortamlarının korunması hakkında Bakanlık cevap verdi

Milletvekili İlhan Ahmet’ in sunmuş olduğu (a) ilgili 

soru önergesine cevap olarak,

Çevre ve Enerji Bakanlığı/ Su Ortamlarının Ko-

runması ve Yönetimi Müdürlüğü’ nün 125034-22-

1-2016 protokol sayılı evrağı ilişikte verilmektedir. 

Bu evrağın içeriği sunulan konularla ilgili detaylı 

bilgi vermektedir. Bunlar arasında ödenmesi 

öngörülen para cezasındaki değişiklik de yine 

burada belirtilmekte olup bu ceza,  geç sunulacak 

sulama izni dilekçeleri için, 1-1-2016 tarihinden  

itibaren  150 Avro olarak belirlenmiştir. Bu karar  

69/22-1-2016  ΦΕΚ B’ sayılı Resmi Gazetede 

yayınlanmıştır. 

Mühür – İmza

   

            BAKAN YARDIMCI                                                                                                                                    

GİANNİS TSİRONİS

İlişikte

Çevre ve Enerji Bakanlığı/ Su Ortamlarının Ko-

runması ve Yönetimi Müdürlüğü’ nün 125034-22-

1-2016 protokol sayılı evrağı (2 sayfa)

Cevap sayfaları: 1

İliştirilmiş sayfalar: 2

Toplam sayfa: 3

Dahili Dağıtım

1. Bakan Vekili’ nin Bürosu

          ASLINA UYGUN KOPYASI

   (İmza - mühür)

ADAMİDOU ELİSSABET  (İşbu cevapla ilgili res-

mi evrakların Yunancası ilişikte sunulmuştur)
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SORU ÖNERGESİ
           Protokol No.:5090 / 25-4-2016
Atina, 25-4-2016

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’ nın dikkatine,
KONU: Donma sonucu ürünleri zarara uğrayan Rodop Bölgesi’ndeki kiraz üreti-
cilerinin tazminatı. 

 Donma sonucu ürünleri zarara uğrayan Rodop 
bölgesindeki kiraz üreticilerinin tazminatı. 

Sayın Bakan,

Rodop Bölgesi’ndeki kiraz üreticileri, Mart ayında 

yaşanan don olayı sonucu geniş kapsamlı zarara 

uğramıştır. Kendi tahminlerine göre, toplam üre-

timlerinin 

%70’i hasar 

görmüştür.  

Ancak 

bugün bile, 

yaşanan bu 

hava şartın-

dan bir ay 

sonra, bu 

zarar ziyan-

ların kaydı 

yapılmamıştır. Oluşan zarar ve ziyanı değer-

lendirip kayıt eden ELGA memurları kontrollere 

gitmediklerinden dolayı Rodop ili kiraz üreticileri 

şu anda tazminat haklarını kaybetme tehditi ile 

karşı karşıya kalmış durumdadırlar.

Kooperatiflerle ilgili yasa tasarısının yürürlükten 

geçmesi 

esnasında 

45. madde-

de Bakan-

lık tarafın-

dan, ELGA 

görevlileri-

nin ulaşım 

masraf-

larının 

ödenmesi 

ile ilgili bir öngörüş belirtilmiş, fakat yasa tasarısı 

daha yürürlükten geçmeden sizin tarafınızdan bu 
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geri çekilmiştir. Sonuç olarak da şu anda ELGA 

görevlilerinin bu zarar ziyan kayıtlarını gerçekleş-

tirebilmeleri için gerekli ulaşım masrafları ve ilgili 

harcırahları herhangi bir yasal çerçevede belirtil-

mediğinden ve görevliler de bu ulaşım masrafla-

rını kendi ceplerinden ödemek istemediklerinden, 

bu kontroller gerçekleşememektedir.

 Görevlilerin bu ulaşım masrafları, ne devlet 

bütçesinden ne de çiftçilerin ELGA’ ya ödediği 

katkılardan karşılanmaktadır. Bu ulaşım masraf-

ları, her defasında çiftçilerin uğradıkları zararların 

kaydı esnasında ödedikleri kayıt harçlarından 

karşılanmaktadır.

Oluşan zarar ve ziyanın doğru ve objektif bir 

şekilde, yerinde ve zamanında tespit ve kaydı 

gerektirdiğinden,

Size soruyoruz:

1- Rodop Bölgesi’ndeki 

kiraz üreticilerinin, don sonucu 

ürünlerinde yaşadıkları zarar 

ziyanın ve gelir kaybının değer-

lendirilmesi, tespiti ve kaydı ne 

zaman yapılacak, çiftçiler tazmi-

natlarını ne zaman alabilecekler?

2- Bakanlığınız, zarar ziyan 

tespit ve kayıtlarının yetkili yerel 

ELGA görevlileri tarafından, 

zamanında yapılabilmesi ve bu 

görevlilerin ulaşım masraflarının karşılanması 

için, ne gibi önlemler almayı planlıyor?

   

Soruyu yönelten 

milletvekili

İlhan Ahmet

Rodop İli 

POTAMİ 

Milletvekili 
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Basın Bülteni - Soru Önergesi

Konu: Mart ayında kirazlarda yaşanan buzlanma                                                                               
                                                                                                                 28-04-2016
İlhan AHMET, “SyrizAnel, şimdi de kiraz üreticisine sırtını çevirdi”

İlhan AHMET, “SyrizAnel, şimdi de kiraz üreticisine 
sırtını çevirdi”

Rodop Milletvekili İlhan 

AHMET, Mart ayında 

yaşanan buzlanma 

sebebiyle ürünleri zarar 

gören kiraz üreticilerinin 

durumunu ilgili bakanın 

dikkatine sundu.

Hazırladığı yazılı soru 

önergesinde İlhan AH-

MET, milletvekili olduğu 

Trakya bölgesindeki kiraz üreticilerinin zararları-

nın tesbiti için Tarım Tazminatları Kurumu’ndan 

(ELGA) hala yetkili görevlendirilmediğini belirte-

rek, Mart ayında yaşanan olumsuz hava koşulları-

nın kirazlarda yol açtığı zararların ne zaman kayıt 

altına alınacağını sordu.

“ELGA memurlarının grevi yüzünden zamanında 

zarar tespit çalışması yapılamıyor”

SyrizAnel hükümetinin, Trakya’daki çiftçiyi bir kez 

daha kaderine terk ettiğinin altını çizen millet-

vekili, SyrizAnel hükümeti tarafından ulaşım ve 

tespit masrafları ödenmeyen ELGA çalışanlarının 

greve giderek, görevlerini yapamaz hala geldiğini 

belirtti.

İlhan AHMET, hükümetin 

meclis genel kuruluna 

getirdiği son kooperatif 

yasasında da ELGA me-

murlarının haklarını geri 

veren düzenlemeyi geri 

çektiğini hatırlattı.

“Kiraz üreticisi bir kuruş 

dahi yardım alamazsa 

bunun tek suçlusu SyrizAnel’dir”

Milletvekili, ELGA memurlarının araziye gidip za-

rar tespit çalışmaması yapmaması halinde ürünü 

zarar gören kiraz üreticisinin herhangi bir yardım 

almasının mümkün olmayacağını dile getirerek, 

bu durumun tek suçlusunun SyrizAnel hükümeti 

olacağını vurguladı.

İlhan AHMET, hükümetin bölge çiftçisine karşı 

sürdürdüğü sorumsuz politikanın en son örneği 

olarak kiraz üreticilerine karşı takındığı bu umur-

samaz tavır karşısında bakanın herhangi bir 

tedbir alıp almayacağını sordu.
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ

TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞI

MECLİS DENETİM BÖLÜMÜ 

Axarnon 2, 101 76 Atina, Tel. 210-2124180 Faks: 210-2124524

Atina, 23-5-2016

Prot. No. : 561

Yunan Parlamentosu’na

Meclis Denetimi Müdürlüğü’ ne

Soru Önergeleri Bölümü’ ne

      

KONU:  Rodop İli bölgesinde yaşanan buzlanmadan dolayı kirazlarda görülen 
hasarlar

İlgili Soru Önergesi: 5090/25-4-2016

Rodop İli bölgesinde yaşanan buzlanmadan dolayı 
kirazlarda görülen hasarlar

Milletvekili İlhan Ahmet’ in sunmuş olduğu yukarı-

da belirtilen soru önergesinine cevap vererek ve 

Yunanistan Tarım Tazminatları Kurumu ELGA’ nın 

Başkanı sayın Th. Kourebe’ nin 09.05.2016 tarihli 

yazılı bilgilendirmesine dayanarak, aşağıdakileri 

bilginize sunuyoruz:

Rodop İli bölgesi genelinde kiraz ürünlerinde 

gözlemlenen zararlarla ilgili olarak şunu söyle-

yebiliriz: Yunanistan Tarım Tazminatları Kurumu 

ELGA’ nın Dedeağaç şubesindeki görevlilerinin 

yapmış olduğu incelemeler sonucu, bu zaraların 

buzlanmadan olmadığı, kısırlık ve verimsizlikten 

kaynaklandığı tespit edilmiştir, bu sebep için de,  

Yunanistan Tarım Tazminatları Kurumu ELGA’ nın 

Mahsul Sigortası Yönetmeliği tarafından tazminat 

öngörülmemektedir.

Fakat, bu zararlar için Devlet Mali Yardım prog-

ramlarından faydalınabilinir, bu programlar Acil 

Durum Eylem Planı (PSEA) yetkisindedir ve en 

önemli şart, zararın doğal afet yada olumsuz 
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hava koşulları sonucu meydana gelmiş olmasıdır 

(Devlet Mali Yardım Kanunu’ nun 4. maddesi – 

Ortak Bakanlık Kararı KYA 281245/0.04.2008 

–ΦΕΚ628/B’).

Bu amaç için, bir zarar ölçme barajı belirlenmiştir, 

ve bu barajın üzerinde olan zararlar bu yardım 

planından faydalanabilirler. Bu en düşük sınır 

da, Rodop İli bölgesi için aynı tür ürünlerde %30 

olarak  belirlenmiştir, yani, resmi istatistik bilgile-

rine dayanarak, son üç yılda gösterilen verim ile 

karşılaştırılır. 

Ayrıca, yukarıdaki Kural’ a göre, aşağıda belirti-

lenler de geçerli olmalıdır:

a) Üretim kaybının, olumsuz bir hava koşulu 

sonucu meydana geldiği, Tarımsal Kankınma ve 

Gıda Bakanlığı tarafından belirlenen bir uzman 

komisyon tarafından belgelenmelidir.

b) Resmi meteoroloji bilgiler, hava şartlarını 

olumsuz olarak tanımlamalı ve onaylamalıdır.

c)  Hasar (zarar) tazminat maliyeti, Hazine 

Müsteşarlığı tarafından onaylanmalıdır.

Kurumun jeoteknik personelinin yol masrafları ile 

ilgili olarak şunu belirtebiliriz, bunların ödenmesi 

için, Tarımsal Kankınma ve Gıda Bakanlığı, Yuna-

nistan Tarım Tazminatları Kurumu ELGA İdaresi 

ve Kurum çalışanlarının Yönetim Kurulu’ nun 

çalışma süreçleri devam etmektedir.

       

BAKAN VEKİLİ

 (mühür - imza)               

MARKOS BOLARİS

Bildiri: Milletvekili sayın İlhan AHMET
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SORU ÖNERGESİ
                                                                             Protokol No: 6605 / 29-06-2016
                                          Atina, 29-6-2016
Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’ nın dikkatine,
KONU: Rodop ilinde, doğal afet sonucu zarar gören çiftçi arazilerinin ELGA 
memurları tarafından kayda geçirilmesi.

Rodop ilinde, doğal afet sonucu zarar gören çiftçi 
arazilerinin ELGA memurları tarafından kayda geçirilmesi.

Sayın Bakan,

15 Haziran tarihinde yaşanan şiddetli hava mu-

halafeti, Rodop İlinin Kozlukebir belediyesinde ve 

hatta Yassıköy ve Maronya – Şapçı belediyele-

rinde de,  en az 7.000 dönüm ekili araziye zarar 

vermiştir.

Kalenderköy, Omurluköy, Domruköy, Küçük Sirke-

li, Basırlıköy, Ballahor, Çebeliköy, Sirkeli, Küçüren 

v.b. gibi yerleşim bölgelerindeki halkımızın ve çift-

çimizin ekili arazileri ve ürünlerinin tamamı zarara 

uğramış, ayrıca, altyapıda ve ziraat makinelerinde 

de büyük hasarlar ve kayıplar oluşmuştur. 

Yassıköy belediyesi bölgelerinde,  özellikle de 

Yassıköy belediyesine bağlı Arabacıköy ve Yalımlı 

köylerinde de zararlar kaydedilmiş-

tir.

Zarara uğrayan üreticilerin bu zarar-

larının, bölge bölge ELGA yetkilileri-

ne bildirilmesi için son gün ise yarın, 

yani 30 haziran 2016 tarihidir.

Fakat bugüne kadar, üreticilerin de-

vamlı sorularına rağmen, ELGA’da 

zarar değerlendirmelerini yapan 

memurların protestoları ve grevleri 

devam ettiğinden, zararların ne za-

man değerlendirileceği halâ bilinmemektedir.  Ana 

uğraşları ve tek gelir kaynakları çiftçilik olan ve 

gelirleri ıspatlanmış şekilde çok çok düşük olan 

bu insanlar için hiç de iç açıcı olmayan bu durum, 
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doğal olarak kaygılara yol açmaktadır.  

Sayın Bakan, 

Hepimizin bildiği üzere, şu ana kadar, ELGA’nın 

işlevsel giderleri sadece çiftçilerin ve hayvan be-

sicilerinin katkılarından karşılanmaktadır. Her ne 

kadar, hükümetlerin bu işlevsel giderleri için EL-

GA’ya bir miktar katkı 

sağlaması zorunlu 

olsa da, 2011 yılından 

beri geçerli olan yeni 

ELGA düzenlemesine 

rağmen, 1 evro dahi 

katkı sağlanmamıştır.

Her defasında bir 

zarar durumu ya-

şandığında, ve zarar 

bildirisi yapılabilmesi için, çiftçilerden zorunlu 

olarak dönüm başı 1 evro yada  ağaç başı 0,10 

cent ödenek alınmaktadır, aksi halde bildiri yapı-

lamamaktadır.

Böylece, her yıl çiftçilerin ve hayvan besicileri-

nin ELGA’ya ödedikleri sigorta primleri ortalama 

170-175 milyon Evro’dur ve zarar durumlarındaki 

değerlendirmeler için ödenen paralar ise ayrıdır. 

Değerlendirmeleri yapan ELGA memurlarının yol 

masrafları bu paralardan ödenmektedir, hükümet 

ise bugün bu konuyla ilgili olarak herkesçe kabul 

edilebilecek ortak bir uygulamaya hiçbir fırsat 

tanımamaktadır, çünkü sözde bu yol masrafı 

sistemini düzenlemeyi arzulamaktadır. Ve tabi ki 

sonuç itibariyle, ELGA tarafından değerlendirme-

ler  yapılmamaktadır.

Hükümet ve Tarımsal Kalkınma Bakanlığı ise 

aylardır çiftçilere ve ELGA çalışanlarına, yol 

masraflarını ödeyeceklerine ve Kurumun işleyişini 

sağlayacaklarına dair söz vermektedir.

Madem ki çiftçilerin yılda ELGA’ya ödedikleri 

sigorta primlerinin miktarı 175 milyon Evro’ yu 

bulmaktadır, doğal olarak akıllara şu soru gel-

mektedir: O zaman, bu sorunun çözümüyle ilgili, 

yani zararları değerlendiren ELGA çalışanlarının 

yol masraflarının ödenmesiyle ilgili hükümetteki 

durgunluğun gerçek sebepleri nelerdir?

Özellikle de, bu 

durumda kaybeden-

ler çiftçilerimizdir, 

çünkü, bir yandan 

doğal afetlerden 

dolayı  mesleklerinin 

uygulanabilirliğinin ve 

devamlılığının  kay-

bedildiğini görmek-

tedirler. Bir yandan 

gelirlerini ezip geçen aşırı prim katkıları ve hızla 

artan vergilendirmeye, bir de hükümetin açıkla-

namaz ve herkes için ağır sonuçlar doğuran bu 

sorumsuz tavrı eklenmektedir. 

Yukarıda anlatılanlardan sonra sorulur:

A) 15 Haziran tarihinde yaşanan şiddetli 

sel sonucu Rodop İli bölgelerindeki zararların 

değerlendirmesinin hemen önümüzdeki günlerde 

yapılmasını sağlayacak iradeye sahip misiniz?

B) Madem ki üretici çiftçiler ELGA’ya her yıl 

yüksek primler ödüyorlar ve işlevsel ihtiyaçlarını 

karşılıyorlar, ELGA’nın değerlendirme memurla-

rı ile hükümetin çatışmasının gerçek nedenleri 

nelerdir?

C) Hükümet ELGA’nın işlevsel masraflarını 

devlet bütçesinden karşılamayı düşünüyor mu, ve 

madem ki bu yeni ELGA düzenlemesinde öngörü-

lüyor niçin bunu bugüne kadar uygulamadı?

Soruyu yönelten milletvekili

İlhan Ahmet

Rodop İli POTAMİ Milletvekili 
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ

TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞI

MECLİS DENETİM BÖLÜMÜ 

Axarnon 2, 101 76 Atina, Tel. 210-2124180 Faks: 210-2124524

Atina, 18-7-2016

Prot. No. : 797

Yunan Parlamentosu’na

Meclis Denetimi Müdürlüğü’ ne

Soru Önergeleri Bölümü’ ne

      

KONU:  Rodop İli’nde yaşanan sellerden dolayı meydana gelen zararlar

Bakanlık doğal afet zararları hakkında cevap verdi

İlgili Soru Önergesi: 6605/29-06-2016

Milletvekili İlhan Ahmet’in sunmuş olduğu yukarı-

da belirtilen soru önergesinine cevap vererek ve 

Yunanistan Tarım Tazminatları Kurumu 

ELGA’ nın Denetim Bölümü Şefi sayın 

G. Theoharis’in 01.07.2016 tarihli yazılı 

bilgilendirmesine dayanarak, aşağıdaki-

leri bilginize sunuyoruz:

14 Haziran 2016 tarihinde, Rodop ili 

bölgesinde yaşanan sel felaketi dola-

yısıyla çeşitli ürenlerde (tütün, buğday, 

vs.) meydana gelen hasarlarla ilgili 

olarak, üreticiler tarafından gerekli zarar 

bildirileri yapılmıştır. Değerlendirme işle-

mi çok yakında başlayacak, devamında 

değerlendirme sonuçları açıklanacak ve hak sahi-

bi olarak belirlenecek olan, sigorta ödemeleri tam 
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olan üreticilere tazminat ödemeleri yapılacaktır. 

Yukarıda belirtilen sebepten dolayı bölgedeki 

sermayede (depolar) meydana gelen zararların 

kaydının ise daha sonra yapılması beklenmekte-

dir. Devamında, tarım ve ormancılık için, Kamu 

Fonları Yönetmeliği’nin ve 

AB Yönergelerinin öngör-

düğü devlet yardımı şart-

larına uyulduğu sürece, 

Acil Durum Planlaması’nın 

(ΠΣΕΑ) yetkileri dahilinde 

bu sermaya varlıkları Devlet 

Yardım (KOE) programına 

dahil edilecektir. Sonrasın-

da bu program onay için 

Avrupa Birliği’ne sunulacak, 

bu programın onayından 

ve bu ödemenin Ekonomi Bakanlığı tarafından 

onaylanmasından sonra tazminat-

lar hak sahiplerine ödenecektir.

Değerlendirme süreci ile ilgili ola-

rak da, değerlendirmeyi yapan jeo-

teknik uzmanların yol harcırahı ile 

ilgili yasa değişikliğinin Meclis’teki 

6/7/2016 tarihinde oylanmasından 

sonra, Yunanistan Tarım Tazminat-

ları Kurumu ELGA’nın yetkilileri, 

değerlendirmeyi yapan jeoteknik 

uzmanların için yol harcırahı ile 

ilgili talimatları verecek ve değer-

lendirme süreci başlayacaktır.

     BAKAN 

VEKİLİ             

MARKOS BOLARİS
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Basın Bülteni-Bilgilendirme
Konu: Kiraz zararları ödeme tarihi                                                   
                                                                                                                     05-04-2017
İlhan AHMET: “Kiraz zararları 13 Nisan’da ödenecek” 

İlhan AHMET: “Kiraz zararları 13 Nisan’da ödenecek”

Demokratik İttifak Rodop Milletvekili İlhan AH-

MET, Atina’da bugün (5 Nisan Cuma), Yunanistan 

Tarım Tazminatları Kurumu’nu (ELGA) ziyaret 

ederek, hak sahibi tütün ve kiraz üreticilerinin za-

rarlarının tazmini için belirlenen ödeme takvimiyle 

ilgili son durum hakkında bilgi aldı.

Ziyaretin ardından yaptığı açıklamada İlhan 

AHMET, kiraz üreticilerinden tazminat hakkı 

kazananlara zarar tutarının % 80’inin 13 Nisan 

Perşembe günü ödeneceğini, kalan % 20’lik 

tutarın ise kesin tarihi belli olmamakla birlikte yaz 

aylarında ödeneceğinin planlandığını belirtti.

Kirazcı ve tütüncünün kalan % 20’lik zararı yaz 

aylarında ödenecek

Milletvekili İlhan AHMET, zarar tazminatlarının 

halihazırda % 80’i ödenmiş olan tütün üreticileri-

nin kalan % 20’lik tazminat tutarının ise yine hak 

sahibi kiraz üreticileri ile birlikte önümüzdeki yaz 

aylarında ödeneceğini duyurdu. 

Hatırlanacağı üzere İlhan AHMET, konuyla ilgili 

sürdürdüğü girişimler kapsamında Ocak ve Mart 

aylarında da Yunanistan Tarım Tazminatları 

Kurumu’na (ELGA) bir dizi ziyaret gerçekleştir-

miş, hak sahibi tütün ve kiraz üreticilerinin zarar 

tazminleriyle ilgili ödeme takviminin yakın takipçisi 

olmuştu.
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Basın Bülteni-Bilgilendirme
Konu: İlhan AHMET’ten ELGA Müdürü’ne çağrı;
                                                                                                                  19-07-2016

 İlhan AHMET’ten ELGA Müdürü’ne çağrı; Gerekirse kendi 
araçlarımızı tahsis ederiz!

“Şahsım ve bölge halkı olarak, gerekirse kendi 

araçlarımızı memurlarınıza tahsis etmeye hazırız. 

Yeter ki görev başına dönüp, afetzedelerin tazmi-

nat haklarını kaybetmelerine mani 

olsunlar!”   

Rodop Milletvekili İlhan AHMET, 

Tarım Tazminatları Kurumu 

(ELGA) Müdürü Theofani Kourem-

pe ile 19 Temmuz Salı günü Ati-

na’da biraraya geldi. İkili görüşme-

de ana gündem maddesi, Rodop 

İli’ndeki tütün ve kiraz üretcilerinin 

hala yapılmayan zarar tespitleri ile 

tazminat ödemeleri oldu.

Milletvekkili İlhan AHMET, zarar 

tespiti ve tazminat bekleyişleri süren bölgedeki 

tarım ve hayvan üreticilerinin durumunu bir kez 

daha muhatabına iletti. Milletvekili, ELGA memur-

larının görev bırakma eylemi nedeniyle askıda 

kalan konunun çözüme kavuşmasının, çiftçiler 

açısından son derece aciliyet arzettiğini belirtti.

“Hükümet ile ELGA memurları anlaşmadıkça, 

tarım ve hayvan üreticisi büyük zarar görüyor”

Geçtiğimiz Ocak ayından bu yana ELGA memur-

larının yol harcırahlarının ödenmediğini ve bu 

nedenle zarar tespit çalışmaları ve uzman onayı 

için sahaya çıkmadıklarını hatırlatan İlhan AH-

MET,  “Ki bu yol masrafları, aslında çiftçilerden 

kurum tarafından peşinen tazmin edilmektedir. 

Ancak süren anlaşmazlık yüzünden ödemeleri 

yapılmayan memurlar araziye çıkmayıp görev 

bırakmakta, uzman görüşleri alınamamakta, 
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zarar değerlendirmeleri yapılamamakta, neticede 

de tüm bu olanlardan tarım ve hayvan üreticileri 

zararlı çıkmaktadır” diye konuştu.

“Haziran’da Rodop’u vuran yağış, onlarca ev, 

binlerce dönüm ekili arazi ile pek çok tarım aletine 

büyük hasar yaptı”

ELGA memurlarıyla ilgili sorunun biran önce 

çözüme kavuşturulmasını talep eden milletvekili, 

geçtiğimiz Haziran ayında Rodop İli’nde yaşanan 

aşırı yağışın yol açtığı felâketi de hatırlattı. İlhan 

AHMET, özellikle Kozlukebir Belediyesi’ne bağlı 

çok sayıda yerleşim birimi, ekili alan, zirai ürün 

ve tarım aletlerinde, yine Yassıköy ve Maronya - 

Şapçı Belediye sınırları içindeki arazilerde ciddi 

hasar meydana geldiğini belirtti. 

“Hatta çoğu tarım arazilerinde % 100 zarar vardır, 

bu yıl yapılacak hasatın tamamı ziyan olmuştur” 

diyen milletvekili, “bu bölgelerdeki afetzedeler acil 

destek beklemektedir. Bu yüzden yetkili memurla-

rın görev başına dönerek, söz konusu arazilerde 

tespit çalışmlarını yapmaları, buna göre tazminat-

ların belirlenmesi ve hak sahiplerine ödenmesi 

hayati önem taşımaktadır” şeklinde konuştu.

“Kiraz ve tütün üreticisi için tüm olanakları sefer-

ber edeceğim”

Rodop İli’ndeki kiraz üreticilerinin durumunu da 

dile getiren Milletvekili İlhan AHMET, gerek kiraz 

gerekse de tütün ürütecileri ile hayvan bescileri-

nin zarar tespitlerininin yapılmaması halinde yine 

de tazminatlarının ödenebilmesi için tüm olanak-

ları seferber edeceğinin altını çizdi.

Tarım Tazminatları Kurumu (ELGA) Müdürü Theo-

fani Kourempe görüşmede, kurum memurlarının 

yol harcırahlarının ödenmesi için derhal talimat 

vereceğini söyledi. ELGA Müdürü Kourempe 

diğer yandan, kurumun araç sıkıntısında dikkati 

çekerek, söz konusu memurları saha çalışmaları-

na götürmek üzere halihazırda resmi araç bulun-

madığına işaret etti.

“Kourempe; ELGA’da araç yok, İlhan AHMET; 

şahsım ve bölge halkı araçlarını seferberetmeye 

hazır!”

Milletvekili İlhan AHMET, ELGA Müdürü’nün 

“memurların sahaya çıkması için resmi araç yok” 

tespitine çözüm olarak, “Şahsım ve Rodop İli’nde-

ki tüm çiftçiler, zarar tespit çalışmalarında kullanıl-

mak üzere özel araçlarını tahsis etmeye hazırız” 

diyerek, öneride bulundu.

Afetzedeler başta olmak üzere tüm bölge halkının 

böyle bir seferberliğe gönüllü destek verecekle-

rinden  emin olduğunu dile getiren İlhan AHMET, 

“tek istediğimiz yetkili memurların iş başı yapa-

rak, görevlerini yerine getirmelerinin sağlanması. 

Gerekirse biz vatandaş olarak, inisiyatif alıp yerel 

çapta halk desteği vermeye hazırız. Yeter ki afet-

zede vatandaş, tazminat hakkını kaybetmesin” 

ifadeleriyle, teklifini yineledi.

Milletvekilini dikkatlice dinleyen ELGA Müdürü, 

soruna, önümüzdeki günlerde  kesin bir çözüm 

bulacaklarını ifade etti.    
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Basın Bülteni - Bilgilendirme
Konu: ELGA tarafından karşılanacak zararlarla ilgili ödeme takvimi ve dikkat 
edilecek hususlar:                                                                                    09-03-2017

KAMUOYUN DİKKATİNE                                                                                                       

ELGA tarafından karşılanacak zararlarla ilgili ödeme 
takvimi ve dikkat edilecek hususlar                   

ELGA tarafından karşı-

lanacak zararlarla ilgili 

ödeme takvimi ve dikkat 

edilecek hususlar: 

Bugün (9 Mart Perşem-

be), Yunanistan Tarım 

Tazminatları Kurumu’na 

(ELGA) yapmış oldu-

ğum ziyarette tarafıma 

bildirilen, Rodop İli’ndeki 

hak sahiplerine önümüz-

deki aylarda yapılacak 

ödeme takvimiyle ilgili 

ayrıntıları, siz değerli 

soydaşlarımın bilgisine sunuyorum;

YAKA BÖLGESİ 

Bulatköy’de 14.06.2016 ve 21.05.2016 tarihlerin-

de meydana gelen afetlerde toplam 529 çiftçimiz 

zarara uğramış olup, 

Susurköy’de 21.4.06.2016  tarihinde meydana 

gelen afette toplam 106 

çiftçimiz zarara uğramış 

olup,

Bu zararlara dair tazminat 

miktarı listesinin, bu Mart 

ayı içerisinde hak sahibi 

çiftçilere tebliğ edilerek, 

en geç Nisan ayında 

Paskalya tatilinden önce 

ödemelerin yapılması 

hedeflenmektedir.

YASSIKÖY BÖLGESİ 

Yassıköy’de 06.05.2016 

, 07.05.2016, 26.05.2016 

ve 04.08.2016  tarihlerinde meydana gelen afet-

lerde toplam 319 çiftçimiz zarara uğramış olup, 

Arabacıköy’de 26.5.2016 ve 14.06.2016  tarih-

lerinde meydana gelen afetlerde toplam 171 

çiftçimiz zarara uğramış olup,

Bu zararlara dair tazminat miktarı listesinin, bu 
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Mart ayı içerisinde hak sahibi çiftçilere tebliğ 

edilerek, en geç Nisan ayında Paskalya tatilinden 

önce ödemelerin yapılması hedeflenmektedir.

YAHYABEYLİ BÖLGESİ 

Yahyabeyli köyü’nde 15.06.2016 tarihlerinde 

meydana gelen afette toplam 79 çiftçimiz zarara 

uğramış olup, 

Muratlı köyü’nde 15.06.2016 tarihinde meydana 

gelen afette toplam 41 çiftçimiz zarara uğramış 

olup,

Bu zararlara dair tazminat miktarı listesinin, bu 

Mart ayı içerisinde hak sahibi çiftçilere tebliğ 

edilerek, en geç Nisan ayında Paskalya tatilinden 

önce ödemelerin yapılması hedeflenmektedir.

HEMETLİ BÖLGESİ 

Hemetli’de  19.04.2016 ve 04.07.2016 tarihlerin-

de meydana gelen afetlerde toplam 20 çiftçimiz 

zarara uğramış olup, 

Bu zararlara dair tazminat miktarı listesinin, bu 

Mart ayı içerisinde hak sahibi çiftçilere tebliğ 

edilerek, en geç Nisan ayında Paskalya tatilinden 

önce ödemelerin yapılması hedeflenmektedir.

SİRKELİ ve KOZLUKEBİR  BÖLGESİ 

Kozlukebir’de 14.06.2016  tarihlerinde aşırı yağış 

nedeniyle meydana gelen afette toplam 32 çiftçi-

miz zarara uğramış olup,

Bu zararlara dair tazminat miktarı listesinin, bu 

Mart ayı içerisinde hak sahibi çiftçilere tebliğ 

edilerek, en geç Nisan ayında Paskalya tatilinden 

önce ödemelerin yapılması hedeflenmektedir.

Sirkeli (ve civar köyler)’de aşırı yağış ve sel nede-

niyle meydana gelen afette zarar gören soyadaş-

larımıza, Ocak ayında kamuoyuna duyurduğum 

doğrultuda, 03.03.2017 tarihinde zararların yüzde 

% 80’i yatırılmıştır. Kalan diğer % 20’lik miktarın 

ise Nisan ayındaki ödeme takviminde yapılması 

hedeflenmektedir. 

ÖNEMLİ UYARI 

Rençperlerimizin, ELGA tarafından belirlenen 

zararları tahsil edebilmesi için

 sigorta primlerini MART ayının sonuna kadar 

MUHAKKAK ödemeleri gerekmektedir. Aksi 

takdirde, sigorta primlerini ödemeyen rençperlere, 

hak sahibi olsalar bile zarar ödemesi yapılmaya-

caktır.

Geçmiş son 3 yıla ait sigorta primi borçları, ilk 

önce bu yılın borcunu ödemek şartı ile sonradan 

(Mart ayından sonra) ödenebilecektir. Bu son yıla 

ait borcu, içinde bulunduğumuz Mart ayı sonuna 

kadar ödemeyen rençperler, tazminat hakkını 

kaybedecektir.

Sevgili Soydaşlarım,

Rodop İli Milletvekili İlhan AHMET olarak, Sy-

rizAnel hükümetinin zarar primlerini, geçmiş 3 

yılın sigorta primi borcuna bağlı olarak ödemeyi 

ön gören kanunu derhal değiştirmesi için, meclis 

çatısı altında siyasi müdahalerde bulunmak üzere 

harekete geçtiğimi ve konunun takipçisi olduğumu 

kamuoyuna hatırlatmak isterim. 

Ancak hükümetin, bu adaletsiz kanun hükmünü 

henüz yürürlükten kaldırmayarak, uygulamada ıs-

rar ettiğini de yine kamuoyunun dikkatine sunmak 

isterim.

Başta rençperlerimizi olmak üzere, temsilcisi 

olduğum Rodop İli özelinde tüm Trakya halkını ve 

ekonomisini gerek tarım gerekse diğer alanlarda 

yakından ilgilendilerin konularda bilgi vermek ve 

yardımcı olmak üzere her zaman yanınızda oldu-

ğumu da buradan bir kez daha bildirmek isterim.

Saygılarımla  Av. İlhan AHMET   

Rodop Milletvekili 
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Basın Bülteni-Bilgilendirme
Konu: Tütüncüye ve kirazcıya zarar parası ödemeleri
                                                                                                               26-01-2017
 İlhan AHMET, “tütüncüye ve kirazcıya zarar parası yolda!”

İlhan AHMET, “Tütüncüye ve kirazcıya zarar parası yolda!”

Demokratik İttifak Milletve-

kili İlhan AHMET, Rodop 

İli’ndeki yüzlerce tütün ve 

kiraz üreticisini yakından 

ilgilendiren zarar tazmi-

natları konusunda müjdeyi 

verdi.  Milletvekili, tütün 

üreticilerinin Şubat ayı 

sonu, kiraz üreticilerinin 

ise Mart ayı sonunda zarar 

paralarının yatırılacağını 

açıkladı. 

Atina’da bugün (26 Ocak 

Perşembe), Yunanistan 

Tarım Tazminatları Kurumu 

(ELGA) Müdürü  ile biraraya gelen İlhan AHMET, 

hak sahibi tütün ve kiraz üreticilerinin zaralarının 

tazmini için belirlenen ödeme takvimiyle ilgili, 

birinci ağızdan bilgilendirildi.

“Tütüncünün zararı kilo başı 3,72 Euro’dan taz-

min edilecek” 

Buna göre, zarar tespit çalışmaları neticesinde 

tazminat hakkı kazanan tütün üreticilerinin Şubat 

ayının ilk haftası ilan edileceği, aynı ayın son 

haftası ise kilo başına 3,72 Euro’dan ödemele-

rin yapılacağı belirtildi. 

Bu miktarın, dönüm başı 

140-150 kilo baz alınarak 

hesaplanacağı da kayde-

dildi. 

“Zarar tazminatına hak 

kazanan kirazcılara öde-

meler Mart sonunda”

Diğer yandan zarar tespit 

çalışmaları süren kiraz 

üreticilerinden, tazminat 

hakkı kazananların ve mik-

tarın Şubat ayı sonunda 

ilan edileceği, hak sahibi 

olanlara ödemelerin ise 

Mart ayı sonunda yapılacağı ifade edildi.     

“Tazminat bedelleri adil bir şekilde belirlenmeli!”

Görüşmede İlhan AHMET, konuyla ilgili yatırdığı 

soru önergelerini de hatırlatarak, ELGA’nın tütün 

ve kiraz üreticilerinin 7-8 aydır süren tazminat 

bekleyişini geç de olsa karşılama hazırlığı içinde 

olmasını memnuniyet verici olarak değerlendirdi. 

Milletvekili ayrıca, hak sahipleri için zarar yüzde-

lerinin, hakkaniyetli ve adil bir şekilde belirlenmesi 

gerektiğine de özellikle vurgu yaptı.  
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Basın Bülteni - Bilgilendirme

Konu: Aşırı yağışlar sonrası zarar tespit çalışmaları  
29-06-2016
“Hükümet, Rodop İli’ndeki afetzedelere karşı acziyet içindedir”

“Hükümet, Rodop İli’ndeki afetzedelere karşı 
acziyet içindedir”

İlhan AHMET, zarar tespit çalışmalarının başla-

ması ve hak sahibi afetzedelere yardımların biran 

önce ödenmesi için hükümete baskı yapmaya 

devam ediyor.

İlhan AHMET, milletvekili olduğu Rodop İli’nde 15 

Haziran tarihinde yaşanan ve başta Kozlukebir 

Belediyesi’ne bağlı yerleşim birimleri ve ekili ara-

zilerde olmak üzere, Maronya - Şapçı ile Yassı-

köy Belediyeleri’ne bağlı bazı yerlerde de büyük 

zarara yol açan aşırı yağışın ardından zarar tespit 

çalışmalarının hala yapılmamasına tepki gösterdi.

7 bin dönüm ekili arazinin zarar gördüğü Rodop 

İli’ndeki çiftçilerin bu zor durumuna kayıtsız kalan 

hükümeti aciz kalmakla eleştiren milletvekili, 

tarlalardaki ürünleri ve evleri hasara uğrayan 

vatandaşların durumunun biran önce kayıt altına 

alınması için hükümeti ve Tarım Bakanını göreve 

çağırdı. 

Zarar bildirimleri için süre doluyor, ELGA memur-

ları hala iş başı yapmıyor

Zarar bildirimleri için sürenin 30 Haziran Perşem-

be günü dolacağını hatırlatan İlhan 

AHMET, Tarım Tazminatları Kuru-

mu (ELGA) memurlarının grevde 

olması yüzünden bugüne kadar 

yapılamayan zarar tespitlerinin ne 

zaman yapılacağı konusundaki 

belirsizliğin ortadan kaldırılması 

çağrısını yineledi.

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’na hitaben 

sunduğu soru önergesinde milletvekili, ekili alan-

ların hemen hepsinin yokolduğu ve çok sayıda 

evin yanısıra zirai araçlar ile tarım makinelerinin 

de kullanılamaz hale geldiği afet bölgesindeki 

zarar tespit çalışmaları için hükümetin, ELGA 

memurlarıyla süren anlaşmazlığı ne zaman sona 

erdireceğinin yanıtını istedi. İlhan AHMET, Tarım 

Bakanı’na, “konuyla ilgili inisiyatif alacak iradeniz 

var mı” diye de sordu.
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Basın Bülteni-Bilgilendirme
Konu: Aşırı yağışın vurduğu köylere ziyaret 
                                                                                                                   15-06-2016
İlhan AHMET, aşırı yağışın vurduğu köylerde incelemelerde bulundu

Aşırı yağışın vurduğu köylere ziyaret

Milletvekili İlhan 

AHMET, Rodop İli’ni 

etkisi altına alan şid-

detli yağışın ardından 

zarar gören yerleşim 

birimlerine gitti.

İlhan AHMET, 14 Ha-

ziran Salı günü, sa-

bah erken saatlerden 

itibaren bölgeyi etkisi 

altına alan aşırı yağ-

murla birlikte meyda-

na gelen sel ve toprak 

kaymalarının zarara 

yol açtığı Domruköy, Aşağı Sirkelli, Ballahor seti, 

Satıköy, Omurluköy, Çelebiköy ve Kalenderköy’de 

incelemelerde bulundu.

“ELGA memurları grevi bırakıp, afet bölgesinde iş 

başı yapmalı”

Ekili arazilerinin yanısıra evleri de su ve çamur 

altında kalan köy sakinlerleriyle de görüşen mil-

letekili, başta Tarım Tazminatları Kurumu (ELGA) 

olmak üzere tüm yetkililere acil görev çağrısında 

bulundu. İncelemeler esnasında Tarım Tazminat-

ları Kurumu (ELGA) 

Bölge Müdürü Atha-

nasios Panagos ile 

de birsüre görüşen 

İlhan AHMET, kurum 

memurlarının grev-

lerine son verilerek, 

afet bölgesinde derhal 

göreve gönderilmele-

rini talep etti.

Ayrıca İlhan AHMET 

parti grubu olarak, 

ELGA memurlarının 

grevinin sona erme-

si için memurların talep ettiği şartları öngören 

kanun değişikliği tekliflerinin, hükümet tarafından 

(tropologia) acilen kabul edilmesini beklediklerini 

ifade etti.

“Ekili arazilerin hemen hepsi zarar gördü”

Sular altında kalan tarlalardaki tütün ve diğer 

tarım ürünlerinin neredeyse tamamının zarar gör-

düğünü belirten İlhan AHMET, “bölge çiftçisinin bu 

yıl ki tüm ürünü ne yazık ki heba olmuştur. Aynı 

şekilde pekçok evdeki eşyalar kullanılamaz hale 
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gelmiştir. Hükümet biran önce doğal afet bölge-

si ilan ederek, bu köylerimizdeki vatandaşların 

olağanüstü acil uygulamalardan yararlanmasını 

sağlamalıdır” dedi.

Canlı yayınına katıldığı radyo programında değer-

lendirmelerde bulunan Milletvekili İlhan AHMET, 

alınacak acil önlemlerle ilgili açıklamalar yaptı.

“Hükümet, afet bölgesi ilan etmek için daha ne 

bekliyor?”

Hükümetin zaman kaybetmeden  bölgeyi doğal 

afet alanı kapsamına alması gerektiğini söyleyen 

milletvekili, “afetin yaşandığı köylerdeki vatandaş-

ların olağanüstü haklardan yararlanabilmesi için 

iktidar derhal harekete geçmelidir. Bu köylerimiz 

doğal afet uygulamaları kapsamına alındığı tadir-

de, vatandaşlarımızın pek çok yardımdan yarar-

lanmasının önü açılmış olacak” diye konuştu.

Milletvekili, “Gecikmeden afet bölgesi ilanı yapıl-

dığı takdirde olağanüstü yönetim usulleri devreye 

girer ve ELGA memurlarının grev kararları da 

geçersiz olur. Böylece daha fazla zaman kaybet-

meden afet bölgesinde tespit çalışmaları başlaya-

bilir” dedi.

“Evleri zarar görenlere 3 ile 5 bin Euro arası 

yardım”

Ekili alanlarda yapılacak tespitlerin yanısıra ya-

şam alanlarındaki zararların tespit ve tazmini için 

de belediye ekiplerine görev düştüğünü belirten 

İlhan AHMET, “Evleri su ve çamur içinde kalan 

vatandaşların zarar gören ve kullanılamaz hale 

gelen eşyalarının tespiti yapıldıktan sonra, ilgili 

bakanlık kararnamesi ile zararlarının tazmini için 

ilk etapta, 3 ile 5 bin Euro arasında maddi yardım 

imkanı söz konusu olacaktır” diye konuştu.

“Belediye ekiplerinin acilen bu evlerin tespitlerini 

yapmaları son derece önemlidir” diyen milletvekili, 

hükümetin de, bu evlerin sahiplerine bir gün daha 

geçirmeden ön ödeme olarak (prokatavoli) 3 ile 

5 bin Euro arası maddi destek sağlanmasının 

önünü açması gerektiğini belirtti.

“Afet bölgesi ilan edilerek hem tarlalarda hem de 

evlerde zarar tespitine hız verilmeli”

“Ilk aşamada atılacak tüm bu adımlar için karar 

iktidarın iki duduğı arasındayken neden hala 

gerekli siyasi irade gösterilmemektedir” diye 

soran milletvekili, “ilk olarak bölgemiz doğal afet 

alanı ilan edilmeli, bu sayede doğacak olağanüstü 

haklar çerçevesinde, ELGA memurlarının da grev 

kararları geçersiz hükmü kazanacak, böylece 

daha fazla gecikmeden bölgedeki tarlalarda zarar 

tespit çalışmaları başlayabilecek. 

Bunun yanısra evleri zarar gören, eşyaları kul-

lanılamaz hale gelen vatandaşlarımızın durumu 

da belediye görevlilerince kayıt altına alınmalı 

ve ilgili bakanlık kararıyla, yasanın öngördüğü 

şekilde, bu hane sahiplerine ön ödeme olarak ilk 

aşamada acilen 3 ile 5 bin Euro maddi desteğin 

önü açılmalı. 

Diğer taraftan, zirai araçlarda ve tarım makinele-

rinde meydana gelen zararlar için de ilgili sigorta 

kurumu tarafından tespit ve tazmin işlemleri yapıl-

malı” diye konuştu.   

“Devlet, tüm vatandaşlarının eşit şekilde zararları-

nı tazmin etmekle mükelleftir”

Geçmişteki milletvekilliği döneminde yaşanan 

benzer afet tecrübesinde elde edilen olumlu 

sonuçları hatırlatan İlhan AHMET, “Bu dönem 

muhalefet milletvekili olsam da geçmiş tecrübe-

lerimle konunun yakından takipçisi olacağım. 

Kimse unutmasın ki devlet, tüm vatandaşlarına 

karşı eşit olmak, haklarını korumak ve zor günle-

rinde yanlarında olup, zararlarını tazmin etmekle 

mükelleftir” dedi.
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Basın Bülteni-Bilgilendirme
Konu: Rodop İli’ndeki afetzedeler için tazminat süreci belirsizliğini koruyor
                                                                                                                  28-07-2016

Rodop İli’ndeki afetzedeler için tazminat süreci 
belirsizliğini koruyor

Rodop Milletvekili İlhan AHMET, geçtiğimiz Ha-

ziran ayında Rodop İli’nde meydana gelen aşırı 

yağış kaynaklı doğal felaketin ardından afetzede-

lerin sesini duyurmaya devam ediyor.

Tazminat beklentisi içindeki ailelerin yardım çığ-

lıklarına adeta kulaklarına tıkayan hükümet ise, 

acil eylem planını harekete geçirmekten uzak, 

oyalama politikasında ısrar ediyor.

Afetin vurduğu yerleşim yeri ve ekili arazilerde 

yerinde tespit çalışması yapan Milletvekili İlhan 

AHMET, evleri, tarlaları ve zirai makineleri zarar 

gören, tarım ürünleri ile hayvanları ziyan olan 

bölge sakinlerine verdiği söz 

doğrultusunda, konunun 

yakından takipçisi olmayı 

mecliste de sürdürdü.

“Bakanlığın cevabı belir-

sizliğe belirsizlik katmaktan 

öteye gitmiyor”

Tarım ve Kalkınma Baka-

nı’na hitaben yatırdığı soru 

önergesinde, zararlarının 

acilen tazmini için bekleyişi 

süren bölge çiftsinin durumu-

nu hatırlatan İlhan AHMET, 

söz konusu bakanlık ile 

hükümetin bölge insanına 

yardım için ne zaman harekete geçeceğini sor-

muştu.

İlgili bakanlıktan gelen cevapta bir tarih verilmez-

ken; tarım arazilerinde, ev ve alt yapı ile zirai 
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araçlarda  meydana gelen zararların tespitinin ne 

zaman yapılacağı ve en önemlisi bu değerlendir-

menin yapılabilmesi için sahaya çıkması gereken 

ELGA uzmanlarına, gerekli yol harcırahlarının ne 

zaman ödeneceği konusundaki belirsizlik yerini 

korudu. 

“40 gün geçti yetmedi mi, hükümetin afetzedeleri 

ciddiye alması için daha kaç gün gerek?”

Bakanlık cevabının ardından bir değerlendirme 

yapan Rodop Milletvekili İlhan AHMET, “Trakya 

bölgesine karşı her fırsatta sergilediği vurdum 

duymaz tavrının 

bir göstergesi 

olarak hükümet, 

doğal afetin 

ardından da 

bölgedeki vatan-

daşlarına sırtını 

döndü” dedi. 

İlhan AHMET, 

“hükümet, bize 

gelen bakanlık 

cevabında da 

olduğu gibi ‘çok 

yakında, kısa 

zaman içinde, az 

sonra’ diyerek 

belirsizlik içinde 

yüzen ifadelerle zor durumdaki insanlara umut 

tacirliği yapmaktan bir an önce vazgeçilmelidir. 

Buradan herkesi 

konuya ciddiyet-

le yaklaşmaya 

davet ediyorum. 

Üzerinden 40 

gün geçmişken 

vatandaşın 1 

gün dahi bek-

lemeye taham-

mülü olmadığını 

yetkililer ne 

zaman anla-

yacak?” diye 

sordu.
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SORU ÖNERGESİ

                                                        Protokol No: 7888 / 02-09-2016
Atina, 2-9-2016
 Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine,

KONU: Trakya’daki dağlık ve dezavantajlı bölgelerdeki tütün üreticilerinin des-
teklenmesi.
Sayın Bakan,

Trakya’daki dağlık ve dezavantajlı bölgelerdeki tütün 
üreticilerinin desteklenmesi.

Tütünün destek alan ürünler listesi dışında 

bırakılması, Doğu Makedonya ve Trakya Böl-

gesi’nin geniş bir bölümündeki toplumsal refahı 

ve dengeyi önemli derecede 

etkilemektedir. Özellikle Rodop 

ilinde, 7.000 den fazla aile ve 

toplamda 30.000 vatandaş, tek 

üretimi teşkil eden  tütünden ve 

sadece basma tütününden geçi-

mini sağlamaktadır. Bu üretimin 

yok olması da, bölgede çok ağır 

ekonomik ve sosyal sonuçlar 

doğuracaktır.

Bu konuyla ilgili olarak, yani tütüne dağlık ve de-

zavantajlı bölgelerde destek verilmesi ile ilgili, Po-

tami Partisi’nin Avrupa milletvekili Miltiadis Kirkos, 
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Avrupa Komisyonu’na bir soru önergesi sunmuş 

olup bu soruya Ziraat komiseri sayın Hogan’dan 

gelen ve sizlere resmi olarak da bildirdiğimiz 

cevapta şunlar belirtilmektedir: 

“ Tütün üretimi için kota sistemi 2004 yılında 

yürürlükten kalkmıştır ve AB tarafından çiftçilere 

verilen doğrudan destek primlerinin çoğu herhan-

gi bir ürünün teslim şartına veya üretim hacmine 

bağlı olmadan verilmektedir. 

AB’nin yürürlükte olan kanunlarına göre primler, 

herhangi bir üretim için öngörülen tarım alanları, 

çiftçilerin ilgili kanun gereğince (32. Madde, 2. 

Parağraf, a bendi) sübvansiyon ve prim hakklarını 

talep etmesi ve “ seçilmiş üretim alanları ” koşul-

larını yerine getirmesi şartı ile AB’nin 1307/2013  

sayılı kanununun Konu III. bölümünde belirtilen 

ana prim hakkına göre verilebilir. 

Üye ülkeler, ilgili kanunun IV. Bölümü’nün 48. ve 

49. Maddelerinde de öngörüldüğü gibi, üretimle-

ri, az gelişmiş olan bölgelerde bulunan çiftçilere 

aldıkları temel prim dışında ek prim de verebilirler. 

Ek prim verilmesi için gereken tek şart, o bölgenin 

az gelişmiş ve kalkınmasında eksiklik olan bölge 

olması şartıdır. 

Son olarak, 1305/2013 sayılı (AB) tarım geliştirme 

kararnamesi,  az gelişmiş ve kalkınmada geri kal-

mış bölgelere üye ülkenin ayrıca ek prim (sübvan-

siyon) vermesine izin vermektedir ” denilmektedir. 

Yukarıda belirtilenlerin akabinde, 

Trakya bölgesinde tütün üre-

timi yapılan bölgelerin doğal 

dezavantajlı bölgeler olduğu 

ıspatlanmış olduğundan,   

A) Trakya bölgesinde bas-

ma üretimine devam eden 

tütün üreticilerine destek ver-

mek için Birlik kanunlarının 

sunduğu imkanları kullanma-

yı düşünüyor musunuz ve ne 

zaman?

B) Trakya bölgesi gibi, 

doğal ve özel dezavantajları 

olduğu ıspatlanmış bölgeler için, AB kanunlarınca 

öngörülen destek yardım imkanlarından faydalan-

mayı düşünüyor musunuz ve  ne zaman?

Soruyu yönelten milletvekili,

İlhan Ahmet

Rodop İli Milletvekili    
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Basın Bülteni-Soru Önergesi

KONU: Tütüne Prim Desteği-Hogan’ın Açıklamasına İstinaden Yeni soru Öner-
gesi
                                                                                                       02-09-2016

“Hükümet tütün primlerini ne zaman ve ne kadardan ödeyecek?”

İlhan Ahmet: “Hükümet tütün primlerini ne zaman ve 
ne kadardan ödeyecek?”

Rodop Milletve-

kili İlhan AHMET, 

ülke ve Avrupa 

Birliği gündemine 

taşıdığı tütüne ek 

prim talebine, Av-

rupa Birliği Tarım 

Komisyonu’ndan 

gelen olumlu 

cevabın ardından 

sessizliğini sürdü-

ren SyrizAnel iktidarını göreve çağırdı.

İlhan AHMET, Avrupa Tarım Komiseri Hogan ta-

rafından kendisine gönderilen cevap ile AB tarım 

fonu kapsamında Yunanistan’a ayrılan 2.2 milyar 

Euro’luk paydan 

tütüne ek prim 

desteği sağlan-

masının önü açıl-

masına rağmen, 

hükümetin neden 

hala herhangi bir 

girişimde bulun-

madığını sordu.

İktidara yüklenen 

milletvekili, ülkenin ve AB’nin en fakir bölgesi 

Trakya’da 6 bin civarındaki tütün üreticisi ile 

ailelerini yakından ilgilendiren ek prim hakkına 

yeniden sahip olma fırsatı karşısında, hükümeti 

umursamaz ve sorumsuz davranmakla eleştirdi.
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“Tütün primleri için tarih ve miktar belirlendi mi?”

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’na hitaben 

yatırdığı soru önergesinde elde edilen bu tarihi 

fırsatın önemini ve aciliyetini hatırlatan milletve-

kili, tütün üreticilerine ek primin ne zaman ve ne 

kadardan verileceğini sordu.

İlhan AHMET, tütün için ek prim verilmesinin 

önünde bir engel olmadığını açıklayan AB Tarım 

Komisyonu cevabına istinaden ilgili bakandan, 

söz konusu ek prim ödemeleri için bir tarih ve 

miktar belirleyip belirmediklerinin yanıtını istedi. 

Hatırlanacağı üzere Rodop Milletvekili İlhan AH-

MET, AB Yeni Ortak Tarım Politikası kapsamında 

Yunanistan’a ayrılan 2.2 milyar Euro’luk tarım 

fonundan tütün için kilo başına 3 Euro ek prim 

desteği talebini ilk önce ilgili bakan nezdinde gün-

deme getirmiş, bakanın olumsuz yanıtının ardın-

dan konuyu Avrupa 

Tarım Komisyonu’na 

taşıyan milletveki-

linin bu girişimine, 

AB Tarım Komiseri 

Hogan tarafından 

ise olumlu cevap 

verilmişti. Buna göre 

2016 - 2020 yıllarını kapsayan dönemde AB’ den 

Yunanistan’a verilecek 2.2 milyar Euro’dan her yıl 

kilo başı 3 Euro olmak üzere toplamda 150 mil-

yon Euro’luk bir payın tütün üreticilerine ek prim 

desteği olarak aktarılması hedeflenmektedir.
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SORU ÖNERGESİ

Protokol No: 8608 – 27/09/2016
                                                                                                       Atina, 27-9-2016

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine,
KONU: Rodop İlindeki bölgelerin dağlık ve dezavantajlı olarak tanımı ile ilgili 
bakanlık kararı değişikliği.

Rodop İlindeki bölgelerin dağlık ve dezavantajlı olarak 
tanımı ile ilgili bakanlık kararı değişikliği.

85/148/EOK sayılı direktif ile 29/10/1985 tarihinde 

değiştirilen ve Avrupa Toplulukları Resmi Gazete-

sinin  L56/1 sayılı nüshasında yayınlanan 81/645/

EOK sayılı  direktif, dezavantajlı tarım bölgelerinin 

topluluk listesini belirlemiş bulunmaktadır. Daha 

sonra Tarım Bakanlı-

ğı’nın  304206/10.04.85 

sayılı evrakı ile Yuna-

nistan genelinde bazı 

belediyeler ve bölgeler 

dağlık ve dezavantajlı 

olarak tanımlanmıştır. 

Tarım Bakanlığı’nın yu-

karıda belirtilen evrakına 

dayanarak,  Rodop İli 

için de  dağlık ve deza-

vantajlı bölgeler listesi 

oluşturulmuştur. Ancak sonuç itibariyle, bazı 

yerleşim bölgeleri, her ne kadar coğrafi, nüfus ve 

başka kriterler çerçevesinde dağlık ve dezavan-

tajlı olma özelliklerine sahip olsalar da, bu liste 

dışında bırakılmışlardır.
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1985 yılı direktifine,  Rodop İli’nin önemli sayı-

da yerleşim bölgesi dahil edilmiştir, fakat diğer 

yandan da yine aynı direktife dayanarak acil 

olarak dezavantajlı oldukları halde tanımlanmaları 

gereken bazı bölgeler ise dahil edilmemiştir.

Belirtmek gerekirse, direktife dayanarak dahil 

edilmeyen yerleşim bölgelerine bakıldığında, bun-

ların dağlık yada dezavantajlı olarak tanımlanan 

bölgelerden çok az kilometre  uzaklıkta oldukları 

görülmektedir. Hatta, dahil edilmeyen bu bölgeleri 

dikkate aldığımızda, bunlarda yaşam seviyesi 

düşük vatandaşların yaşadığını ve bunların tek 

gelir kaynağının, tek ürün olarak işlenen tütünün 

olduğunu görmekteyiz. Bu vatandaşların arasında 

büyük bir sayıda Azınlık üyeleri de bulunmakta-

dır. Bütün bunları düşündüğünüzde, dezavantajlı 

olarak tanımlanmayan bu bölgelerin de dezavan-

tajlı tanımına dahil edilmelerinin ne kadar gerekli 

olduğunu  daha da iyi görmekteyiz. 

Oluşmuş olan bu tablo eşit olmayan bir muame-

leyi sergilemektedir, çünkü dahil edilmeyen bu 

yerleşim bölgelerinde yaşayanlar az gelirli hassas 

gruplardır. Dezavantajlı olarak tanımlanmamış 

olmak ve dahil edilmemiş olmak bu bölgeleri, 

gerçekte fazlasıyla hakettikleri yardımlardan da 

mahrum bırakmaktadır. Çünkü bu vatandaşlar  

dezavantajlı bölgelerde kalmaktadırlar ve bu du-

rum da bazı gelişim programlarına dahil edilmele-

rini imkansız kılmaktadır.

2005 yılında Avrupa Birliği’nin yetkili birimleri bir 

araya gelmiş ve Komisyon’un önermiş olduğu 

dezavantajlı bölgeleri belirleme kriterlerini hem 

genel hem de özel olarak görüşmüşlerdir. Bu 

birimlerin çalışmaları o zamandan beri tamamlan-

mamış olup bu konularda yeni kararların alınabil-

mesi için çalışmaların tekrarlanması gerekmekte-

dir. 

O zamandan beri bu konuda hiçbir değişiklik 

yapılmamıştır, bu yüzden de bu haksızlıkların  

kaldırılması konusu çözüm bekleyen bir konudur. 

Hem de böyle bir ekonomik kriz döneminde ki, bu 

bölgelerin sosyal desteğe ve geçmişteki yanlışla-

rın düzeltilmesine çok daha fazla ihtiyaç vardır.

Yukarıda belirtilenlerin akabinde 

Sorulur: 

1) 2005 yılından sonra Avrupa Birliği’nin 

yetkili birimleri tarafından Komisyon’un önermiş 

olduğu dezavantajlı bölgeleri belirleme kriterleri 

ile ilgili ne gibi yeni talimatlar verilmiştir?

2) Dezavantajlı bölgeleri belirleme kriterleri 

uygulamaya konulmuş ise, bu kriterler yunan hü-

kümetleri tarafından ve bugünkü iktidar tarafından 

ne kadar dikkate alınmıştır, Tarım Bakanlığı’nın 

304206/10.04.85 sayılı artık kullanılmayan evrakı 

güncelleştirilmiş midir yada güncelleştirilmemiş 

ise bunun sebebi nedir?.

3) Gecikmeli de olsa, önceki bakanlık 

kararının değiştirilmesini ve dezavantajlı dağlık 

bölgelere Rodop ilinin başka yerleşim bölgelerini 

de dahil edecek şekilde, bir düzenleme yapmaya 

niyetiniz var mı? Çünkü bu dahil edilmesini talep 

ettiğimiz bölgeler, zaten, dezavantajlı bölgelere 

dahil edilme kriterlerine uymaktadırlar.  

Soruyu yönelten,

İlhan AHMET

Rodop İli Milletvekili
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Basın Bülteni – Soru Önergesi

KONU :Rodop İli Dezavantajlı Bölge Listesinin Yeniden Düzenlenmesi Talebi 
Tarım Bakanlığı Rodop çiftçisine karşı haksızlığa  dur diyecek mi?

Rodop İli Dezavantajlı Bölge Listesinin Yeniden 
Düzenlenmesi Talebi Tarım Bakanlığı Rodop çiftçisine karşı 

haksızlığa  dur diyecek mi?

İlhan AHMET, milletvekili olduğu Rodop İli’ne bağ-

lı dağlık bölgelerdeki düşük gelir düzeyine sahip 

bazı köylerin, dezavantajlı bölgeler listesine dahil 

edilmeyerek desteklenecek bölgeler kapsamı 

dışında bırakılmasını meclis gündemine taşıdı.

Milletvekili, Rodop İli’nde bazı bölgelerdeki  tarım 

ve hayvancıların tarım teşviki almasına engel 

getirmesi nedeniyle Rodop’lu çiftçileri yakından il-

gilendiren “dezavantajlı bölge” listesinin, kapsamı 

genişletilerek yeniden düzenlenmesini talep etti. 

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’na hitaben ya-

tırdığı soru önergesinde İlhan AHMET, bakanlığın 

ilgili evrakına dayanarak belirlenen dezavantajlı 

belediyeler ve bölgeler listesinde, coğrafi olarak 

dağlık ve yarı dağlık bölge olmasına, düşük gelir 

düzeyi ve nüfus gibi diğer kriterlere de uygun 

olmasına rağmen Rodop İli’ndeki bazı köylerin 

alınmadığını hatırlattı.

“Rodop çiftçisi ağır ekonomik koşullar altında 

yaşam mücadelesi verirken, bazı köyler hala 

kalkınma ve destek programı dışında bırakılmaya 
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devam ediliyor”

Milletvekili, geçim kaynağı büyük oranda tarım 

ve hayvancılığa dayanan Rodop çiftçisinin içinde 

bulunduğu ağır ekonomik koşullar dikkate alın-

dığında, sözkonusu köylerin ivedilikle devazvan-

tajlı bölgeler listesine dahil edilmesi gerektiğini 

vurguladı.

İlhan AHMET, dezavantajlı bölge kapsamına 

alınmayarak destek ve kalkınma programlarından 

mahrum bırakılan köylerdeki halkın çoğunun, tek 

geçim kaynağı olarak tütüne bağlı yaşam müca-

delesi verdiğinin de 

altına çizdi.

Milletvekili İlhan 

AHMET, düşük gelir 

grubunun yaşadığı bu 

bölgelerdeki vatan-

daşlara 

karşı süren haksız-

lığın sona erdirilme-

si için ilgili bakanı 

göreve çağırarak, 

“dağlık ve dezavantajlı 

bölge kriterlerini taşımasına rağmen, dezavantajlı 

bölgeler listesi dışında bırakılan Rodop İli böl-

gelerinin, söz konusu liste dahiline alınmasının 

önünü açacak şekilde mevcut bakanlık kararını 

genişletecek bir düzenle-

me yapmaya niyetiniz var 

mı?” diye sordu.    
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ

TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞI

MECLİS DENETİMİ BÖLÜMÜ

Axarnon 2, 101 76 Atina, Tel. 210-2124180 Faks: 210-2124524

Yunan Parlamentosu’na                                                                            Atina, 9-11-2016

Meclis Denetimi Müdürlüğü’ ne                                                               Prot. No. : 1079

Soru Önergeleri Bölümü’ ne

      

KONU:  Rodop İlinde dağlık ve dezavantajlı bölgelerin tanımlanması 

İlgili Soru Önergesi: 8608/27-9-2015

Rodop İlinde dağlık ve dezavantajlı bölgelerin tanımlanması

Milletvekili İlhan Ahmet’in sunmuş olduğu soru 

önergesinine cevap olarak, aşağıdakileri bilginize 

sunuyoruz:

Dağlık ve dezavantajlı bölgelerdeki tarım sorunu 

ilk defa Avrupa düzeyinde Avrupa Ekonomi Toplu-

luğu’nun 75/268 sayılı yönergesi ile ele alınmıştır. 

Avrupa Ekonomi Topluluğu’nun oluşturulması ile 

ilgili Antlaşmada “ortak tarım politikasının hazır-

lanmasında, tarımın sosyal yapısı ve çeşitli tarım 

bölgeleri arasındaki yapısal ve doğal farklılıkların 

sosyal yapısı ele alınmalıdır” diye belirtilmektedir. 

Yine aynı yönergede belirtildiği üzere, üye ülkeler, 

topluluğun kataloğuna dağlık ve dezavantajlı 

bölgeler olarak kaydedilecek bölgelerin sınırlarını 

ve bu bölgeleri belirleyen kriterleri, Komisyona 

bildirmek zorundadırlar.

Bu çerçevede, Yunanistan’ın dağlık ve dezavan-

tajlı bölgeleri Avrupa Ekonomi Topluluğu’ nun 

75/268 sayılı yönergesi ile aşağıdaki kriterlere 

göre belirlenmiştir:

• dağlık bölgeler için, rakım (yükseklik) ve 

eğim kriterleri

• dezavantajlı bölgeler için, sosyo-ekono-

mik kriterler (gelir seviyesi, ürün verim seviyesi, 

nüfus yoğunluğu, sınır bölgesi oluşu, ada oluşu).

Bu bölgelerin listesi, küçük değişiklerle, Avrupa 
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Ekonomi Topluluğu’nun 85/148 sayılı yönergesi 

ile güncellenmiştir. 

Ancak belirtildiği üzere, her ne kadar bu bölgeleri 

belirleme kriterleri açık ve net ise de, Avrupa De-

netim Kongresi’nin 2003’ te yayınladığı raporda, 

bu kriterlerin tüm üye ülkelerde uygulanmasının 

zorluklarını vurgulamakta, ve bu durum da tabi ki 

bu uygulamanın etkinliğini ve verimliliğini kısıtla-

maktadır.

Avrupa Denetim Kongresi’nin gözlemlerinin 

akabinde, Avrupa Komisyonu, 1305/2013 sayılı 

ΑΒ Yönetmeliği’nin 32. maddesine dayanarak 

dezavantajlı bölgelerin belirlenme şeklini yeni-

den düzenlemeye gidecektir. Üye ülkelerin, 2018 

yılına kadar sınır belirlemeyi tamamlamış olmaları 

gerekmektedir. Yeni sınır belirleme, biyofiziksel 

kriterlere göre yapılacaktır, yani sınır belirlemede 

bölgelerin iklimi, toprağı ve jeomorfolojik özellik-

leri esas alınacaktır, bunlar da Yönetmelikteki Ek 

III’ ü  oluşturmaktadırlar. Ayrıca, bu söz konusu 

Yönetmeliğin 32. maddesinin, 3. paragrafının 

üçüncü bendi uyarınca, dezavantajlı bölgelerde 

sınır belirler iken, ‘ üye ülkeler, objektif kriterlere 

dayanarak ve doğruluğu koordine ederek önemli 

doğal dezavantajları olan [...] fakat, yatırımlar 

yada ekonοmik faaliyetlerle bu engelleri aşılmış, 

yada doğal üretiminin verileri ıspatlanmış, yada 

gelir kayıpları veya ek masrafları, üretim yöntem-

leri ve ürün yetiştirme sistemleri ile telafi edilen  

bölgeleri, bu listeye dahil etmemeyi hedeflemek-

tedirler [...]’ denilmek-

tedir. 

Yukarıda belirtilenlere 

göre, dağlık bölgelerin 

değiştirilmesi zorunlu 

değildir, fakat dezavan-

tajlı bölgeler bundan 

böyle, kesinlikle net 

ölçülebilir kriterelere 

göre belirleneceklerdir, 

ve bu kriterler tüm üye 

ülkelerde ortak olup, 

ülkeler tarafından hiçbir 

şekilde esneklik sağlanmayacak kriterler olacak-

tır.

Şunu belirtmeliyiz ki, Tarımsal Kalkınma ve Gıda 

Bakanlığı (yetkili Tarımsal Kalkınma Programı Yö-

netimi Özel Hizmeti), yeni sınır belirleme işleminin 

başlatılması için gerekli veri toplama sürecini 

başlatmıştır.

Dağlık ve dezavantajlı bölgelerin desteklenmesi 

ile ilgili belirtilenler aşağıdaki gibidir: Yeni 2014-

2020 Tarımsal Kalkınma Programında, 1064/19-

04-2016 (Resmi gazete ΦΕΚ 1295/Β) sayılı 

Bakanlık Kararı’na göre, Tarımsal Kalıkınma ve 

Gıda Bakanlığı’nın Programlama ve Uygulama 
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Müdürlüğü’ne Tedbir 13 (Metro 13) uygulaması 

getirilmiştir, “2014-2020 Tarımsal Kalkınma Prog-

ramı’nın “Doğal yada başka Dezavantajları olan 

bölgelere destek yardımları” yani, bu Tedbir’in 

gerçekleştirilmesi için gerekli kurumsal çerçeve-

nin oluşumundaki yetki Programlama ve Uygula-

ma Müdürlüğü’ne verilmiştir.

Tedbir 13 (Metro 13)’e göre,  “2014-2020 Tarım-

sal Kalkınma Programı” nın “Doğal yada başka 

Dezavantajları olan 

bölgelere destek yardım-

ları” ile, dağlık bölgelere 

(Alt tedbir 13.1) ve dağlık 

bölgeler dışında olup do-

ğal kısıtlamaları bulunan 

bölgelere (Alt tedbir 13.2)  

telafi edici yardımlar 

sunulmaktadır.

• Alt tedbir 13.1, 

Avrupa Ekonomi Toplu-

luğu’nun 81/645 sayılı, 

değiştirilmiş ve şu anda 

geçerli olan yönergesine göre, dağlık bölge olarak 

tanımlanmış tüm bölgeler için uygulanmaktadır.

• Alt tedbir 13.2, 1305/2013 sayılı AB Yö-

netmeliği’nin 32. maddesinin, 3. paragrafı uyarın-

ca, zor iklim veya toprak koşullarının yada her iki 

koşulun da neden olduğu doğal kısıtlamalara tabi 

olan bölgelerde uygulanmaktadır.

Daha önce belirtildiği üzere:

a) Zor iklim veya toprak koşullarının yada 

her iki koşulun da neden olduğu doğal kısıtla-

malar dikkate alınarak ve eğer ki bu kısıtlamalar 

atlatılmış ise, yukarıda belirtilen AB Yönetmeli-

ği’nin 32. maddesinin, 3. paragrafı uyarınca bu 

bölgelerin sınırları yeniden belirlenecektir.

b) 1305/2013 sayılı AB Yönetmeliği’nin 32. 

maddesinin, 3. paragrafı uyarınca, bölgelerin 

sınırlarının belirlenmesi tamamlandıktan sonra, 

1305/2013 sayılı AB Yönetmeliği’nin 32. mad-

desinin, 4. paragrafı dikkate alınarak bölgelere 

yeniden uyarlanacaktır.

Son olarak, belirtilmektedir ki, 2014-2020 Tarım-

sal Kalkınma Programı’nın onayından itibaren, 

zor iklim veya toprak koşullarının yada her iki 

koşulun da neden olduğu doğal kısıtlamalara 

tabi yeni bölgelerin belirlenmesine kadar, Avrupa 

Ekonomi Topluluğu’nun 81/645 sayılı, değiştirilmiş 

ve şu anda geçerli olan yönergesindeki bölgeler 

geçerlidir. (tablo 3.4 madde 3 paragraf 4).

BAKAN

VAGGELİS APOSTOLOU

TARIMSAL KALKINMAVE GIDA BAKANLIĞI

       P. Megalos

                                                    (Mühür - İmza)  

              

 BİLDİRİ:  Milletvekili İlhan Ahmet
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- Basın Bülteni - Bakanlık Cevabı

KONU : Rodop İli Dezavantajlı Bölge Listesinin Yeniden Düzenlenmesi Talebi 
Rodop İli’nin “dezavantajlı köyler” listesi yeniden düzenlenecek

Rodop İli’nin “dezavantajlı köyler” listesi 
yeniden düzenlenecek

Milletvekili İlhan AHMET’in, Ro-

doplu çiftçileri yakından ilgilendi-

ren “dezavantajlı bölge” listesinin 

kapsamının genişletilerek yeniden 

düzenlenmesi yönündeki talebine, 

Tarım Bakanlığı’ndan olumlu yanıt 

geldi.

Buna göre, Rodop İli’nde bazı böl-

gelerdeki tarım ve hayvancıların ta-

rım teşviki almasına engel getirmesi 

nedeniyle Milletvekili İlhan AHMET tarafından 

Tarım Bakanı’nın dikkatine sunulan “dezavantajlı 

bölge” listesinde gerekli düzenlemenin, 2017 

yılında yapılacağı belirtildi.

İlhan AHMET’in girişimleri sonucu, Rodop İli’ndeki 

köyler arası eşitsizliği giderecek olan değişikliğin, 

2017 yılında yapılacağı bildirildi.

“30 yıldır süren haksızlık sona eriyor, köyler arası 

adelet sağlanıyor”

Konuyla ilgili bir değerlendirme yapan milletvekili, 

“Buna göre az gelişmiş ve gelişmemiş köy listeleri 

değişecek ve güncellenecektir. Böylece, 1985 

yılından beri uygulanan bu listenin köyler arasın-

da neden olduğu büyük haksızlıklar son bulmuş 

olacak.

Yürüttüğümüz sistematik ve bilinçli 

çalışma sonucu, 1985 yılından beri 

geçerli olan az gelişmiş köyler liste-

sinin, adil olarak değişmesini ve bu 

şekilde haksızlığa uğrayan köyleri-

mizin de prim alacak köyler listesine 

girmesininin yolunu, 30 yıl sonra 

açmış olduk.

Halkımıza pratikte fayda sağlayacak 

yapısal değişiklikleri gerçekleştirmek 

için aralıksız çalışmaya devam edeceğiz” diye 

konuştu.

Hatırlanacağı üzere İlhan AHMET, milletvekili ol-

duğu Rodop İli’ne bağlı dağlık bölgelerdeki düşük 

gelir düzeyine sahip bazı köylerin, dezavantajlı 

bölgeler listesine dahil edilmeyerek destekle-

necek bölgeler kapsamı dışında bırakılmasını 

meclis gündemine taşımıştı.

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’na hitaben 

sunduğu soru önergesinde milletvekili, Rodop 

İli’nde bazı bölgelerdeki tarım ve hayvancıların 

tarım teşviki almasına engel getirmesi nedeniyle 

“dezavantajlı bölge” listesinin, kapsamı genişleti-

lerek yeniden düzenlenmesini talep etmişti.
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SORU ÖNERGESİ

Protokol No. 1727/05-12-2016
Atina, 5-12-2016

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine,

KONU:  Trakya’daki dağlık ve dezavantajlı bölgelerdeki tütün üreticilerine des-
tek verilmesi

Trakya’daki dağlık ve dezavantajlı bölgelerdeki 
tütün üreticilerine destek verilmesi

Sayın Bakan,

Her ne kadar  söz 

konusu soru önergesi 

7888/2-9-2016 sayılı 

protokol numarası ile 

2 Eylül 2016 tarihinde 

size sunulmuş olsa 

da, sizi  Tarımsal 

Kalkınma ve Gıda 

Bakanlığı’ndaki 

makamınızda ziyaret 

ettiğimde tekrar bir 

cevap talebim olmuş olsa da ve hatta bu zamana 

kadar cevap alamamış olmam, meclis iç tüzüğü-

ne aykırı bir davranış olsa dahi bu soru önergeme 

herhangi bir cevap alamadım. 

Böylece, ben de bugün tekrar Trakya’daki binler-

ce tütün üreticisinin hakkını arama adına yapmam 

gerekeni yapıyor ve bu söz konusu soru önerge-

sini yeniden size sunuyorum.

Tütünün destek alan ürünler listesi dışında bı-
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rakılması, Doğu Makedonya ve Trakya Bölgesi’ 

nin geniş bir bölümündeki toplumsal refahı ve 

dengeyi önemli derecede etkilemektedir. Özellikle 

Rodop ilinde, 7.000 den fazla aile ve toplamda 

30.000 vatandaş, tek üretimi teşkil eden basma 

tütününden geçimini sağlamaktadır. Bu üretimin 

yok olması da, bölgede çok ağır ekonomik ve 

sosyal sonuçlar doğuracaktır.

Tütüne dağlık ve dezavantajlı bölgelerde destek 

verilmesi ile ilgili, Potami partisi’nin Avrupa millet-

vekili Miltiadis Kirkos, Avrupa Komisyonu’na bu 

konuyla ilgili olarak bir soru önergesi sunmuş ve 

bu soruya Ziraat komseri sayın Hogan’dan gelen 

ve sizlere resmi olarak da tebliğ ettiğimiz cevapta 

şunlar belirtilmekteydi:

“Tütün üretimi için kota sistemi 2004 yılında 

yürürlükten kalkmıştır ve AB tarafından çiftçilere 

verilen doğrudan destek primlerinin çoğu herhan-

gi bir ürünün teslim şartına veya üretim hacmine 

bağlı olmadan verilmektedir. 

AB’nin yürürlükte olan kanunlarına göre primler, 

herhangi bir üretim için öngörülen tarım alanları, 

çiftçilerin ilgili kanun gereğince (32. Madde, 2. 

Parağraf, a bendi) sübvansiyon ve prim hakklarını 

talep etmesi ve “ seçilmiş üretim alanları ” koşul-

larını yerine getirmesi şartı ile AB’nin 1307/2013 

1  sayılı kanununun Konu III. bölümünde belirtilen 

ana prim hakkına göre verilebilir. 

Üye ülkeler, ilgili kanunun IV. Bölümü’nün 48. ve 

49. Maddelerinde de öngörüldüğü gibi, üretimle-

ri, az gelişmiş olan bölgelerde bulunan çiftçilere 

aldıkları temel prim dışında ek prim de verebilirler. 

Ek prim verilmesi için gereken tek şart, o bölgenin 

az gelişmiş ve kalkınmasında eksiklik olan bölge 

olması şartıdır. 

Son olarak, 1305/2013 sayılı (AB) tarım geliştirme 

kararnamesi, 2  az gelişmiş ve kalkınmada geri 

kalmış bölgelere üye ülkenin ayrıca ek prim (süb-

vansiyon) vermesine izin vermektedir.”

Ortak Tarım Politikası’nın önceki reformunda 

sunulan öneri, üye ülkelere tarım ürünlerini ve 

ekonomik desteği belirleme imkanı sunmaktaydı. 

Hatta aynı öneride, üye ülke toplam bütçesinin 

%5’ i oranında bir miktarı, dağılımda haksızlığa 

uğramış bölgelere destek olarak verebileceği fikri 

de sunulmuştu. Yunanistan, objektif kriterlere 

dayanarak, genişletilmiş üç bölgeye bölünmüştü. 

Bu nedenle, önümüzdeki yeni yılda, Yunanistan, 

bu reform uygulamasının ilk yıl verilerini sunmak 

zorundadır. Yeniden yapılan bu yeni dağılım-

dan geriye kalan bir bölüm olacaktır. Ekonomik 

kriterlere dayanarak yeniden dağılım sonrasında 

oluşan bu fazlalıktan Yunanistan’ın iki-üç bölge-

sinin faydalanması tabi ki çok önemli bir fırsattır. 

Kuşkusuz bu bölgelerden biri de Adalar bölgesi-

nin yanı sıra Doğu Makedonya – Trakya  bölgesi 

olup Trakya’daki tütün desteklenmesidir.

Yukarıda belirtilenlerin akabinde:

Trakya’daki tütün üretim bölgelerinin , ıspatlan-

mış doğal dezavantajlı bölgeler olduğu gerçeğine 

dayanarak,

A) Trakya’daki Basma tipi tütün üreticileri-

ne ek yardım yapma konusunda, Avrupa Birliği 

kanunlarının sağladığı fırsatlardan faydalanmayı 

düşünüyor musunuz ve ne zaman?

B) Avrupa Birliği kanunlarının ek yardım ko-

nularında öngördüğü imkanları, Trakya bölgesinin 

de ispatlı olarak dahil olduğu, doğal dezavantajı 

ve özel bölgelere kullanmaya niyetiniz var mı ve 

ne zaman?

Soruyu yönelten milletvekili

İlhan Ahmet

Rodop İli Milletvekili    
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ

TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞI

MECLİS DENETİMİ BÖLÜMÜ

Axarnon 2, 101 76 Atina, Tel. 210-2124180 Faks: 210-2124524

Atina, 16-1-2017

Prot. No. : 1336

Yunan Parlamentosu’na

Meclis Denetimi Müdürlüğü’ ne

Soru Önergeleri Bölümü’ ne

KONU:  Trakya’nın dağlık ve dezavantajlı bölgelerindeki tütün 
üreticilerine destek 

İlgili Soru Önergesi: 1727/05-12-2016

İlhan Ahmet’in “Dağlık ve dezavantajlı bölgelerindeki tütün 
üreticilerine destek  verilmesi” talebine  

Bakanlık cevap verdi

Milletvekili İlhan Ahmet’ in sunmuş olduğu soru 

önergesinine cevap olarak, aşağıdakileri bilginize 

sunuyoruz:

Yunanistan, 1305/2013 sayılı ΑΒ Yönetmeli-

ği’nin 31. maddesinin dezavantajlı bölgelerle ilgili 

sunmuş olduğu imkanı tam olarak uygulamaya 

koymuş durumdadır. Bu da, Yunanistan’ ın 2014-

2020 Tarımsal Kalkınma Programının, 13. Tedbiri 

(Metro 13) ‘Doğal yada başka Dezavantajları olan 

bölgelere destek yardımları aracılığıyla yapmak-

tadır. Daha detaylı olarak belirtildiği üzere, söz 

konusu uygulama ile dağlık bölgelere (Alt tedbir 
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13.1) ve dağlık bölgeler dışında olup doğal kısıt-

lamaları bulunan bölgelere (Alt tedbir 13.2)  telafi 

edici yardımlar sunulmaktadır.

Şöyle ki:

• Alt tedbir 13.1, Avrupa Ekonomi Toplu-

luğu’nun 81/645 sayılı, değiştirilmiş ve şu anda 

geçerli olan yönergesine göre, dağlık bölge olarak 

tanımlanmış tüm bölgeler için uygulanmaktadır.

• Alt tedbir 13.2, 1305/2013 sayılı AB Yö-

netmeliği’nin 32. maddesinin, 3. paragrafı uyarın-

ca, zor iklim veya toprak koşullarının yada her iki 

koşulun da neden olduğu doğal kısıtlamalara tabi 

olan bölgelerde uygulanmaktadır.

Bu bölgelerle ilgili olarak: 

c) Zor iklim veya toprak koşullarının yada 

her iki koşulun da neden olduğu doğal kısıtla-

malar dikkate alınarak, ve eğer ki bu kısıtlamalar 

atlatılmış ise, yukarıda belirtilen AB Yönetmeli-

ği’nin 32. maddesinin, 3. paragrafı uyarınca bu 

bölgelerin sınırları yeniden belirlenecektir, ve

d) 1305/2013 sayılı AB Yönetmeliği’nin 32. 

maddesinin, 3. paragrafı uyarınca, bölgelerin 

sınırlarının belirlenmesi tamamlandıktan sonra, 

1305/2013 sayılı AB Yönetmeliği’nin 32. maddesi-

nin, 4. paragrafı dikkate alınarak bölgeler yeniden 

uyarlanacaktır.

e) Son olarak belirtilmektedir ki, 2014-2020 

Tarımsal Kalkınma Programı’nın onayından 

itibaren, zor iklim veya toprak koşullarının yada 

her iki koşulun da neden olduğu doğal kısıtla-

malara tabi yeni bölgelerin belirlenmesine kadar, 

Avrupa Ekonomi Topluluğu’nun  değiştirilmiş ve 

şu anda geçerli 

olan 81/645 sayılı, 

yönergesindeki 

bölgeler geçerlidir 

(tablo 3.4 madde 

3 paragraf 4). 

Avrupa Ekonomi 

Topluluğu’nun 

81/645 sayılı 

yönergesinde 

belirtilen bölgelere 

Trakya’daki bölgeler de dahil edilmiştir.

Aşağıdaki kriterlere uyan gerçek ve tüzel kişiler 

bu uygulamada hak sahibi olabilir:

1. Avrupa Topluluğu’nun 1307/2013 sayı-

lı yönergesinin 9. maddesine göre, ve ‘Avrupa 

Topluluğu’nun 1307/2013 sayılı yönergesinin ve 

Avrupa Parlamentosu ve Avrupa Konseyi’nin 

Avrupa Topluluğu 1306/2013 sayılı yönergeleri-

nin öngördüğü acil desteklerin ulusal seçimleri, 

idari tedbirleri ve uygulama prosedürleri (Resmi 

Gazete ΦΕΚ 147Β) konulu 104/7056/22.01.2015 

sayılı Bakanlık Kararı’nın 3. maddesi ile detaylı 

bir şekilde açıklandığı üzere aktif çiftçi olanlar,

2.  Çiftçi olarak:

• dağlık bölgede faaliyet gösterenler
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• desavantajlı bölgelerde faaliyet gösteren-

ler : a) şu an geçerli olan sınırlara göre ve b) yeni 

sınrlandırma tamamlandıktan sonra da, Avrupa 

Topluluğu’nun 1305/2013 sayılı yönergesinin 

III Bölümü’nde belirtilen biyofizik kriterlere göre 

doğal sınırlamalara tabi olan bölgelerde faaliyet 

gösterenler.

Destek, çalışılan üründen bağımsızdır, yıllık 

ödemeler şeklinde dağlık 

tarım arazilerine ve dağlık 

bölge dışında olup doğal 

sınırlamaları olan tarım 

arazilerine hektar başına 

verilir, ve dağlık bölgeler 

için hertar (ha) başına 125 

Evro (Alt Tedbir 13.1) ve 

dağlık bölge dışında olup 

doğal sınırlamaları olanlar 

için ise hertar (ha) başına 

95 Evro  (Alt Tedbir 13.2) 

olarak belirlenmektedir.

Destek miktarı çalışılan araziye göre değişmek-

tedir, yani arazi 20 hektardan fazla olunca destek 

yardım kademeli olarak şu şekilde azalmaktadır:

• Çalışılan arazi 0 ile 20 hektar arasında 

ise: desteğin 100%’ ü ödenmektedir.

• Çalışılan arazi 20 ile 25 hektar arasında 

ise: desteğin 80%’ i ödenmektedir.

• Çalışılan arazi 25 ile 30 hektar arasında 

ise: desteğin 50%’ i ödenmektedir.

Çalışılan arazi 30 hektardan fazla ise: destek 

verilmemektedir, yani 30 hektarın üzerindeki 

arazilerde sadece 30 hektara kadar olan araziye 

destek verilecektir. 

Yukarıdan belirtilenlerin akabinde, tütün üretici-

leri, yukarıda belirtilen şartlara uygun iseler, bu 

uygulamaya dahil edilip destek yardım alabilirler. 

Onaylı Tarımsal Kalkınma Programı 2014-2020 

www.agrotikianaptixi.gr internet sayfasında yer 

almaktadır.

Son olarak da, tütün üreticileri doğrudan destek 

dışında bırakılmamaktadırlar. Tam aksine, ekilebi-

lir ürünler için doğrudan yardım almaktadırlar.

 

                                      

BAKAN 

  VAGGELİS APOSTOLOU

    TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞI

   P. Megalos

        (Mühür - İmza)

BİLDİRİ:  Milletvekili İlhan Ahmet
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SORU ÖNERGESİ
Protokol No: 7261/14-07-2017
Atina, 14-07-2017
           
Çevre ve Enerji Bakanı’nın dikkatine, 
KONU: Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar Barajı’ nındaki mevcut işlerin bitmesi, 
barajın bütünleşmesi, finanse edilmesi ve tamamlanması

Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar Barajı’ nındaki mevcut işlerin 
bitmesi, barajın bütünleşmesi, finanse edilmesi 

ve tamamlanması

Yassıhöyük / Kızıllar Barajı Rodop İli’nin doğu 

havzasının sulanmasında çok önemli bir rolü olan 

bir projedir, projenin temeli 2002 yılında atılmış 

olsa da, 12 yıldır yarım bırakılarak tamamlan-

mamış ve asıl teslim edilmesi gereken 10 Kasım 

2005 tarihini çoktan geride bırakmıştır. Projenin 

ilk bütçesi 24.064.564 

Evro olarak belirlenmiş 

olup bugüne kadar ise 

toplamda 22 milyon Evro 

maliyetten söz edilmek-

tedir.

Bu baraj, bölgemiz için 

onlarca yıllık bir vizyonu 

temsil etmektedir ve ya-

pılan  agro - ekonomi (zi-

raat ekonomisi) ve agro- 

teknik (ziraat teknikleri ) 

çalışmaya göre ilk etapta 
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brüt olarak 31.000 dönümlük bir arazinin sulan-

ması, ikinci etapta ise sulanan toplam arazinin 

62.000 dönüme ulaşması hesaplanmıştı. 

Bu proje III. Topluluk Destek Çerçevesi Programı-

na dahil edilmişti, fakat programın sunmuş olduğu 

zaman çerçevesinde tamamlanamamıştır,  sonuç 

itibariyle anlaşmanın bir bölümü askıda kalmıştır, 

çünkü finans kaynağı temin edememiştir.

Su dağıtım projelerinin gerçekleştirilmesi için, ulu-

sal fonlardan 733.000 Evroluk kredi sağlanarak 

projenin işlevselliği tamamlanmıştır. O dönemde 

Rodop Valiliği Arazi Geliştirme Müdürlüğü’nün 

gözetiminde olan çalışmalar tamamlandıktan son-

ra, bu Arazi Geliştirme Çalışmalarının İşletilmesi 

ve Bakımı İdaresinden sorumlu olacak bir Arazi 

Geliştirme Organizasyonu’ nun oluşturulması 

planlanıyordu. 

2013 yılının Temmuz ayında, Çevre, Enerji ve 

İklimsel Değişim Bakanlığı, kararı yeniledi ve ‘Ro-

dop İli Yassıhöyük / Kızıllar Barajı’  projesinin çev-

resel koşullarını değiştirdi: bu koşullar 61985/10-

2-1999 sayılı Ortak Bakanlık Kararı ile onaylandı 

ve 129896/7-9-2010 sayılı Ortak Bakanlık Kararı 

ile değiştirildi. II) Projenin Çevresel Koşullarının 

Onaylanması : ‘‘Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar 

Barajı suyunun dağıtım ağları’’. III) Yukarıdaki ça-

lışmaların çevresel koşullarının ortak bir Çevresel 

Koşullar Onaylama Bakanlık Kararı’ nda kodlan-

ması. Proje, yaklaşık 21.000 dönümlük bir alana 

yeraltı boru sulama şebekesi inşaatı ile ilgiliydi, 

ve  Kozlukebir, Yassıhöyük / Kızıllar, Evrenköy ve 

Kurcalı’ daki  tarlalara bu alana aittir.

2015 yılının Ocak ayında, Doğu Makedonya-Trak-

ya Eyaleti tarafından alt projenin ihalesi yapıldı: 

Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar Barajı’ nındaki 

mevcut işlerin bitmesi projesi: ‘Rodop İli Yassıhö-

yük / Kızıllar Barajı’ nın inşaatı – projenin deva-

mı’, bütçe 2.130.000 Evro.  Projenin onsekiz ay 

içinde, sözleşmeyi imzalayan müteahhit tarafın-

dan tamamlanması bekleniyordu, ama bu hiçbir 

zaman olmadı.

Yassıhöyük / Kızıllar Barajı projesinn tamamlan-

ması, Rodop ilindeki kırsal kalkınmanın güçlen-

dirilmesine ve bölge insanının gelirine kesinlikle 

katkıda bulunacaktır.

Yukarıda belirtilenlerin akabinde  size soruyorum:

A) Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar Barajı ile 

ilgili çalışmalar durdurulmuş durumda mı, değil 

ise, niçin şu anda devam eden bölümün teslimatı-

nın tamamlanması gecikmektedir?

B) Gerekli görüldüğü takdirde, projenin 

bütünleşmesi için, ve projenin tamamlanmasında 

gerekli çalışmaların bitirilmesi için Bakanlığın ve 

Hükümetin ek bir finans destek vermeye niyeti var 

mı? 

C) Yukarıdaki ihtiyaçlar var ise, gerekli fonla-

rı hangi kaynaklardan bulmayı planlıyorsu-nuz?

D) Sizce, Rodop Bölgesi gibi, birçok gelişim 

eksikleri bulunan bölgeler, birincil üretim sektör-

lerine nefes aldıracak bu çok önemli projeler için  

yıllarca bekleme lüksüne sahip mi? Bu durumda 

da Yassıhöyük / Kızıllar Barajı’ nda olduğu gibi, 

Sizler hükümette olduğunuz bu son 2,5 yılda 

yerel yönetimle işbirliği ile bu söz konusu projenin 

tamamlanması için ne yaptınız? 

Soru önergesini sunan milletvekili

İlhan AHMET

Rodop İli Demokratik İttifak Milletvekili
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ          

ÇEVRE VE ENERJİ  BAKANLIĞI                                              Atina, 1/8/2017

BAĞIMSIZ MECLİS                                   Prot. No. : 2518

DENETİMİ BÖLÜMÜ      

Yunan Parlamentosu’na

Soru Önergeleri Bölümü’ ne

Adres :  Mesogeion  119

P.K.  : 10192 ATİNA                            BİLDİRİ: . Milletvekili İlhan Ahmet

Bigi için:  N. Milonas          

Telefon:  210 6969811       

FAX:   210 6969512   

Email: vouli2@prv.ypeka.gr  

      

KONU:  Soru Önergesine CEVAP
İLGİ: a) 7261/14-7-2017 protokol sayılı Soru Önergesi 

Yassıhöyük / Kızıllar Barajı hakkında Çevre Bakanlığı 
cevap verdi

Milletvekili İlhan Ahmet’in sunmuş olduğu (a) ilgili 

soru önergesine cevap olarak,söz konusu so-

runla ilgili yani Yassıhöyük / Kızıllar Barajı’ndaki 

çalışmaların yürütülmesiyle ilgili Çevre ve Enerji 

Bakanlığı yetkili olmadığını bildirmek isteriz. Ça-

lışmaların yürütülmesiyle ilgili sorumluluk Rodop 

İli Bölgesi Teknik Çalışmalar Müdürlüğü’ne aittir,  

yetkili bu birimin ilgili evrağı ilişikte verilmektedir. 

Belirtildiği üzere, işbu kararı yenileyen ve “Yas-

sıhöyük / Kızıllar Barajı” projesinin çevre şartları-

nın değişimini ilgilendiren Çevre ve Enerji Bakan-

lığı’nın 169272/8-7-2013 sayılı Çevre Şartlarının 

Onayı, Bakanlık Kararı çıkmıştır.   “Rodop İli 

Yassıhöyük / Kızıllar Barajı sularının dağılım ağı” 

projesinin ve yukarıda belirtilen çalışmaların çev-

re şartlarının Çevre Şartlarını Onaylayan tek bir 

Bakanlık Kararında kodlanması, 61985/10-2-1999 

sayılı Ortak bakanlık Kararı ile onaylanmış ve 
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129896/7-9-2010 sayılı Ortak Bakanlık Kararı ile 

yenilenmiş ve değiştirilmiştir. Ayrıca, ulusal heye-

tin daha güncel bilgilendirilimesi için, ilişikte Çevre 

ve Enerji Bakanlığı / Su Ortamlarının (Akuatik 

Çevrenin) Korunması ve İdaresi Müdürlüğü’nün 

141349/24-7-2017 sayılı evrakını sunuyoruz. 

Bu evrakta belirtildiği üzere, değişikliğe uğramış 

Özel Su Siste-

mi’nin  (yani baraj 

inşaatı ile meyda-

na getirilen bir su 

sisteminin) değer-

lendirilmesi proje 

tamamlanınca ve 

su ortamındaki ilgili 

değişiklikler ger-

çekleştikten sonra 

yapılmaktadır. Bu 

söz konusu projeyle ilgili görüşler de, Trakya Su 

Bölgesi Nehir Havzası Yönetimi’nin  bir sonraki 

İdari Aşamasına dahil edilecektir.                          

      

 

                                                                                           

BAKAN VEKİLİ

SOKRATİS FAMELLOS

İlişikteki Evraklar:

Rodop İli Bölgesi Teknik Çalışmalar Müdürlü-

ğü’nün 2129/24-7-2017 protolol sayılı evrakı (2 

sayfa)

Çevre ve Enerji Bakanlığı / Su Ortamlarının 

(Akuatik Çevrenin) Koruması ve İdaresi Müdürlü-

ğü’nün 141349/24-7-2017 sayılı evrakı (1 sayfa)

Cevap sayfaları: 1

İliştirilmiş sayfalar: 3

Toplam sayfa: 4

ASLINA UYGUN KOPYASI

        (İmza - mühür)

   SKİLİDOU KALLİOPİ
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ÇEVRE VE ENERJİ BAKANLIĞI

BAĞIMSIZ MECLİS DENETİMİ BÖLÜMÜ

Prot. No. : 2606

Tarih: 25-7-17

YUNANİSTAN CUMHURİYETİ     Atina, 27/07/2017

ÇEVRE VE ENERJİ  BAKANLIĞI    Prot. No.141349

SU ORTAMLARI ÖZEL SEKRETERLİĞİ

SU ORTAMLARININ (AKUATİK ÇEVRENİN) 

KORUNMASI VE İDARESİ MÜDÜRLÜĞÜ

Çevre ne Enerji Bakanlığı’na

       Bağımsız Meclis Denetimi Bölümü’ne

Adres :  Amaliados 17

P.K.  : 115 23, Atina        

Bigi için:  M. Podimata          

Telefon:  210 6475159       

FAX:   210 6994355    Email: vouli2@prv.ypeka.gr

       (ilgili Prot. No. : 2527/17-07-2017)

KONU: Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar Barajı ile ilgili Yunan Parlamentosu’na 
sunulan 7261/14-7-2017 protokol sayılı soru önergesine CEVAP 

İlhan Ahmet’in Yassıhöyük / Kızıllar Barajı konulu soru 
önergesine Çevre Bakanlığı cevap verdi
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İLGİ: a) 2527/17-07-2017 protokol sayılı evrakınız 

(Su Ortamları Özel Sekreterliği evrakı Prot. No. 

14149/18-07-2017) 

Demokratik İttifak Milletvekili İlhan Ahmet’in Yu-

nan Parlamentosu’na sunmuş olduğu 261/17-07-

2017 Prot. sayılı ve Rodop İli Yassıhöyük / Kızıllar 

Barajı konulu soru önergesine cevap olarak ve Su 

Ortamları Özel Sekreter-

liği’nin yetkileri hakkında 

size aşağıdaki bilgileri 

iletiyoruz:

1. Su Ortamları 

Ulusal Kurulu tarafından 

onaylanan,  ulusal ve 

yerel yetkililerin işbirliği 

ile ve Su Kaynakları ile 

ilgili 2000/60/EK Rehberi 

Çerçevesindeki şartlara 

göre oluşturulmuş olan  

Trakya Su Bölgesi Nehir 

Havzası Yönetimi Planı’nda (ΦΕΚ 2290/Β΄/13-

03-2013) Trakya’daki su kaynaklarının tamamının 

sistematik olarak en iyi şekilde değerlendirilmesi 

ve bu su kaynaklarının korunması ve doğru idare 

edilmesi konuları yer almaktadır.

2. Bu yukarıda belirtilen söz konusu Nehir 

Havzası Yönetimi Planı’na göre, ki, bu birinci 

idare aşaması (2009-2015) için ve yenilenene 

kadar geçerlidir, Yassıhöyük / Kızıllar Bara-

jı inşaat aşamasındadır. Bu baraj Ksirorema 

yüzeysel su sisteminde yer almaktadır. Barajın 

su sistemi bölümü Özel Değişikliğe uğramış Su 

Sistemi olarak tanımlanmaktadır (kodu: GR-

1209R00020800104H). Özel Değişikliğe uğramış 

Su Sistemi olarak tanımının kesinleşmesi yada bu 

tanımın iptali, bir sonraki idari aşamada incelene-

cektir, yani bu durum, barajın inşaatı tamamlanın-

ca ve su ortamındaki değişiklikler sonuçlanınca 

netleşecektir.

3. Ayrıca, su işleri çalışmaları ve bu çalış-

maların finanse edilmesi yetkisinin Su Ortamları 

Özel Sekreterliği’ne ait olmadığı da belirtilmekte-

dir. 

4. Belirtildiği üzere, şuandaki zaman dilimin-

de, İdare Planları incelemeye tabidir (2000/60/EK 

Rehberinin uygulanmasının 2. aşaması, 2015-

2021 dönemi ) ve onaylanmadan önce görüş 

bildirisine açılmışlardır. 

Dahili Dağılım:  

- Su Ortamları Özel Sekreterliği Bürosu  

   DAİRE ŞEFİ

- A Müdürlüğü / Konu Dosyası (Φ. 10)

- M. Podimata     

   M. GKİNİ

                                                                                                        

(imza-mühür)
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ     Gümülcine, 24-7-2017

DOĞU MAKEDONYA –TRAKYA EYALETİ

ÇEVRE VE ALTYAPI GELİŞİMİNİ    Evrak Prot. No.: 2129 

PLANLAMA MÜDÜRLÜĞÜ

RODOP İLİ TEKNİK ÇALIŞMALAR MÜDÜRLÜĞÜ

--------------

Adres: Filippou 82    DOĞU MAKEDONYA –TRAKYA EYALETİ

 Komotini     İcra Sekreteri’ne

Tel:  25313 53925    Kakoulidou 1

Faks: 25313 53944    69100 Komotini

Bilgi için: B. Papatheodorou

E-mail: papatheodorou@pamth.gov.gr

KONU: Yassıhöyük / Kızıllar Barajı ile ilgili milletvekili soru önergesine cevap

Yassıhöyük / Kızıllar Barajı ile ilgili Eyalet Başkanlığı’nın 
verdiği cevap  

Rodop İli milletvekili İlhan Ahmet’in soru öner-

gesine verilen cevap ile ilgili yapmış olduğunuz 

bildirinin akabinde, aşağıdaki bilgileri dikkatinize 

sunuyoruz:

SORU A:

Şuanki bu zaman diliminde, proje bölgesinde iki 

çalışma yürütülmektedir:

• “Yassıhöyük / Kızıllar Barajı İnşaatı” 

başlıklı ve imalatçı firması ALEKSANDROS A.T.E.

B.E. olan ve tamamlanma tarihi 30-9-2017 olan 

çalışma.

• “Yassıhöyük / Kızıllar Barajı çalışmala-

rının tamamlanması” başlıklı ve imalatçı firması 

AFOI GIANNAKIDOI A.Ş olan ve tamamlanma 

tarihi 10-12-2017 olan çalışma.

 Çalışmanın tamamlanmasındaki gecikmenin 

sebeplerini şöyle sıralayabiliriz:

• Projenin tamamlanması için kalan çalış-

malar, su ortamlarında yapılması gereken çalış-
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malar olduğundan,  kış aylarında doğal olarak 

yapılamamaktadır, hatta bazı çalışmalar yaz 

döneminde bile gerçekleştirilirken su seviyesinin 

kontrolü gerektiğinden bazı çalışmalar yürütüle-

memektedir. Bu çalışmaların çoğu Temmuz ayın-

da, yani yoğun yağışlar bittikten sonra gerçekleş-

miştir.  

Bu projenin önemli bir bölü-

münü de kontrol vanalarının 

bulunduğu bina oluşturmak-

tadır. Bu binada, elektrik da-

ğılımı kontrol paneli, barajın 

hidroelektrik kontrol paneli, 

baraj birimlerinin termal 

kontrol panelleri, gölün su 

seviyesini belirleyen sayaç 

sistemi bulunacaktır. Ayrıca 

burada bulunan vanaların 

sayısı ve bunların açılıp kapanması bir taraftan 

enerjinin kötüye kullanılmasını kontrol edecek, 

diğer taraftan da sulama için gerekli olan enerjinin 

doğru kullanımını sağlayacaktır.

Bu birimlerin çoğu yabancı şirketler tarafından 

imal edildiğinden ve Temmuz 2015’te ülkede uy-

gulamaya geçen Sermaye Kontrol’ünden (Capital 

Controls) sonra sunulan hizmetlerin ödenmesi 

işlemleri epey zorlaşmış durumdadır. Örneğin, 

PN10 basıncındaki bir enerji kontrolü vanasının 

maliyeti 170.000 Avro’yu (KDV dahil) bulmaktadır.

Bu parçaların siparişi için de, imalatçı firma artık 

maliyetin büyük bir bölümünü (%70-%80 duruma 

göre) peşin ödemek zorundadır, tabi ki hem ima-

lat için hem de bu parçaların ulaştırılması için ge-

reken zaman da düşünülünce, bu durum imalatçı 

firma için mali güvensizlik şartları yaratmaktadır. 

B,C, ve D SORULARI:

Bu soruların cevapları bizim yetkimizde değildir. 

Sadece şunu bilginize sunabiliriz: “Yassıhöyük 

/ Kızıllar Barajı suyunun dağılımı ile ilgili nihai 

proje” başlıklı çalışma 2016ΜΠ03100005 kodu 

ile ve 1.200.000, 00 Avro Bütçe ile, ΣΑΜΠ 031, 

8-7-2016 (A.A.A. 72AB46S3O7-12X) programına 

dahil edilmiştir.

Ek bilgi gerektiği taktirde hizmetinizdeyiz.

                                      

RODOP İLİ         

DAHİLİ DAĞILIM:                          

TEKNİK ÇALIŞMALAR BÖLÜMÜ ŞEFİ

-Çevre Yapıları Bölümü   

-Arşiv       

 

-B. Papatheodorou          

KONSTANTİNOS DERNEKTSİS

       

ZİRAAT MÜHENDİSİ - TOPOGRAF
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SORU ÖNERGESİ
         
                                                                           Protokol No: 7379/18-07-2017
                     Atina, 19-7-2017
Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine
Konu: Doğu Makedonya ve Trakya Bölgesi için, 2014-2020 Yunanistan Genç 
Çiftçi Programına yapılan tüm müracatların kabul edilmesi

Genç Çiftçi Programına yapılan tüm müracatların 
kabul edilmesi

12 Haziran’da Başbakanın Batı Makedonya ziya-

retinden hemen sonra basında çıkan haberlerde, 

Başbakan bir söz vermiş ve sayıları çok olduğu 

için Genç Çiftçi Programı dışında kalan Batı Ma-

kedonya bölgesindeki 359 çiftçinin de programa 

dahil edileceğini söylemişti. Hatta sayın Başba-

kan şöyle belirtmişti: “Hükümet Genç Çiftçilerin 

desteklenmesine özel bir önem veriyor” demiş ve 

bu çiftçilerin program dışı kalmamaları için hükü-

metin bir formül bulmuş olduğunu dile getirmişti. 

Ancak bu formülün ülke genelinde 

program dışı kalan toplamdaki 

3.000 müracat için geçerli olup 

olmayacağına bir açıklık getirme-

mişti.

Doğu Makedonya – Trakya 

Bölgesi’nde Genç Çiftçi Programı 

için 23,4 milyon Avro onaylanmış 

olup, Programa müracat eden çift-

çilerin tamamının programa dahil 

olması için gerekli toplam miktarın 

ise 29,5 milyon Avro olduğu hesaplanmıştır.

Detaylı belirtecek olursak, Rodop İli Bölgesi’nde 
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toplamda hak sahibi olanlar 258, hak kazananlar 

52, yedekte olanlar 84 ve kabul edilmeyenler ise 

13 kişidirler. Buna benzer bir tablo Doğu Ma-

kedonya-Trakya Bölgesi’nin diğer illeri için de 

geçerli olmakta ve buna göre de programın ye-

dekte kalanlarının sayısı 

oldukça büyük bir rakam 

oluşturmaktadır.  

Doğu Makedonya – 

Trakya bölgesinindeki 

sektörlere göre istihdam 

dağılımına baktığımızda, 

bölgemizin büyük bir 

kesiminin birincil üretim 

sektörüne bağlı olduğu-

nu görmekteyiz, ve ça-

lışanların % 30,6’ sı bu 

sektörde bulunmaktadır.  

Bölgemizdeki işsizlik oranı %25 lerde olduğundan 

ve birincil sektörün önemli bir istihdam kaynağı 

olduğunu düşündüğümüzde, bu sektörün de en 

önemlileri çiftçilik ve hayvancılık olduğundan, böl-

ge ağırlıklı olarak tarımsal diye tanımlanabilir.

Sayın Başbakanın Kozani’de yapmış olduğu açık-

lamaları aslında bir vaat olmuştur ve ülkenin be-

lirli bir bölgesi için müracatların tamamının kabulü 

söz konusu olduğundan, ki diğer coğrafi bölgeler 

için de aynısı uygulanmaz ise, sebepsizce belirli 

bir bölge için  ayrımcılık yapılmış olacaktır ve 

diğer bölgeler bu uygulama dışında bırakılacaktır.

Yukarıda belirtilenlerin akabinde size soruyorum:

2014-2020 Yunanistan Genç Çiftçi Programının 

2016 yılı için-Alt tedbir 6.1’ de belirtilen kriterlere 

uyan tüm ilgilileri, Başbakanın 

Batı Makedonya Bölgesi’ndeki 

ilgililer için sözünü verdiği gibi, 

Doğu Makedonya ve Trakya 

Bölgesi ilgililerinin müracatlarını 

da,  temin edilecek kaynaklardan 

karşılamaya niyetiniz var mıdır? 

Soruyu yönelten

İlhan Ahmet

Rodop İli Milletvekili
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YUNANİSTAN CUMHURİYETİ

TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANLIĞI

MECLİS DENETİM BÖLÜMÜ

Axarnon 2, 101 76 Atina, Tel. 210-2124180 Faks: 210-2124524

Atina, 12-09-2017

Prot. No. : 628

Yunan Parlamentosu’na

      Meclis Denetimi Müdürlüğü’ne

      Soru Önergeleri Bölümü’ne

      

KONU: Alt tedbir 6.1- 2014-2020 Tarımsal Kalkınma Programı - Genç Çiftçilerin 
Yerleştirilmesi 
İlgili Soru Önergeleri: 7379/18.7.2017

                           7632/26.7.2017

Bakanlık Genç Çiftçi Programı hakında İlhan Ahmet’e 
cevap verdi

Milletvekilleri İlhan Ahmet ve F. Arabatzi’nin 

sunmuş oldukları soru önergelerine cevap olarak, 

aşağıdakileri bilginize sunarız:

Alt tedbir 6.1- 2014-2020 Tarımsal Kalkınma 

Programı - Genç Çiftçilerin Yerleştirilmesi ile ilgili 

Bölge başına tekabül eden ödeneklerin dağılımı, 

Bölge Kurumlarıyla yapılan geniş çaplı görüşme-

lerden sonra ve Yunanistan Bölgeler Birliği’nin 

önerileri dikkate alınarak yapılmıştır. Bu söz 

konusu tedbir için dikkate alınmış olan kriterler 

şunlardır:

                                          Kriterler   

                    Ağırlığı (% olarak)

Birincil sektörün brüt katma değere önemi  

   %20

Birincil sektörün istihdama önemi     

    %20 

Hayvancılığın önemi     
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    %10

Yaş düzenlemesi     

    %30

Seçilen arazilerin nüfus potansiyeli   

    %10

Gözlemlenen talep     

    %10    

      

Yukarıdaki bilgilerden anlaşıldığı üzere, çok 

kriterli bir analiz gerçekleş-

tirilmiştir, bu analiz sadece 

Birincil sektörün brüt katma 

değere önemi ile sınırlı 

kalmayıp, aynı zamanda  

şunları da değerlendirmiştir: 

• İstihdam katkısı,

• Bölgesel olarak 

hayvancılığın önemini, hay-

vansal sermayenin büyük-

lüğü dikkate alınarak

• Yaş düzeyinin de-

ğerlendirilmesinde, yüzde 

olarak 35 yaş altındaki 

çüftçilerin 55 yaş üstündeki 

çiftçilere oranı,

• Seçilen arazilerdeki nüfus potansiyeli, 

yani hektar başına verimi 8000 Avro’dan fazla 

olanlar,

• Gözlemlenen talep, Tarımsal Kalkınma 

Programı 2007-2013 – Tedbir 112 çerçevesinde, 

her bölge için ifade edilen kabul yüzdesi.   

Yukarıda belitilenlerin ışığında, objektif bir dağılım 

gerçekleşmiştir ve  6.1 tedbirini etkileyen bölgesel 

durumun tüm etkenleri bu dağılımda yansıtılmış-

tır.

Ayrıca şunu belirtmek gerekir ki,  yayınlanan bu 

başvuru daveti, bu söz konusu tedbir için yeni 

Tarımsal Kalkınma Programının uygulanmasının 

ilk yılındaki ilk davet olduğundan, her Bölgenin 

çiftçileri dahil etme ve dolayısıyla kendilerine 

verilen ödeneklerin çerçevesinde yeni davet oluş-

turma gerekliliği göz ardı edilmemelidir. Çünkü 

bu şekilde davranılırsa, programın geçerli olduğu 

bu dönemde, hem birincil sektörün yaş düzenle-

mesi hem de bunun devamı 

olarak bu sektördeki rekabet  

iyileştirilecektir.

Yukarıdaki çerçevede, Böl-

geler için tamami bağlayıcı 

her olasılık kullanılacaktır, 

başvuru dilekçelerinin büt-

çesi var olan miktarı (İdare 

ve Kontrol Sistemine daya-

narak,  başvuru dilekçeleri-

nin toplam bütçesine  %10 

luk bir kaynağı)  aştığında, 

diğer Bölgelere de birincil 

sektör için gelişim stratejisi  

uygulama hakkı vermekte-

dir.

BAKAN 

                         

VAGGELİS APOSTOLOU    

TARIMSAL KALKINMA 

VE GIDA BAKANLIĞI  

Aslına Uygundur.

(Mühür - İmza) 

BİLDİRİ:  Milletvekili İlhan Ahmet

   Milletvekili  F. Arabatzi
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Basın Bülteni-Bakanlık Cevabı

Konu: Doğu Makedonya ve Trakya Bölgesi için, 2014-2020 Yunanistan Genç 
Çiftçi Programına yapılan tüm müracatların kabul edilmesi
18-09-2017
İlhan AHMET, “Trakya’daki yüzlerce genç çiftçinin program dışı kalma lüksü 
yoktur”

İlhan AHMET, “Trakya’daki yüzlerce genç çiftçinin program 
dışı kalma lüksü yoktur”

Demokratik İttifak Rodop 

Milletvekili İlhan AH-

MET’in, Genç Çiftçi prog-

ramına Doğu Makedonya 

Trakya Eyaleti’nden 

yapılan tüm başvuruların 

kabul edilmesi yönünde-

ki talebine bakanlıktan 

cevap geldi.

Tarım Bakanı tarafından 

verilen yanıtta, progra-

mın toplam bütçesinden 

her bölgeye belirli pay 

ayrılacağı, buna göre 

Doğu Makedonya Trakya 

Eyaleti için bu oranın % 

10 olacağı belirtildi.

Konuyla ilgili bir açıklama 

yapan Milletvekili İlhan 

AHMET, bakanlık ceva-

bının, Doğu Makedonya 

Trakya Eyaleti’nde yüzlerce 

genç çiftçinin program dışı 

kalacağının ilanı olduğuna 

dikkati çekti. 

“Hükümet ve bakanlık 

Trakya’daki genç çiftçilere 

destek vermekten kaçınıyor”

Hükümeti ve ilgili bakanı, 

Doğu Makedonya Trakya 

Eyaleti’ne bir kez daha sırt 

dönmekle eleştiren İlhan 

AHMET, “Doğu Make-

donya Trakya Eyaleti’nde 
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sektörlere göre istihdam sıralamasında tarım ve 

hayvancılık ilk sırada yer almaktadır. Bölgemizde 

% 25’lere varan işsizlik oranı da dikkate alındığın-

da, bölgedeki en dinamik sektörün çalışanı olan 

çiftçilerimize destek sağlanması 

muhakkaktır. Ancak hükümet 

ve bakanlık, söz konusu Doğu 

Makedonya ve Trakya olunca, 

herhangi bir iyileştirme ve des-

tekten kaçınmaktadır” dedi. 

“Trakya’daki yüzlerce genç 

çiftçinin program dışı kalmak 

lüksü” olmadığının altına çizen 

milletvekili, Genç Çiftçi progra-

mına Doğu Makedonya Trakya 

Eyaleti’nden yapılan tüm başvu-

ruların kabul edilmesi yönünde-

ki taleplerinde ısrarcı olacaklarını yineledi.

“Program dahilinde Trakya’ya kaynak aktarımı 

arttırılarak tüm müracaatların kabulü sağlanmalı”

Hatırlanacağı üzere Rodop Milletvekili İlhan 

AHMET, 2014 - 2020 Yuna-

nistan Genç Çiftçi Programı 

için Doğu Makedonya Trakya 

Eyaleti’ne ayrılan 23,4 

milyon Euro’nun 29,5 milyon 

Euro’ya çıkarılmasını talep 

ederek, böylece bölge bazın-

da başvuran tüm çiftçilerin 

programa kabulünün sağlan-

masını istemişti. 

İlhan AHMET, geçtiğimiz Ha-

ziran ayında Batı Makedon-

ya’yı ziyaret eden Başbakan Çipras’ın söz konusu 

programa bu bölgeden yapılan müracaatların 

tamamının kabul edileceğine dair Kozani’de ver-

diği sözü de hatırlatmıştı. Buna göre, Başbakan’ın 

Batı Makedonya’daki çiftçiler için vaad ettiği 

ayrıcalığın Doğu Makedonya Trakya’daki çiftçilere 

de sağlanması için gerekli kaynak aktarımının 

düzenlenmesini ilgili bakanlıktan talep etmişti.
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Basın Bülteni - Bilgilendirme
       
                                                                                          Gümülcine, 18-9-2017

TARIMSAL KALKINMA BAKANI, HAK SAHİBİ TÜM GENÇ ÇİFTÇİLERİN 
PROGRAMA DAHİL EDİLMESİ TALEBİNE NET BİR CEVAP VERMEYİP BU 
KONUYU ASKIDA BIRAKIYOR

TARIMSAL KALKINMA BAKANI, HAK SAHİBİ TÜM GENÇ 
ÇİFTÇİLERİN PROGRAMA DAHİL EDİLMESİ TALEBİNE NET 

BİR CEVAP VERMEYİP BU KONUYU ASKIDA BIRAKIYOR

Tarımsal Kalkınma Baka-

nı’na soru önergesi sunarak, 

2014-2020 Yunanistan Genç 

Çiftçi Programının-2016 yılı 

için-Alt tedbir 6.1’de belirtilen 

kriterlere uyan tüm ilgililerin 

bilgilerinden Rodop İli için 

ortaya çıkan verileri kendisine 

bildirmiştik. Bu verilere göre, 

Rodop İli Bölgesinde toplam-

da hak sahibi olanlar 258 kişi, 

hak kazananlar ise 52 kişi 

olarak belirlenmiştir.

Doğu Makedonya – Trakya 

Bölgesi’nde Genç Çiftçi Programı için 23,4 milyon 

Avro onaylanmış, Programa müracat eden çiftçi-

lerin tamamının programa dahil olması için gerekli 

toplam miktarın ise 29,5 milyon Avro olduğu 

hesaplanmıştır.

Aynı zamanda ise, Rodop İli Bölgesi’nde yedekte 

kalanların sayısı 100’ü bulmaktadır ve bu durum 

Doğu Makedonya-Trakya Bölgesindeki diğer iller 
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için de geçerlidir.

İlişikte size sayın Apostolu’nun cevabını sunuyo-

ruz, bu cevaptan da görüldüğü üzere, bu prog-

rama tüm ilgililerin alınabilmesi 

için, Başbakan Batı Makedon-

ya’da, çiftçilerin önünde, sözler 

vermişti, fakat Tarımsal Kalkın-

ma Bakanı’nın mektubunda, bu 

sözler onaylanmıyor.

Aksine, durumu, bölgelerdeki 

toplam bütçenin tamami bağ-

layıcı olasılığına havale ediyor, 

bu da  %10 gibi ek bir kaynak 

demektir, yani Doğu Makedonya 

ve Trakya bölgesi için, 2,3 mil-

yon Avro olası bir para yardımı 

demektir. Bu yardım gerçekleş-

se bile birçok dilekçe program dışı kalmakta ve ilk 

değerlendirmeden sonra bunlar da kabul edilme 

çerçevesinin dışında kalmaktasırlar.

Doğu Makedonya – Trakya 

bölgesinindeki sektörlere göre 

istihdam dağılımı, bölgemizin 

büyük bir kesiminin birincil 

üretim sektörüne bağlı olduğu-

nu göstermektedir ve çalışan-

ların % 30,6’sı bu sektörde 

bulunmaktadır. Bölgemizdeki 

işsizlik oranı %25 lerde oldu-

ğundan ve birincil sektörün 

önemli bir istihdam kaynağı 

olduğunu düşündüğümüzde, 

bu sektörün de en önemlileri çiftçilik ve hayvancı-

lık olduğundan, bölge ağırlıklı olarak tarımsal diye 

tanımlanabilir.

Biz de, kendi tarafımızdan şunda ısrarlıyız: her 

zaman tarımsal bölge olan bölgeler ve Doğu Ma-

kedonya – Trakya’nın gelişim profili ile, yüzlerce 

genç çiftçinin program dışı kalma lüksü maale-

sef yoktur, bu sebepten dolayı da sonuna kadar 

mücadele etmeye hazırız ve Doğu Makedonya ve 

Trakya Bölgesi için, 2014-2020 Yunanistan Genç 

Çiftçi Programına yapılan tüm müracatların kabul 

edilmesi için ısrar etmekteyiz.
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SORU ÖNERGESİ

 Protokol No.: 7783/02-08-2017
1. Ekonomi Bakanı sayın E. Tsakalotos’un dikkatine
2. Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı sayın E. Apostolu’nun dikkatine
KONU:   Bu yılki bağbozumu başlamadan önce şaraba uygulanan özel tüketim 
vergisinin kaldırılması

 Bu yılki bağbozumu başlamadan önce şaraba uygulanan 
özel tüketim vergisinin kaldırılması

Bağ Ürünleri Merkez Kooperatif Birliği (KEO-

SOE), Ulusal Profesyönellerarası Bağ ve Şarap 

Kurumu (EDOAO) ve Yunan Şarap Sendikası 

(SEO) ile gerçekleştirilen yapıcı işbirliğinden 

sonra ve hem Meclis içinde hem de dışında doğru 

zamanda gerçekleştirdiğimiz girişimlerimiz ile, 

üzüm üreticilerinin ve şarap şirketlerinin, şara-

ba uygulanan özel tüketim vergisinden dolayı 

uğradıkları zararların sonuçlarını 

gündeme taşımıştık.  

Bizim itirazlarımıza rağmen, hatta 

bu sektörün kurumlarının ve bir bü-

tün olarak muhalefetin itirazlarına 

rağmen, hükümet bu özel verginin 

uygulamasına gitti. Beklenen hedef 

gelire ulaşılamayacağı, yasal 

olmayan dağıtım yollarına baş-

vurulacağı, ekonomik darboğaza 

girileceği, yasal çerçeveye uygun 

çalışan şaraphaneler için haksız 
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rekabet oluşacağı ve tarımsal ekonomi için büyük 

önem arzeden ve gelişmekte olan bir sektörün 

baltalanacağı gibi konulara dikkat çekip uyarılar-

da bulunmuştuk fakat hükümet bunları görmez-

den geldi. 

Maalesef ki, yaşanan 

gelişmeler tüm bu öngörü-

lerimizi doğruladı ve bunun 

sonuçlarına üzüm üreticile-

ri, şarap şirketleri ve Ulusal 

Ekonomi katlanmak zorun-

da kaldı.

Tüm bu felaket gelişmeleri 

ve bu uygulamanın başa-

rısızlığı sonrasında, hükü-

met, şaraba uygulanan özel 

tüketim vergisini kaldıraca-

ğını duyurdu.

Bu sektörün kurumları ve tabi ki şarapçılık sek-

törünün işleyişini iyi bilenler, bu verginin bu yılki 

bağbozumu döneminden önce kaldırılması gerek-

tiğini de çok iyi bilmektedirler.

İlgili Bakanlara soruyoruz: 

G) Hükümet, bu sektörün 

ilgili kurumlarının da (KEO-

SOE, EDOAO ve SEO) arzu-

ladığı gibi, şaraba uygulanan 

özel tüketim vergisini bu yılki 

bağbozumu döneminden önce 

kaldırılmayı düşünüyor mu?

Soruyu sunan milletvekilleri

İlhan Ahmet

Yorgos Arvanitidis

Leonidas Grigorakos

Thanasis Theoharopoulos

Vasilis Kegkeroglou

Hara Kefalidou

Giannis Koutsoukos

Dimitris Kremastinos

Odisseas Kremastinos

Dimitris Konstantopoulos

Giannis Maniatis

Kostas Bargiotis

Theodoros Papatheodorou

Mihalis Tselepis

Evi Hristofilopoulou
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SORU ÖNERGESİ
                                                                           Protokol No: 476 / 17-10-2017
                                                                                                        Atina, 17-10-2017
Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’ nın dikkatine
Konu: Rodop İlinde 2014 yılında koyun çiçeği salgınında zarara uğramış olan 
hayvan besicilerinin tazminatının ödenmesi.

2014 yılında koyun çiçeği salgınında zarara uğramış olan 
hayvan besicilerinin tazminatının ödenmesi.

18-12-2014 tarihinde Doğu Makedonya – Trakya 

Bölgesi Hayvancılık Müdürlüğü, Rodop İli Böl-

gesinde koyun çiçeği salgınında zarara uğramış 

olan ve tazminat hakkı olan hayvan besicilerinin 

güncellenmiş listelerini Bakanlığın Hayvancılık 

Genel Müdürlüğü’nün Hayvan Sağlığı Müdürlü-

ğü’ne göndermiştir.

Doğu Makedonya – Trakya Bölgesi Hayvan-

cılık Müdürlüğü’nün 1892/178359/18-12-2014 

protokol sayılı evrakında bildirilen ve tazminat 

hakkı olan 94 hayvan besicisi, o tarihten bugüne 

kadar, hayvanlarının uğradığı bu büyük felaketin 

üstünden üç yıl geçmiş olmasına rağmen halâ 

ödenmeyi beklemektedirler.

Size soruyorum:

2014 yılında hayvanları koyun çiçeği salgınında 

zarar görmüş olan ve tazminat hakkı bulunan, 

ancak bugüne kadar sadece kendilerine zaman 

zaman sunulan boş vaatlere maruz kalmış ve 

kendilerine şu ana kadar hiçbir tazminat ödenme-

miş olan bu hayvan besicileri, hakettikleri tazmi-

natlarını ne zaman alacaklar?

Soruyu yönelten milletvekili

İlhan Ahmet

Rodop İli Milletvekili  
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SORU ÖNERGESİ
                                                                                        
                                                                                         Prot. No. 495/18-10-2017
 Atina, 18-10-2017
Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine
KONU: Sigorta primi – ergosimo - uygulamasının kısa dönem olarak çalışan 
tarım işçileri için de kullanılması.

Sigorta primi sisteminin kısa dönem olarak çalışan 
tarım işçileri için de uygulanması.

Sigorta primi (Ergosimo),  tarım işlerinde çalı-

şan yabancı işçileri sigortalama yöntemi olarak 

uygulanmasına rağmen, son zamanlarda Rodop 

İli bölgesinde toprak işçilerine yapılan denetle-

melerde, özellikle de tarım makinaları ve traktör 

şoförlerine ürünlerin tarladan işleme noktalarına 

sevkiyatında yapılan denetlemelerde işverenleri 

tarfından  IKA–ETAM’a sigortalı olarak görünme-

dikleri için, çok büyük cezalara çarptırılmaktadır-

lar.

Çiftçiler, yukarıda belirtilen işçi grubunun da sigor-

ta primi (ergosimo) kapsamına alınmalarını talep 

etmektedirler, ki böylece bu işçileri IKA – ETAM’a 

kaydetmek zorunda kalmayacaklardır. Aksi tak-

dirde bu durum, çiftçilerin işlerinde zaten var olan 

ağır koşulları daha da güç duruma getirmektedir. 

Yukarıda belirtilenlerin akabinde size soruyorum:

İşverenleri tarafından kısa dönem olarak işe 

alınan ve ürünlerin tarladan son teslim noktası 

olan işleme birimlerine sevkiyatını gerçekleştiren 

bu işçi grubu için de, sigorta primi -ergosimo – ile 

sigortalama kapsamını genişletmeyi düşünüyor-

musunuz?  

Soruyu yönelten milletvekili

İlhan Ahmet

Rodop İli Milletvekili  
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OTURUM BAŞKANI (Anastasia Hristodoulopou-

lou):  Buyurun, İlhan Ahmet Bey, 7 dakika süreniz 

var.

İLHAN AHMET: Teşekkürler, Başkan.

Gerçi, sayın Kegkeroglu’ dan sonra biz ne diyelim 

ki?

Sayın milletvekili meslektaşlarım, bugün ger-

çekten, tarım dünyası için çok önemli olan  bir 

yasa tasarısını görüşüyoruz. Hayvancılık, bütün 

Yunanistan’ da olduğu gibi, özellikle de Trakya’ da 

bizim yaşadığımız dağlık bölgede çok çok önemli 

bir unsur. Önceki tüm konuşmacılar da, birincil 

sektörün önemine değindi zaten. Bizi bu krizden 

çıkaracak olan sektörün hayvancılık olduğunu 

söylediler. Farklılıkları vurguladılar.

 Sayın Başkan, ben daha önemli birkaç 

hususu vurgulamak istiyorum. Sayın Bakan, bu 

söz konusu yasa tasarısının, öncelikle, doğru 

yönde olduğunu söylemek istiyorum. Yani, bu 

yasa tasarısının genel olarak iyi bir yasa tasarısı 

olduğunu düşünüyorum. Fakat bazı sorulara da 

yol açıyor ki, doğal olarak bir bölge Milletvekili 

olarak ben ve birçok meslektaşım tüm iyi niyeti-

mizle sizden bir açıklama bekliyoruz.

   İlk olarak, bu yasa tasarısı, gerçek-

ten otlaklarla ilgili sorunu çözüyor mu, hayvan 

besicilerimiz sübvansiyonları (ödenekleri) alabi-

lecekler mi, şeffaflık var mı.  Kayıt, sayım, bütün 

bu yönetim kurulları, bu yönetim otoritesinin daha 

önce belediyelere bağlı olması ve şimdi ise bölge 

yönetimine geçmiş olmasının kötü bir yanı yok. 

Bu durum zaten, hayvan besicilerinden çok, yerel 

toplulukları ilgilendiriyor. 

 Evet, sayın Bakan, birşeyi bize netleş-

tirmenizi istiyorum, bu yasa tasarısıyla insanlar 

sonuç itibariyle sübvansyonları (ödenekleri)  ala-

İLHAN AHMET’İN TARIMLA İLGİLİ YASA TASARISI İÇİN 
MECLİSTE YAPTIĞI KONUŞMA
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bilecekler mi? Kimler sübvansyonları (ödenekleri) 

alabilecekler? Bu otlaklar hangileri? Şartlar nedir? 

Bu konular net ve açık mı?

 Bizler hem Potami partisi olarak  hem de 

bu yasa tasarısını incelemiş kişiler olarak, hayvan 

besiciliği birimlerinin dahil edilmediğini gördük. 

Tabi ki, bir yasa değişikliğinden sonra, kurulları 

koydunuz. Bazı iyileştirmeler yaptınız. Fakat yine 

de bazı yetersizliklerin, boşlukların var olduğunu 

hâlâ görmekteyiz.

 Fakat sayın Bakan, 13. ve 12. maddeye 

değinmek istiyorum, fakat önce 13. Maddeye, 

ELGA ile ilgili olana.

 İlk olarak şunu söylemeliyim ki, ELGA ko-

nusunu başka bir yasa tasarısı ile getirmeliydiniz, 

sonuç olarak ELGA düzenlemesinin gerçekten 

çiftçilerin ihtiyaçlarını karşılayıp karşılamadığını 

görmek açısından. Bu kadar önemli bir konuyu, 

bu yasa tasarısı ile sundunuz. Son bir cevabında 

sayın Bolaris: ‘Maalesef, elimizde sadece 33 mil-

yon euro  var ve bütün zarar ziyanlar için çiftçi-

lere tazminat ödeyemeyiz’ dedi. Verilecek tavan 

ücretler belli olduğundan – avrupanın getirmiş 

olduğu kısıtlamalar çerçevesinde- böyle bir dü-

zenlemenin sonuçta neye hizmet ettiğini görmek 

istiyorum. 

 Burada sayın Bakan, diyorsunuz ki, 

zeytinde, verilen tazminatlara oranla sigorta 

katkısı çok yüksek olduğundan, bu yüzdeyi %1,5’ 

a indiriyorsunuz. Bu tabi ki, olumlu birşey, buna 

sözüm yok! Fakat bu aynı uygulamayı diğer tarım 

ürünleri için de yapmanız gerekmiyor mu? Tütün, 

örneğin, milli bir ürün ve korunması gerekiyor. 

Özellikle de, Yunanistan’ daki basma tipi tütünün 

%80’ ni Trakya’da üretilirken, tütün en yüksek 

sigorta katkısı olan bir ürün. Tütündeki katkı 

bugün, dönüm başı yirmi iki (22) euro’ dur. Bu 

rakam ise, pamukta altı (6) euro ve buğdayda 

dört (4) eurodur. Bunun sebebi nedir? Aynı man-

tık çerçevesinde, tütün de bu indirime niçin dahil 

edilmiyor? Hem tütün üreticisini, hem de bölge-

deki bu tek üretimi  desteklememiz gerekmiyor 

mu? Bu bilmem gereken bir konu, vatandaşların 

bilmesi gereken bir konu.

 Başka bir konu da şu: ELGA’ da bu 

sigorta katkısının ortalamayla hesaplandığını söy-

lüyorsunuz.  Yani, bize bunun il bazında hesap-

lanmayacağını, Yunanistan bazında ortalamayla 

alınacağını söylüyorsunuz. Burada da, sayın 

Bakan, büyük bir haksızlık olduğuna inanıyorum. 

Yani, bir ürünün kalite özellikleri göz önünde 

bulundurulmazsa – örneğin tütünde, basma tipi 
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tütün mü yada başka bir tip mi yada diğer tarım 

ürünlerinde- , toprak ölçümleri göz önünde bulun-

durulmazsa, ortalamayla ortak bir sigorta katkısı 

belirlemek nasıl mümkün olabilir? Bilemiyorum, 

bazıları haksızlığa uğrayacak, bazıları da belki bu 

durumdan yararlanacak.

 Bir örnek vermek istiyorum. Örneğin tü-

tünde, bölgemizde bir dönümden yüz yirmi (120) 

kilo ürün alınıyor, bu  rakam kalitesi daha düşük 

bölgelerde ise dört yüz (400) kilo. Yani, zaten 

dönüm başı 22 euro ödediğimiz yetmezmiş gibi, 

bu durumda, belki de, bu düzenlemeyle 30 euro 

ve 40 euro ödemek zorunda kalacağız.

 Biz de şunu diyoruz, madem ki, ELGA’ 

nın sigorta katkıları yüksek, ve bu haksızlıkta 

herhangi bir istisnaya yer yok, nasıl balıkçılara 

istisna hakkı veriyorsanız, böyle bir hak potan-

siyeli çiftçilere de tanınmalıdır. Ya, tam sigorta 

– tam tazminat vereceksiniz yada hiçbir sigor-

ta – hiçbir tazminat uygulamasına gideceksiniz. 

Bunu düzenleyelim ve yasalaştıralım ve bu cesur  

kararı alalım ve diyelim ki, sigortalanmak isteme-

yen çiftçinin, hiçbir sigortada hiçbir tazminat hakkı 

olmayacak.

 Bu katkılar ile, bu vergi tufanı ile,sayın 

Bakan, bugün Trakya’ da yada daha geniş çapta 

bölgede, sigortalanmak isteyen çiftçi yok. ‘Sigorta 

katkısı ödemek istemiyoruz’ diyorlar. Seçme şansı 

olmalı, istisna olmasın,bir değişiklik yada bir yasal 

düzenleme getirilsin ve çiftçiye isterse ödeme, 

istemezse de ödememe imkânı sunsun. Onları 

buna zorlayamazsınız, özellikle de bu haksızlık-

larla.

(Bu noktada Milletve-

kilinin konuşma süre-

sinin tamamlandığını 

bildiren zil çalıyor )

Tamamlıyorum, sayın 

Başkan.

Değişikliklerle ilgili 

yarın konuşacağım. 

Bu yasa tasarısı bu 

özensizlikten uzak 

olsaydı ve üzerinde 

biraz daha iyi çalışılmış olunsaydı- önceki ko-

nuşmacının da dediği gibi, onbir ay zamanınız 

vardı- bizim daha fazla müdahale etme imkanımız 

olsaydı, inanıyorum ki, sonuçlar çok daha iyi ola-

caktı. Ve çiftçiler sizden, yani Bakanlık’tan, ELGA 

ile ilgili tamamlanmış bir tasarı bekliyorlar, gerçek-

ten zarar ziyanları varsa, insanlar ne alacaklarını 

bilmek istiyorlar.

Teşekkürler.

(Potami partisi kanadından alkışlamalar) 

 OTURUM BAŞKANI (Anastasia Hristodoulopou-

lou):  Teşekkürler, Ahmet Bey    
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Basın Duyurusu - Bilgilendirme

        Atina, 10-5-2017
KONU:Milletvekili İlhan Ahmet Tarım Sigorta Kurumu (ELGA) 
müdürünü ziyaret etti: 
‘Rodop ilindeki dolu yağışından zarara uğrayan üreticiler acilen 
tazmin edilmeli’ 

Milletvekili İlhan Ahmet Tarım Sigorta Kurumu (ELGA) 
müdürünü ziyaret etti: 

“Rodop ilindeki dolu yağışından zarara uğrayan üreticiler 
acilen tazmin edilmeli” 

Milletvekili İlhan Ahmet 

bugün Atina’ da Tarım 

Sigorta Kurumu (ELGA) 

müdürü Theofanis Kou-

rebe’ ye gerçekleştirdiği 

ziyaretinde, 9 mayıs 2017 

tarihinde Rodop ilindeki 

dolu yağışından meydana 

gelen zararların acilen 

tazmin edilmesinin sözünü 

aldı.

Detaylı olarak, sayın 

Kourebe Rodop ili millet-
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vekili Ahmet’ e yaptığı açıklamada, zararlarla ilgili 

tespit ve kayıtların Tarım Sigorta Kurumu (ELGA) 

memurları tarafından iki gün içinde gerçekleşece-

ğini belirtti. Zarar görmüş olan üreticiler 15 günlük 

bir süre içinde zararlarını bildirecekler, ve bunun 

akabinde Tarım Sigorta Kurumu (ELGA)’ nun 

mevsimlik ve daimi memurları tarafından zararla-

rın bireysel değerlendirilmesi yapılacak.

Kurumun çözüme kavuşmamış sorunlarından 

dolayı, memurların bireysel değerlendirmeleri çok 

geciktirdiğine dikkat çeken milletvekili, bu konuyu 

da özellikle müdüre bildirdi. Ayrıca, milletvekili, 

zarar değerlendirmelerinin haksızlıklar yaşanma-

dan ve geciktirilmeden yapılabilmesi için, başka 

illerden mevsimlik tarım uzmanlarının Rodop iline 

gönderilmesini talep 

etti. Belirtilmelidir ki, 

zararlar ,özellikle de 

kirazda, %100 oranın-

dadır.

Müdür konuyla ilgili söz 

vermiş ve değerlendir-

meler tamamlandıktan 

sonra, ilk ödemelerin 

Ekim 2017’ den sonra 

başlaması beklendiğini 

bildirmiştir.

Milletvekili İlhan Ahmet’ in sayın Kourebe’ den 

aldığı başka bir bilgi de, yarın 11 Mayıs 2017 tari-

hinde yapılacak olan tazminat ödemeleri hakkın-

da oldu. Mayıs, Haziran 

ve Ağustos 2016’ da, 

Sasallı (Salpi), Ortacı 

(Amvrosia), Yassıköy 

(İasmos), Hacılar (Pros-

kinites), Yeni Kalanca 

(Nea Kallisti) ve Agii 

Theodori bölgelerinde 

dolu yağışı, sel ve kır 

domuzlarının sebep 

olduğu zararların taz-

minatı ile ilgili olarak, 

Rodop ilinde yaklaşık 

480 üreticiye toplam olarak 420.000 Euro tazmi-

nat ödenecektir.
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Basın Duyurusu-Bilgilendirme

KONU: İlhan Ahmet’in tarım politikala-
rı konulu değerlendirme toplantısını protesto ederek terki.                                                                                                                       
30-11-2016

İlhan Ahmet’in tarım politikaları konulu değerlendirme 
toplantısını protesto ederek terki.                                                                                                                       

Rodop Milletvekili 

İlhan AHMET, Ta-

rımsal Kalkınma ve 

Gıda Bakanlığı’nda 

bugün (29 Kasım 

Salı) gerçekleşen 

bölgesel kalkınma 

ve tarım politikaları 

konulu değerlen-

dirme toplantısını 

“hükümetin reklam 

kampanyasına” dö-

nüştüğü gerekçesiy-

le protesto ederek, 

terketti.  

Doğu Makedonya - Trakya Eyaleti’nin diğer millet-

vekilleriyle birlikte davetli olduğu toplantıda İlhan 

AHMET, tarım bakanının bölgesel sorunlara ve 

kalkınma politikalarına değinmek yerine hüküme-

tin icraatlarını anlatmayı yeğlemesi üzerine tepki 

gösterdi.

Toplantıda söz alan İlhan AHMET, milletvekili 
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olduğu Trakya ve Rodop’da özellikle çiftçileri ya-

kından ilgilendiren, tarım ve hayvancılık sektörün-

de iyileştime bekleyen temel konuları hatırlatarak, 

“Trakya çiftçisinin bakanlığınızından ve hüküme-

tinizinden taleplerine kulaklarınızı tıkayarak, 4 

milyon Euro’luk uydu anteni vermekle övünmeniz, 

gerek Azınlık gerekse çoğunluk mensubu tüm 

bölge halkına en hafif tabiriyle saygısızlıktır!” 

dedi.

Bölge milletvekili olarak göreve geldiği günden bu 

yana, gerek ulusal parlamentoda gerekse AB ko-

misyonlarında Trakya çiftçisinin sesini duyurmak 

için gayret sarfettiğini vurgulayan İlhan AHMET, 

girişimlerini karşılıksız bırakan tarım bakanını 

eleştiri bombamdımanına tuttu.

Milletvekili, tütün başta olmak üzere diğer tarım 

üreticileri ile hayvan besicilerinin sorunlarını bir 

kez daha sıralayarak, tarım bakanının nasıl kayıt-

sız kalmaya devam ettiğini hatırlattı. İlhan AH-

MET, toplantıyı terketme gerekçesi olarak şunları 

dile getirdi:

“Sayın Bakan,

1. Binlerce tütün üreticisini yakından ilgilendiren 

tütüne ek prim desteği konusunda parlamentoya 

sunmuş olduğum soru önergesine, üzerinden 2 

ay geçmesine rağmen iç tüzüğe aykırı olarak hâlâ 

cevap vermediğiniz için,

2. Başbakan’ın bölgemize gerçekleştirdiği ziyaret-

te maddi destek müjdesi bekleyen çiftçilerimize, 

dalga geçer gibi uydu anteni müjdelediğiniz için,

3. Hayvan besicilerinin taleplerine 

1 yıldır cevap vermediğiniz için,

4. Bölgemizi ziyaret eden Baş-

bakan Tsipras,Trakya çiftçisinin 

sorunlarına tek bir kelime ile dahi 

değinmediği için,

5. Başbakanın, Azınlık ve ço-

ğunluk mensubu çiftçilere karşı 

saygsızlık olarak addettiğim bu 

tutumunu onaylamadığım için, 

6. Sadece şahsım tarafından de-

fatla dile getirilen onlarca talep, 

istek ve beklentilerine karşılık, 

bölge halkının tek sorununu ücretsiz televizyon 

izlemekten ibaret zanneden, zannetmekte ısrar 

eden hükümetin bölge insanına karşı bu tavrını 

kabul edilemez bulduğum için,bu toplantıyı terket-

me kararı almış bulunuyorum. Bölge halkı olarak, 

Trakya çiftçisine ciddiyetle yaklaşan, gerçekçi 

ve samimi politikalar geliştiren bir bakanlık ve 

hükümet iradesini görmek istiyoruz. Boş laflardan 

ve olmayan icraatların reklamını yaparak hükü-

met propagandasından öteye geçmeyen fayda-

sız toplantılardan derhal vazgeçmenizi tavsiye 

ediyorum.”      
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Basın Duyurusu-Bilgilendirme
KONU: İlhan AHMET’in “Çiftçi Kooperatifleri Kanun Tasarısı”nın görüşüldüğü 
meclis genel kurulunda konuşması.
                                                                                                                23-04-2016
“Tütün üreticisine destek vermek istemeyen hükümete soruyorum, bir aile yılda 
5000 Euro gelir ile nasıl geçinir?” 

İlhan AHMET’in “Çiftçi Kooperatifleri Kanun Tasarısı”nın 
görüşüldüğü meclis genel kurulunda konuşması.

Rodop Milletve-

kili İlhan AHMET, 

“Çiftçi Koope-

ratifleri Kanun 

Tasarısı”nın gö-

rüşüldüğü meclis 

genel kurulunda 

konuştu. 20 

Nisan Çarşamba 

akşamı gerçek-

leşen oturumda 

söz alan İlhan 

AHMET, milletvekili olduğu Trakya bölgesinde 

sanayinin ve kooperatiflerin yıllardır sistemli bir 

şekilde işlevsizleştirildiğini söyledi.

Trakya bölgesinde izlenen politikalar neticesinde 

fabrikaların kapısına kilit vurarak sanayinin baca-

sının tütemez 

hale geldiğini 

belirten millet-

vekili, bölgedeki 

sendika ve 

kooperatiflerin 

de yine bu poli-

tikaların kurbanı 

olarak denetim-

den uzak, belli 

çıkar odaklarına 

hizmet eden 

mekanizmalar haline dönüştürüldüğünü ifade etti.

İlhan AHMET, bundan on yıllar önce, bir grup çift-

çinin üstün gayreti ve türlü fedakârlığı ile kurulan 

kooperatiflerin, bugün getirildiği durumun kabul 

edilemez olduğunu  söyleyerek, “yönetim kararları 
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demokratik bir şekilde denetlenmeden, kimseye 

hesap vermeden, finansal şeffaflık garantileri 

olmadan, idareci seçimlerinde yapılan kabul 

edilemez uygulama ile hep aynı büyük çiftçilerin 

(arazi babalarının) ve sendikacıların kooperatif 

yönetimlerinde görev yapmalarına müsaade 

edilen kooperatifler, dost ve ahbap çıkarları için 

çalışan rüşfet mekanizmalarına dönüştürülmüş-

tür. Tarımsal üretimin yeniden yapılandırılmasına 

katkı sağlamak uzak, kendi çıkar grupları lehine 

çalışan bu yönetim yapısı, kooperatiflerin kamu-

oyunda para israf alemi olarak algılanmasına yol 

açmıştır” diye konuştu.      

     “Üreticinin hakkını savunacak, işlevselliği yük-

sek, şeffaf kooperatiflere ihtiyacımız var”

Milletvekili, özellikle günümüzün rekabet ko-

şullarında, uluslararası ticaret sahasında bölge 

çiftçisinin haklarının korunması ve tarım ürünleri-

nin pazar bulmasında Trakya’daki kooperatiflere 

önemli görev ve sorumluluk düşütüğünü vurgu-

ladı. İlhan AHMET, “ temsil ettiği üyelerin ortak 

çıkarına hizmet edecek, denetim mekanizması 

işleyen, şeffaf yönetimlerin bulunduğu, uluslarara-

sı pazarda üreticilerine rekabet ortamı yaratacak, 

haklarının takipçisi olacak kooperatiflere ihtiyacı-

mız vardır” dedi.

İlhan AHMET, söz konusu kanun tasarısıyla 

getirilmeye çalışılan düzenlemelerin, kooperatifle-

rin işleyişini prosedür ve bürokrasiye boğmaktan 

ibaret olduğunu vurgulayarak, “Biz ise, kooperatif-

lerin üyeleri için verimli olmasını ve üreticilere kâr 

getirmesini istiyoruz” şeklinde konuştu.

     “Hükümet, Trakya Tütün Üreticileri Koopera-

tifi’nin tütüne destek talebine kayıtsız kalmaya 

devam mı edecek?”

Bu bağlamda milletvekili, 9 bin faal üyesi bulunan 

Trakya Tütün Üreticeleri Kooperatifi’nin, bölgede 

yaklaşık 6800 ailenin tek geçim kaynağı olan 

“basma” tipi tütün üretimi için talep ettiği destek 

önerisini bir kez daha hatırlattı.

Yılda 7,5 milyon kilo Anadolu Tipi ‘Basma’ tütünü 

üretiminin yapıldığı Trakya’da, en köklü koopera-

tiflerden biri olan Türün Üreticileri Kooperatifi’nin, 

Avrupa Birliği Yeni Ortak Tarım Politikası’nda yer 

alan 2.2 milyar Euroluk kaynaktan tütüne kilo başı 

3 Euro destek primi talebini yeniden dile getiren 

İlhan AHMET,  “Trakya’daki tütün üreticilerinin 

durumunda gelinen noktada ilgili herkesi sorum-

luluklarını üstlenmeye davet ediyorum. Trakya’nın 

yerel ekonomisinin, geleneğinin ve kültürünün 

ayrılmaz bir parçası olan Basma tütün üretiminin 

devamlılığı için, hem Avrupa’da hem de ulusla-

rarası arenada mücadeleye devam edilmelidir” 

diyerek, bu yöndeki çağrısını yineledi.

     “Yılda 5000 Euro gelir ile hangi aile geçinebi-

lir?”

İktidarın tutumunu eleştiren milletvekili, sözde 

solcuların inşaa etmeye çalıştıkları yeni Yunanis-

tan için izledikleri politikaları anlamanın, deveyi 

iğne deliğinden geçirmekten daha zor olduğunu 

ima etti.

İlhan AHMET, tütün üreticisini tüccarların eline 

terk eden SyrizAnel hükümetinin, çiftçiyle birlikte 

tüm bölgenin fakirleşmesine kaçınılmaz olarak 

neden olduğunun altını çizerek, “buradan size 

soruyorum, yılda ortalama 5000 Euro gelir ile bir 

çiftçi ailesi nasıl geçinir? Tütüne talep edilen bu 

desteği vermekte hala gönülsüz davranan bu ikti-

dar, acaba bunu hiç düşünüyor mu?” diye sordu.
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Basın Duyurusu - Bilgilendirme

KONU: Meclis grubunda tarım ve hayvancılık sektöründe yaşanan yüksek ver-
gilendirme ve adaletsiz teşvik dağılımı hakkında konuşma. 
“Tarım teşviklerindeki adaletsiz dağıtım çiftçilere vergi yükü olarak döndü”

Meclis grubunda tarım ve hayvancılık sektöründe yaşanan 
yüksek vergilendirme ve adaletsiz teşvik dağılımı 

hakkında konuşma. 

Rodop Milletvekili İlhan AHMET, 

meclis grubunda tarım ve hay-

vancılık sektöründe yaşanan 

yüksek vergilendirme ve ada-

letsiz teşvik dağılımı hakkında 

konuştu. 

Tarım sektöründe çiftçi teşvik 

primlerinin dağıtımındaki ada-

letsizliğe dikkati çeken millet-

vekili, bugüne kadar uygulanan 

politikalar neticesinde şimdiler-

de çiftçilerin aşırı vergilendiril-

me ile karşı karşıya kaldıklarını belirtti.

İlhan AHMET, tarım ve hayvancılık sektörünün 

ciddi yapısal sorunlarına ve tarım ürünlerindeki 

verim düşüklüğüne dikkati çekerek, üretim faali-

yetlerinin hareketlenmesi için yapılması gereken 

acil girişimler olarak; tarım arazilerinin büyütülme-

si ve verimliliğini arttırıcı tarımsal üretim teknoloji-

leri ve metodları uygulanması, bitkisel, hayvansal 

ve su ürünleri üretiminde makineleşme, yoğunlaş-

tırılmış çiftçi eğitim programları, tarım ürünlerinin 

bölgesel olarak yeniden yapılandırılması gerekli-
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liklerini sıraladı.

“Son 15 yılda tarıma ayrılan 40 milyar Euro siyasi 

çekişmelere heba oldu”

Yunanistan’ın üyesi olduğu Avrupa Birliği’nden 

bu güne kadar aldığı destek fonlarının 200 milyar 

Eoru’ya ulaştığını kaydeden milletvekili, son 15 

yılda sadece tarım sektörüne 40 milyar Euro ak-

tarıldığını belirterek, “siyasi çekişmelerden dolayı, 

bu kaynağın önemli bir kısmı ne yazık ki tarımsal 

üretimi iyileştirmek için kullanılmadı. Aksine tüke-

timde kullanıldı” diye konuştu.

İlhan AHMET, tarım teşvikleri konusunda bugüne 

kadar izlenen politikaların sadece büyük çiftçilerin 

kollanmasına yarar sağladığını söyledi.

Hükümetin ekonomi politikasını eleştiren milletve-

kili, tarım sektörünün canlandırılması konusunda 

iktidarın vaadlerinin “boş bir mektup” tan ibaret 

olduğu söyledi.

“Çiftçinin vergi yükünün  % 13’ten % 26’ya çıkarıl-

ması öngörülüyor” 

Milletvekili, “yerel ve bölgesel üretimin teşvik 

edileceğine dair iktidarın ateşli sözlerine rağ-

men uygulamada,  hükümet tarafından tarım ve 

hayvancılık sektörünün desteklenmesi yönünde 

herhangi bir gerçekçi adım atılmamıştır. Aksine, 

imzalanan yeni mutabakat zaptı (mnimonio) ile 

tarım üreticilerinin ve hayvan besicilerinin omuzla-

rına daha fazla yük bindirilmiştir.

Buna göre çiftçiler için bugün % 13 olan vergi 

oranının ilk aşamada % 20’ ye yükseltilmesi, 2017 

yılı gelirleri için ise % 26 olması öngörülmektedir. 

Ayrıca, ENFİA, miras ve mülkiyet transferleri gibi 

bir dizi vergi muafiyetlerinin ortadan kaldırılması 

yahut kısıtlanmasına katkı 

sağlayıcı düzenlemelere 

gidilmesi planlanmaktdır” 

diye konuştu.

“Hükümet, yerel ve bölge-

sel üretimdeki azalmaya 

seyirci kalıyor” 

Hükümetin, giderek aza-

lan yerli üretimin duru-

muna da seyirci kaldığını 

söyleyen milletvekili, “ 

Örneğin inek sütünde, 

bugüne kadar ülke kotası 

aşıldığı için ceza ödeniyorken,  her yıl 30 - 50 bin 

ton arasında azalan süt üretimi nedeniyle şimdi 

kota dahi doldurulamamaktadır. Öte yandan ette 

ise tüketilen miktarın % 80’inin ithal et olduğu 

tahmin edilmektedir. Sebzeler için de durum farklı 

değildir, ülke Arjantin’den limon, Belçika’dan do-

mates ithal eder duruma gelmiştir” dedi.

Tütün üreticilerinin durumuna da değinen İlhan 

AHMET, Yunanistan’da bölgesel ürün olarak 

tescilli 101 üründen biri olan Anadolu tipi Basma 

tütünün önemini dile getirerek, üreticilerin gelirine 
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katkı sağlamak amacıyla Ortak Tarım Politika-

sı’nın II. ayağında Yunanistan’ a düşen 2,2 milyar 

Euro’dan tütüne kilo başına 3 Euro’luk destek 

sağlanması yönündeki talebini de yineledi.

“Geleneksel ve tescilli bir ihracat ürünü olarak 

tütün her daim desteklenmeli”

Konuyla ilgili yatırdığı soru önergesini hatırlatan 

milletvekili, “Ta-

rımsal Kalkınma 

ve Gıda Bakanı 

Yardımcısının 

cevabında, 2015 

- 2020 Ortak 

Tarım Politikası’n-

da, artık tütüne 

bağlantılı destek 

verilmeyeceğini 

açıkladı. Ancak 

unutulmasın ki 

Rodop İli’nde 

yaklaşık 6800 ailenin tek geçim kaynağı olan bu 

geleneksel ürünün desteklenmemesi halinde, 

sadece tescilli bir ürünün yok olmakla kalmaya-

cak, en önemlisi toplumsal yapıda belli bir grubun 

ekonomik çöküşüne yol açılacaktır” diye konuştu.

Avrupa Parlamentosu’nun muhalefetine rağmen 

tütünün desteklenecek ürünler listesinden keyfi 

bir şekilde çıkarılmasının kaygı verici olduğunu 

belirten milletvekili, “özellikle Trakya’da yetiştirilen 

ve önemli bir ihracat malı olan Basma tütünün ve 

üreticilerinin gelecekte başka tarım politikalarının 

da dışında bırakılmasından korkulmaktadır”  dedi. 

“Tütün üreticilerini maceraya atan siyasi irade 

şimdi tütünün devamlılığı için mücadele etmelidir”

Tarım Bakan Yardımcısı Bolaris’in cevabında dile 

getirdiği, “tütün üreticilerinin daha iyi fiyatlar el 

edebilmeleri için şirketlerle daha iyi anlaşmalar 

yapmaları” yönündeki önerisine de değinen İlhan 

AHMET, “Sayın bakan hangi şirketlerden bah-

sediyor, anlaşmaları yok sayan ve ödemelerini 

aylarca sürüncemede bırakıp, üreticinin hayatını 

iyice zorlaştıran şirketlerden mi?” diye sordu.

Bakanın cevabında, tütün üreticilerini destek 

primlerinin üretime verilmemesi seçeneğini tercih 

ettikleri için sorumlu tutmasına da yanıt veren 

milletvekili, “  Tütün üreticilerine ‘Tarlalalarınızı 

bırakın, nasıl olsa üretmediğiniz ürün için prim 

alacaksınız’ diyen kimdi, diye düşünüyorum. O 

yıllarda tütün üreticilerini büyük risklere atan, 

siyasi sistem değil miydi?” şeklinde konuştu.

Tütün üreticilerinin durumuyla ilgili gelinen nokta-

da ilgili herkesi sorumluluklarını üstlenmeye davet 

eden İlhan AHMET, “Trakya’ nın yerel ekono-

misinin, geleneğinin ve kültürünün ayrılmaz bir 

parçası olan Basma tütün üretiminin devamlılığı 

için, hem Avrupa’da hem de uluslararası arenada 

mücadele edilmesi” çağrısında bulundu.
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Basın Duyurusu - Bilgilendirme

KONU: Tarım Bakan Yardımcısı Bolaris ile görüşme

                                                                                                                    03-10-2016

İlhan Ahmet, Bolaris’le üretici primlerini   görüştü

Tarım Bakan Yardımcısı 

Bolaris ile bugün Atina’da 

biraraya geldik. Azınlık tü-

tüncüsü başta olmak üzere 

tüm üreticilerin merakla 

süren tütün primleri hakkın-

daki endişeli bekleyişinin 

gölgesinde gerçekleşen gö-

rüşmede, Rodop İli Millet-

vekili İlhan AHMET olarak 

tütüne yeniden prim hakkı 

için yürüttüğüm çalışmalar 

ve girişimlerim hakkında 

sayın Bolaris’e ayrıntılı bilgi 

verdim. 

Tütün üreticisinin bekleyecek gücünün ve sabrı-

nın kalmadığını dile getirerek, tütün primleri için 

doğan fırsattan yararlanmanın önünü açacak 

gerekli düzenlemeler için hükümetin biran önce 

harekete geçmesi gerektiğini söyledim.

Bir dizi temasda bulunmak 

üzere Atina’ya gelecek 

olan AB Tarım Komiseri 

Hogan’ın, Perşembe günü 

Meclis Üretim ve Ticaret 

Komisyonu ziyareti esna-

sında da tütün primlerinin 

üreticiye yeniden verilme-

siyle ilgili sözkonusu talep-

lerimizi ve son gelişmeleri 

tüm yetkililerin huzurunda 

bir kez daha dikkatlere sun-

maya hazırlandığımı ifade 

ettim. 

İki görüşmemizde sayın Bolaris, tütün konusun-

da yürüttüğüm çalışmaların ve son dönemde AB 

nezdinde gerçekleşen girişimlerimin yakından 

takipçisi olduğunu dile getirdi. Bolaris, konuyla 

ilgili Tarım Bakanı’nın da yakın gelecekte gerekli 

açıklamaları yapacağını söyledi.
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ÇİFTÇİ KOOPERATİFLERİ KANUN TASARISIYLA İLGİLİ
MİLLETVEKİLİ İLHAN AHMET’ İN MECLİS KONUŞMASI                                                                                                                                        
                                                                                  (20.04.2016)

Bayanlar ve baylar, 

sayın meslektaşla-

rım,

Büyük kooperatif 

birliklerinin ve fab-

rikaların ekonomik 

olarak tüketildiği ve 

ahlaki değerlerini 

kaybettiği bölgeler-

den en ses getiren 

bölge, belki de her 

zaman,  Trakya bölgesi olmuştur. Bölgede, 70’ li 

yıllardan itibaren kurulan bu birlikler ve fabrikalar, 

30 yıl boyunca hem çok sayıda üreticiye istih-

dam ve refah hem de birincil sektörün gelişimini 

sağlamıştır.

Bazen hoşgörü bazen de devletin yardımı ile, 

ancak, kapalı bir kooperatif işletme sistemi inşa 

edilmiştir. Bu da, yönetim kararları demokratik bir 

şekilde denetlenmeden, kimseye hesap verme-

den, finansal şeffaflık garantileri olmadan, idareci 

üyelerin temsilciler tarafından kabul edilemez bir 

şekilde dolaylı olarak seçimi ile, hep aynı güç-

lü çiftçilerin (arazi αğalarının) – sendikacıların 

kooperatif yönetimindeki sürekliliğini sağlamıştır, 

ki bu kişilerin çoğu, eylemlerinin sonuçlarıyla ilgili 

adalete hiçbir za-

man hesap verme-

mişlerdir. 

On yıllar önce, 

saf temiz çiftçi-

lerin fedakarlık-

ları, mülkleri ve 

çalışmaları ile 

kurulmuş olan bu 

kooperatifler, dost 

– ahbap çıkarları 

için çalışan rüşvet mekanizmalarına dönüşmüş-

ler, hatta geniş olan kamu sektörünün daha da 

büyümesine ve Yunanistan’daki tarımsal üretimin 

yeniden yapılandırılmasının aleyhine ve bütün 

bunların, toplumun bilinç altında para israfı alemi 

olarak tanımlanmasına sebep olmuşlardır. 

Bugünkü asıl önemli soru da, ne tür kooperatifler 

istediğimizdir, bu kooperatifler kimlerin çıkarlarına 

hizmet edecektir, nasıl oluşturulacaklardır ve bu 

kooperatiflerin kurulmasından ve işlevinden bizler 

ne tür sonuçlar beklemekteyiz.

Bu soruya cevap olarak da, bizler tabi ki sağlıklı, 

uygulanabilir, seffaflık, hesap verebilirlik ve sosyal 

denetim şartlarına uyan ve gerçek çiftçilerin -üre-

ticilerin çıkarlarına hizmet eden, sağlıklı rekabet 
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ve özel ekonomi koşullarında faaliyet gösterecek 

kooperatifler istiyoruz. Çünkü kooperatifler, ancak 

bu şekilde, oldukça zor olan bir uluslararası tica-

ret ortamında ve kaliteli tarım ürünlerinin dolaşı-

mında, üyelerinin gelirlerini savunabilirler. 

Siz kendi açınızdan, çiftçi kooperatifleri için, bazı 

konuları ayrıntılı bir şekilde düzenleyen, Yönetim 

Kurulu oluşmasını ve seçimlerini düzenleyen ve 

bir çok çıkış yolu 

ve istisna sunan 

özel bir yasa olma-

sında ısrar ediyor-

sunuz. Kooperatif, 

prosedür ve bürok-

rasi düzenleme-

lerini uygulamak 

değildir. Biz bunun 

verimli olmasını ve 

üyelerine kâr getir-

mesini istiyoruz. Korkmayalım, bunu söyleyelim.

Buradaki konu aslında, bu tasarının çiftçiler ve 

toplum yararına kooperatif ortamını düze çıkara-

cak  adımlar atıyor olması yada olmamasıdır. 

İlk bakışta, bu tasarının, daha öncekilerin, 2000 

yılındaki 2081 no.lu yasanın ve 2011 yılındaki 

4015 no.lu yasanın, yapılan küçük değişikliklerle 

bir birleşimi olduğunu anlıyoruz. İstişarede açık-

ladığınız yeniliklerden sadece birkaç şey kalmış 

durumda.

Tam bu noktada, Trakya Tütün Üreticileri Koope-

ratifi’nin önerisini tutanaklara sunmak istiyorum. 

Bu kooperatif, Yunanistan’ın en büyük ve ekono-

mik olarak en sağlam kooperatiflerinden biridir. 

9.000 faal üyesi ve yılda 7,5 milyon kilo Anadolu 

Tipi “Basma” tütünü üretimi bulunmaktadır.

Bayanlar ve baylar, 

Yunan ekonomisinde üretimin yeniden inşası için 

çok önemli olan birincil sektörü desteklemesiyle il-

gili hükümetin vaatlerinin bir “Boş mektup” olduğu 

ıspatlanmaktadır. 

Yerli üretimin teşvik edilmesi ile ilgili duyurulara 

ve eski politikacıların “ateşli vaatlerine” rağmen 

hükümetler, tarımın ve hayvancılılığın destek-

lenmesiyle ilgili  uygulamada hiçbir gerçek itina 

göstermemişlerdir. Aksine, bu kişilerin, yeni Mni-

monio’nun (Memo-

randum) imzalan-

masıyla daha da 

ağır değişiklikleri 

kaldırmaları isten-

mektedir.  

Bu ağırlıklar neler-

dir derseniz, bugün 

çiftçiler için %13 

olan vergilendir-

me oranının %20 

olması, hatta 2017 gelirleri için %26’ ya yüksel-

mesi söz konusu. Ayrıca, Emlak Vergisi ENFIA’da 

indirim, yada miras ve mülkiyet alım satımlarında 

indirim gibi uygulamalar ve muafiyetlerin de kaldı-

rılması yada kısıtlanması söz konusudur.  

Birincil sektörün canlandırılmasında “anahtar”, 

ülkenin siyasi güçlerinin çoğunun desteğine sahip 

olacak ulusal bir politika temelinde, Ortak Tarım 

Politikası’nın (ΚΑΠ) öngördüğü fonların değerlen-

dirilmesidir.

Bu bağlamda, tarım arazilerinin genişlemesini ve 

gençlerin tekrardan tarlalara dönmesini sağlamak 

için ek teşvikler gerekmektedir.

Pireus Bankası’nın yapmış olduğu son bir ça-

lışmaya göre, çiftçiler yüksek kaliteli ve katma 

değerli ürünlerin üretimine yoğunlaşır ve yönelir-

lerse, 2024 yılına kadar Yunanistan’da tarım geliri 

%9 oranına kadar artabilir.
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Tarım gelirinin artmasındaki önemli bir parametre 

de üretim maliyetinin düzenlenmesidir. Yunanlı 

üreticiler için, POP ürünleri (Menşei Ürün Tanı-

mı belgeli ürünler) dediğimiz ürünler de “Güçlü 

bir Kart (Avantaj)” oluşturmaktadır, ki bu ürünler 

kaliteli olmanın yanısıra tek olma özelliğine de sa-

hiptirler. Bugün, Yunanistan’ da 101 tane korumalı 

coğrafi endikasyonu olan POP belgeli (Menşe 

Ürün Tanımı belgeli) ürün bulunmaktadır ve 

Yunanistan Avrupa Birliği’nde, POP (Menşe Ürün 

Tanımı) belgeli  ve PGE (Korumalı Coğrafi Endi-

kasyon)’lu toplam ürün sayısının %8,4’ üne sahip 

olduğundan, AB’ de 5. sırada yer almaktadır. 

Son olarak, Trakya bölgesinden geliyor olmam ve 

tütün üretimine, özellikle de Anadolu tipi Basma 

tütününe ayrı bir ilgim olduğundan, yakın zaman-

da da bu konuyla ilgili meclise sunduğum ve tütün 

üreticilerinin gelirinin yeni Ortak Tarım Politika-

sı’nın II. Aşama Proğramı’ndan desteklenmesiyle 

ilgili soru önergem sonucundaki gelişmeyi sizlerle 

paylaşmak istiyorum. 

Daha detaylı belirtmek gerekirse, Tarımsal Kal-

kınma ve Gıda Bakanı yardımcısı cevabında, 

“2015-2020 yeni Ortak Tarım Politikası ile, tütüne 

artık bağlantılı destek ödeme verilmeyecektir, 

çünkü tütün, bu ödeneklerden faydalanacak ürün-

lerin belirtildiği 38. md. de yer almamaktadır” diye 

bildirmektedir.

Çoğunlukla verimsiz ve kurak topraklarda yetiştiri-

len bu tütüne destek, ödenek verilmezse, sadece 

bir ürün yok olmayacak, aynı zamanda toplumsal 

bir grup kaybolmaya mahkum edilecek, ve tabi 

ki bunun sosyal dengeye ve bölge refahına da 

etkileri olacaktır. 

2015-2020  yeni programlama döneminde geçerli 

olacak olan ve Yeni Ortak Tarım Politikası için 

gerçekleştirilen son görüşmelerde, 2008’den 

sonra ilk defa AB fonlarından %5 - %15 oranında 

destek ödenek verilmesi kararlaştırıldı. Bu destek, 

sosyo-ekonomik önem taşıyan ve desteklen-

medikleri sürece kaybolmaya mahkum ürünlere 

yapılacaktır.

Maalesef, destek alacak bu ürünlerin belirtildiği 

38. maddede tütüne yer verilmemekte, ve Avrupa 

Parlamentosu Genel Kurul muhalefetine rağmen 

tütün sebepsizce bu liste dışında bırakılmaktadır.

Tütünün AB Antlaşması (Ek 1) ile korunan bir 

ürün olduğu göz önüne alındığında, keyfi olarak 

bu tarım politikası uygulamasının dışında bıra-

kılması kaygı oluşturmaktadır, çünkü bu ürünün 

ve üreticilerinin gelecekte başka politikaların da 

dışında bırakılabileceği düşünülmektedir.

“Rodop - Evros Tütün Kooperatifi Birliği’nin 

önerisi şudur: Yeni Ortak Tarım Politikası’ nın 

II. Aşama Proğramını’nda var olan 2.2 milyarlık 

kaynaktan, tütünün fiyatını desteklemek için kilo 

başına 3 Avro destek primi uygulanması, ve bu 

şekilde Trakya’ daki çiftçiler için bir yaşam tarzı ve 

toplumsal kültürlerinin bir parçası olan bu üretimin 

daha yaşanır ve kârlı bir duruma getirilmesidir.” 

Artık herkes payına düşen sorumluluğu almalıdır. 

Ve herşeyden önce, Trakya’ nın yerel ekonomi-

sinin, gelenek ve kültürünün ayrılmaz bir unsuru 

olan Basma Tütünü’ nün muhafaza edilmesi için 

tüm Avrupa ve uluslararası forumlarda savaş 

verilmelidir.

Hükümet hanımefendileri ve beyefendileri, sözde 

solcu politikacılar, “kağıt üzerinde” sosyal sözleş-

me sahipleri, çizdiğiniz politikayı tanımlamak için 

şair Yorgos Seferis’ in sözlerini yineliyorum. “İğne 

deliğinden deve geçirmek bile, sizin inşa etmek 

istediğiniz Yunanistan’ın bir Yunanlı siyasi tarafın-

dan anlaşılmasından daha kolaydır.”

Teşekkür ederim.  

https://www.youtube.com/watch?v=Z2fqDP-

07VII&feature=youtu.be
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Bayanlar ve baylar,

Yunanistan’ da birincil üretim sektörü –bitkisel 

üretim- bugüne kadar pek çok yapısal sorununu 

çözmüş değil.

 Hayvansal üretim, toplam tarımsal üretimin kü-

çük bir bölümünü oluşturuyor.

Narenciye, sebze, pamuk, meyveler gibi dinamik 

tarım ürünleri ekili alanın küçük bir yüz-

desini kapsamaktadırlar.

Tarımda verim, dönümde çalışan kişi 

başına hâlâ çok düşük seviyelerde 

seyretmektedir.

Bunun da sebebi, tarımsal kaynakların 

yetersizliği, tarım sektörünün organizas-

yon yapısının yetersiz oluşu ve kulla-

nılan araçların ve üretimin yeterince 

modernleştirilmiş olmamasıdır. 

 Ortalama çiftlik alanı, tüm Batı avrupa 

ülkelerine kıyasla en küçüğüdür, ovalık 

alanlar tarım arazilerinin %55’ ini kapsamaktadır.

Çiftlik alanı çok sayıda parsellere bölünmüştür.

Hayvansal sermayenin nitelikli birleşimi, beslen-

me ve bakım şartları yetersizdir.

Tüm kurumsal ve organizasyonel çerçeve, tarım-

sal hizmetler, kurumlar, tarımsal eğitim, araştırma, 

tarım hizmetleri ticareti, zaten yetersizdi ama 

krizin “işgal” i ile ve sonrasında, daha da çaresiz 

hale geldi!

Üretim faaliyetlerinin hareketlenmesi için, güçlü 

girişimler gerekmektedir:

1-) Çiftliklerin büyüklüğünün, yapısının ve verimli-

liğinin iyileştirilmesi

2-) Bitki üretiminin, hayvancılığın ve deniz ürünle-

rinin makineleşmesi

3-) Geniş kapsamlı teknolojik gelişmelerin kabul 

edilmesi

4-) Yoğunlaştırılmış eğitim programlarının uygu-

lanması

MİLLETVEKİLİ İLHAN AHMET’İN MECLİS GRUBUNDAKİ KONUŞMASI

Hesapsızca verilen sübvansiyonlardan, çiftçilerin aşırı 
derecede vergilendirilmesi.
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5-) Birincil üretim sektörü faaliyetlerinin bölgesel 

olarak yeniden yapılanması

6-) Seçilmiş bölgelerde programların uygulanması

7-) Piyasada nakit hareketliliği, bankalarda polipol 

ve tekliflerde rekabet olması.

Birincil üretim sektörünü ilgilendiren devlet hiz-

metleri, uygulamada işlevsiz kalıyor, çalışmıyor.

Üretim alanları, tüm faaliyetlerde, yeni bilgiye, 

hali hazırda olan nitelikli işgücüne, yeni servet 

üretiminin maaaliyetlerini finanse 

edecek kurumlara kolayca erişe-

bilmeye ve nakit paraya ihtiyaç 

duymaktadır.

Birincil üretimdeki faaliyet alanla-

rının, Yunan topraklarının verileri 

hakkında bilgi sahibi vasıflı bilim 

adamları ile donatılmış araştırma 

merkezlerine ihtiyaçları vardır. 

Bütün bunların aksine, önceki 

yıllarda, tarımsal üretime verilen sübvansiyon 

mantığı üzerine inşa edilmiş bir siyasi patronaj 

devleti alemi yaşıyorduk ve bu da sonuç itibariy-

le, özellikle, büyük çiftçilerin işine yaradı. Diğer 

taraftan ise, hem üretimin sağlıklı ve rasyonel bir 

şekilde yeniden yapılanmasına hem de topluluk 

kurumlarında Yunanistan’ ın güvenirliliğine ezici 

darbeler getirdi. 

Meşhur Hatzigakis paketi olarak bilinen ve ELGA 

(Devlet Tarım Tazminatları Kurumu) aracılığıyla 

2009 yılında verilen,  yasalara aykırı tazminatlar 

şöleninin başrol oyuncuları  yine büyük çiftçilerdi.

Şimdi ise, bu büyük üreticilerin, diğer bütün üre-

ticilerle birlikte, aldıkları paraları faizli olarak iade 

etmek üzere çağırılmaları bekleniyor.

Tabi bu da, o dönem hükümetinin traktör protes-

tolarını  yatıştırmak için,  2009 yılının başlarında 

724,000 çiftçiye kanunsuzca verdiği  424 mil-

yonluk tazminatlar dizisinin bir bölümünü daha 

oluşturmaktadır.     

‘Kanunsuzca’ diyoruz çünkü,  Avrupa Komisyo-

nu, üye ülkere, üretimin uğradığı zarar,  %30’ un 

üzerindeyse tazminat hakkı veriyordu.  O zaman 

Yunanistan’ daki zararlar ise %10-%20’ yi geç-

miyordu. Kayıtların zamanlaması (timing) pek 

tesadüf değil. 

Sizlere, Yunanistan’ ın bugüne kadar Avrupa’ dan 

aldığı paralarla ilgili küçük ama yeterli bir tablo 

sunmak istiyorum:

Entegre Akdeniz Programları 1985 – 1989 

€ 2.576.000.000 (daha sonra ECU). İlk De-

lor Paketi 1989-1993, 7.193.000.000 €. II. 

Topluluk Destek Çerçevesi  (Β΄ ΚΠΣ ) 1994-

1999, 13.980.000.000€,  Γ΄ ΚΠΣ  2000-2006, 

22.707.000.000 € ve ESPA 2007-2014, 

24.300.000.000 €. Tarımsal sübvansiyonlar, bu 

fonlara dahil değildir.

Tarım sübvansiyonları ve diğer sübvansiyonlar 

birlikte hesaplandığında, Yunanistan’a bu 35 yıl 

içinde gelen paranın, toplam 200 milyar Avro’ 

ya ulaştığı tahmin ediliyor.  Sadece son 15 yılda 

tarım sektörüne 40 milyar Avro gelmiştir!

Hatta, herkes,  Yunanistan’  ın  ve özellikle 
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de çevresinin büyük bir bölümünün, bu AB fonları 

sayesinde değiştiğini kabul ediyor. Ayrıca herke-

sin hemfikir olduğu başka bir konu da,  karalama 

bir tasarımdan ve siyasi mülahazalardan kaynak-

lanan sebeplerden dolayı,  bu fonların önemli bir 

kısmı üretim modelini değiştirmek için kullanılma-

dı, aksine tüketimde kullanıldı.

Bayanlar ve Baylar, 

Yunan ekono-

misinin yeniden 

üretken bir 

şekilde yapılan-

ması için çok 

önemli bir par-

çayı oluşturan 

birincil sektörün 

desteklenmesi 

ile ilgili Devletin 

vaatlerinin ‘Boş 

bir Mektup’ olduğu kanıtlanmaktadır.

Yerli üretimin teşviki için duyurulara ve eski 

siyasetrçilerin ‘ateşli sözlerine’ rağmen, hükümet-

ler uygulamada, tarım ve hayvancılık dünyasını 

desteklemek için hiçbir gerçek adım atmamıştır. 

Aksine, yeni Mutabakat Zaptı’ nın (yeni Mnimonio’ 

nun) imzalanmasından sonra tarım ve hayvan-

cılıkla uğraşanlar, resmen,  daha da fazla ağırlık 

kaldırmaya davet ediliyorlar.

Diğer konuların yanısıra, çiftçiler için vergi 

oranının bugünkü  % 13’ ten %20’ ye artması, 

hatta 2017 yılı gelirleri için de %26’ ya  çıkması 

öngörülüyor. Ayrıca, ENFİA, miras ve mülkiyet 

transferleri gibi,  bir dizi vergi muafiyetlerinin 

ortadan kaldırılması yada kısıtlanmasına katkıda 

bulunuluyor.

Aynı zamanda, yerli üretim giderek azalmaktadır, 

devlet ise hiçbirşey yapmadan seyirci kalmakta-

dır.

Örneğin, inek sütünde, bugüne kadar sadece 

kotayı  kapsamak değil , aynı zamanda  ek miktar 

için ceza da ödüyorduk. Bugün ise, hem kota-

yı karşılayamıyoruz hem de her yıl üretimimiz 

30.000-50.000 ton azalmaktadır. 

Benzer bir 

durum, büyük 

bir ölçüde eksik 

olan ve ülkenin 

ihtiyaçlarını 

karşılmakta 

sıkıntı çeken 

yerli et üretimin-

de de var. Hatta 

belirtmek isterim 

ki, sığır etinde 

tüketilen miktarların %80’ inin ithal olduğu tahmin 

edilmektedir.

Market raflarının Fransa ve Hollada gibi Avru-

pa ülkelerinden ithal edilen etlerle dolu olması, 

aslında bizi şaşırtmamalı, çünkü kendi ihtiyaçları-

mızı karşılayacak kadar bile üretemiyoruz. Hatta, 

durumun biraz daha iyi olduğu sebze üretiminde 

bile yetersiz kalmaktayız, bunun da en tipik örneği 

Arjantin’ den ithal limonlar ve Belçika’ dan ithal 

domateslerdir.

Birincil sektörü canlandırmanın ‘Anahtarı’ aslında, 

Ortak Tarım Politikası’nın öngördüğü fonların,ül-

kenin siyasi güçlerinin çoğunluğu tarafından 

desteklenecek ulusal bir politika temelinde değer-

lendirilmesidir.

Bu bağlamda, hem tarım arazilerinin genişletilme-
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sini hem de gençlerin tarlalara dönüşünü sağlaya-

cak ek teşvikler gerekmektedir.

Böyle bir çaba 2011 yılında başlatıldı, ve kent 

sakinlerine kırsal bölgelere dönmeleri için, konut 

inşa edebilecekleri ve tarım ürünleri yetiştirebile-

cekleri ücretsiz 

araziler, topraksız 

çiftçilere ve hay-

van besicilerine 

de yine bedava 

araziler sunuldu, 

fakat maalesef bu 

çaba pek karşılık 

görmedi.

Piraeus Banka-

sı’ nın yapmış 

olduğu son bir araştırmaya göre, çiftçi gelirinin 

2024 yılına kadar %9’ a kadar artabileceği tahmin 

ediliyor. Bu da ancak bir şartla olur, yani, çiftçiler 

yüksek kaliteli ve katma değerli ürünlerin üretimi 

ve dağıtımı üzerine yoğunlaşırlarsa geçekleşebi-

lir.  

Çiftçi gelirinin değişebilmesi için, önemli bir para-

metre tabi ki, üretim maliyetinin düzenlenmesidir. 

Yunan üreticileri için, kalite ve tek olma durumları 

ön planda olan ürünler (ΠΟΠ ürünleri) ‘Güçlü 

Kart’ oluşturmaktadır. Bugün, Yunanistan’ da coğ-

rafi köken göstergeli, ΠΟΠ belgeli (Menşe Ürün 

Tanımlı) 101 ürün bulunmaktadır, ΠΟΠ ve  ΠΓΕ 

(Korumalı Coğrafi Endikasyon) ürünlerinin toplam 

sayısının %8,4’ dünü toplayan Yunanistan AB’ de 

5’ inci sırada yer almaktadır.

Nihayetinde, Trakya kökenli biri olarak ve tütün 

üretimine, özellikle de ünlü Anadolu tipi Basma 

tütününe ilgi duyan biri olarak, ‘tütün üreticilerinin 

gelirine, yeni Ortak Tarım Politikası’ nın II. Aya-

ğından destek’ konulu, Meclis’e yatırmış oldu-

ğum soru önergesi ile ilgili gelişmeye değinmek 

istiyorum.   

Özellikle, Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı Yar-

dımcısının cevabında bildirdiği üzere, ‘yeni 2015 

– 2020 Ortak 

Tarım Politikası 

ile, tütüne artık 

bağlantılı destek 

verilmeyecek, 

tütün bağlantılı 

destek alacak 

ürünlerin belirtildi-

ği 38. md.ye dahil 

edilmedi.

Şunu belirtmekte 

fayda var, sadece Rodop ilinde yaklaşık 6.800 

aile geçimini sadece ve sadece tütünden sağlıyor, 

çünkü tütün bölgedeki tek üretim. Ayrıca, belirt-

meliyiz ki, bugüne kadar, hiçbir siyasi liderlik,bu 

bölgedeki çiftçi gelirine katkı sağlayacak alternatif 

bir üretim için herhangi bir düzenleme yapmamış-

tır.

Çoğunlukla, verimsiz ve kurak topraklarda ye-

tiştirilen bu tütüne sübvansiyon sağlanmazsa, 

sadece bir üretim yok olmayacak, aynı zamanda 

bu olay, toplumsal 

dengeye ve bölge refahına da bazı sonuçlar 

getirecek ve toplumsal bir grubun yok olmasına 

sebep olacaktır.

2015 – 2020 yeni program döneminde geçer-

li olacak olan, Yeni Ortak Tarım Politikası için 

yapılan son görüşmede, 2008 yılından sonra, ilk 

defa toplam AB fonlarının % 5 ile %15’ i arasında 

bir destek verilecek, ve bu destek, yetiştirildikleri 

bölgede, sosyo-ekonomik açıdan büyük önem 
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arzeden  ürünlerin terk edilmemesi ve varolmaya 

devam etmesi için verilmektedir.

Ne yazık ki, doğrudan ödemelerle ilgili 38. md. de 

bulunan desteklenecek ürünler listesinden, tütün, 

herhangi bir gerekçe olmadan ve Avrupa Parla-

mentosu muhalefetine rağmen  çıkartılmıştır.

Tütünün, AB Antlaşması ile korunan bir ürün 

olduğu göz önüne alındığında (Ek 1), ve bir tarım 

politikası uygulamasından keyfi olarak dışlanması 

meşru kaygılara sebep olmaktadır, çünkü gele-

cekte, ürünün ve üreticilerinin, başka politikaların 

da dışında bırakalacağından korkulmaktadır. 

Ayrıca, tütün, özellikle de Trakya’ da yetiştirilen 

Basma, Yunan ekonomisine katkıda bulunan  bir 

ihracat ürünüdür. Hatta, Basma, dünya çapındaki 

büyük şirketler tarafından sigara harmanlarında 

kullanılmaktadır, son zamanlarda PHILIP MOR-

RIS ile yapılan ticari anlaşmada olduğu gibi.

Rodop – Evros Tütün Üreticileri Kooperatifi’ nin 

önerisi, Ortak Tarım Politikası’ nın II. Ayağından 

Yunanistan’ a düşen 2,2 milyar avro tutardan 

tütüne kilo başına 3 Avro bir destek verilmesidir. 

Böylece, Trakya’ daki çiftçiler için bu ürün, uygula-

nabilir ve kârlı bir seçenek  oluşturacaktır, çünkü 

tütün ve tütün üretimi zaten onların yaşam şekli 

ve toplumlarının, kültürlerinin bir parçasıdır.

Ayrıca, Bolaris, çiftçilere, daha iyi fiyatlar elde et-

mek için, üretim işletmeleriyle daha iyi anlaşmalar 

yapmalarını vurguluyor.

Ve ben, bakanın hangi anlaşmalardan ve hangi 

şirketlerden söz ettiğini anlamaya çalışıyorum? 

Köylerde tütünlerinin kilosunun 3 – 4 Avro’ ya 

veren tütün üreticilerinden mi, tütünü satılama-

yacak diye korkanlardan mı? Anlaşmaları yok 

sayan ve üretici ödemelerini aylarca süründeren, 

ve üreticinin hayatını daha da zor yapan imalat 

işletmelerinden mi?

Sayın Bolaris, cevabında daha pek çok şeyden 

söz ediyor. Mesela, ‘tarlaları terk etme sebebi 

olan, destek yardımın üretime verilmemesi’nden.

Ve ben tekrar düşünüyorum, bakan acaba hangi 

görüşmelerden  ve hangi şirketlerden söz ediyor? 

Ürünleri depolarda kalmasın diye kilosunu 3-4 

avrodan satan üreticilerden mi? Tütün üreticileri-

ne ‘Tarlalalarınızı bırakın, nasıl olsa üretmediği-

niz ürün için prim alacaksınız’ diyen kimdi, diye 

düşünüyorum.

Tütün üreticilerini büyük risklere atan ve önceki 

yıllarda maruz bırakan, siyasi sistem değil miydi?

Herkes için sorumluluklarını üstlenme zamanı 

geldi. Herşeyden önce de, Trakya’ nın yerel eko-

nomisinin, geleneğinin ve kültürünün ayrılmaz bir 

parçası olan Basma üretiminin devam etmesi için, 

hem Avrupa’da hem de uluslararası forumlarda 

mücadele edilsin.

Beni dinlediğiniz için sizlere teşekkür ediyorum.     
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SORU ÖNERGESİ 

Protokol No: 7018/21-06-2018

Atina, 21-06-2018

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine

Konu: Bu yıl Rodop ilindeki tarım arazilerinin büyük bir bölümünde yaşanan 

verimsizlikten dolayı zarara uğrayan pamuk, tütün ve buğday üreticilerinin geli-

rinin korunması ve tazminatları. 

Bu yıl Rodop ilindeki tarım arazilerinin büyük bir 
bölümünde yaşanan verimsizlikten dolayı zarara uğrayan 
pamuk, tütün ve buğday üreticilerinin gelirinin korunması 

ve tazminatları 

Sayın Bakan,

Rodop ilinde hem kış boyunca hem de ilkbaharda 

yaşanan iklim şartlarından dolayı, binlerce dönüm 

arazide ya hiç ürün yetişmemiş yada çok az yetiş-

miş ve bu şartlardan dolayı da gerçekte beklenen 

hasat kesinlikle elde edilemeyeceğinden çiftçiler 

de umdukları geliri kesinlikle alamayacaklardır.  

Rodop ilinde üretimi yapılan ana ürünlerden biri 
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pamuktur ve Rodop ilinde üretilen pamuk hem 

miktar olarak hem de kalite olarak, Rodop ilini 

Yunanistan çapında pamuk üretiminde en güçlü 

bölgelerden biri haline getirmiştir. Yani hepimizin 

arzuladığı şekilde pamuğun uluslararası bir tanı-

nırlık kazanması demek, doğal olarak bu değerin 

bir bölümünün  çiftçimize geri dönmesi demektir.   

Bu yıl ise, tüm yorucu çabalara ve aynı zamanda 

çok masraflı üretim çalışmalarına rağmen, binler-

ce dönümde hiç filizlenme olmamış yada çok az 

bir verim belirtisi olmuştur. Bu durum da çiftçileri 

hem karamsarlığa hem de ekonomik felakete sü-

rüklemektedir, çünkü bazı durumlarda tarlalara iki 

hatta üç kez ekim yapmak zorunda kalmışlardır.

Pamuk üreticileri yaşadıkları ekonomik zararın 

yanısıra, bir de dönüm başına elde etmeleri 

gereken ürün verimini çırçır dönemi boyunca elde 

edemeyecekleri için, hem aldıkları özel  (bağlantı-

lı) yardım hem de Avrupa sübvansiyonu tehlikeye 

girmektedir.

Aynı acı durum, buğday üretimi için de geçerlidir, 

ki verim onlarda da o kadar düşük ki,  çiftçilerin 

çoğu tarlalardaki hasatı toplamayı bile düşün-

memektedirler. Bunun yanısıra, üreticiye verilen 

fiyatlarla üretim maliyeti dahi karşılanamayan 

hayvan besicilerinin durumunu da zaten çok iyi 

bilmektesiniz.

 Tütün konusunda da kuraklık ve hastalıklardan 

dolayı bu yıl çok zor bir yıl olacaktır, zira Rodop 

ilinin son 30 yılda karşı karşıya kaldığı en bü-

yük sorun bu yıldır. Bu zarar il genelinde %60’ ı 

aşmaktadır. Tütün üretcilerimiz, tütünü ve işlerini 

çok iyi bilmektedirler, yani tütün hakkında bilgi 

sahibidirler, bu da zaten her yıl üretilen tütünün 

kalitesinden görülmektedir.

Bazı durumlarda ise, tütün tarlalarındaki ürünün 

tamamı zarar görmüştür, bu yüzden de tütün 

üreticileri tarlaları yeniden sürmek ve tekrar ekim 

yapmak zorunda kalmışlardır. Ekonomik krizden 

dolayı, tütün üreticilerimiz ekonomik açıdan çok 

zor bir durumdadırlar ve gerçekten tütünü bölge-

mizde barındırmaları ve ailelerini geçindirebilme-

leri her geçen gün daha da zorlanmaktadır.

Sizin de anladığınız üzere, tütün üreticilerinin bu  

yılki zararı sadece bir şekilde telafi edilebilir, o 

çare de tütünün istisnai ürün olarak değerlendiril-

mesi ve tütüne tazminat hakkı sağlanmasıdır.

Yukarıda belirtilenlerin akabinde size soruyorum: 

A) Bu yılki ürünlerinin tamamını kaybede-

cek olan, hem kendileri hem de aileleri ekonomik 

çıkmazda olan bu üreticilere yardım etmek adına 

ve  bu durum sadece bu üreticilerin kendileri-

ne değil aynı zamanda ilimizin ekonomisine de 

büyük bir darbe olacağından dolayı ELGA ve 

OPEKEPE’den alacağınız bilgiler doğrultusunda, 

tazminat sağlamayı düşünüyor musunuz?  

B) Bu yıl Rodop ilinde dönüm başına düşen 

düşük üretimden dolayı pamuk üreticileri için 

bağlantılı desteği nasıl sağlamayı ve bu yardımı 

kaybetmemeleri için ne yapmayı düşünüyorsu-

nuz? 

Soruyu yönelten milletvekili

İlhan Ahmet

Rodop İli Milletvekili
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Basın Bildirisi – Soru Önergesi

21-06-2018

KONU: Bu yıl Rodop ilindeki tarım arazilerinin büyük bir bölümünde yaşanan 

verimsizlikten dolayı zarara uğrayan pamuk, tütün ve buğday üreticilerinin geli-

rinin korunması ve tazminatları. 

Yaşanan verimsizlikten dolayı zarara uğrayan pamuk, 
tütün ve buğday üreticilerinin gelirinin korunması ve 
tazminatları Pamuk, tütün ve buğdaydaki verim kaybı 

meclis gündeminde

Pamuk, tütün ve buğdaydaki 

verim kaybı meclis gündeminde

Rodop Milletvekili İlhan AHMET, 

kuraklık nedeniyle pamuk, tütün 

ve buğday üretiminde meydana 

gelmesi beklenen verim kaybının 

üreticilerde yol açacağı zararı 

meclise taşıdı. 

Tarım Bakanı’na hitaben sunduğu 

soru önergesinde Milletvekili İlhan 

AHMET, pamuk, tütün ve buğday 

üreticilerinin gelirlerinin korunması 

101



ve zararlarının tazmini için ödeme planı talep etti.

Rodop İli’nde iklim şartlarına bağlı olarak yaşanan 

kuraklığa dikkati çeken milletvekili, binlerce dö-

nüm ekili arazinin çoğunda hiç ürün yetişmediğini, 

yetişenlerde de verimin çok düşük olduğunu belir-

terek, Rodop çiftçisinin bu yılki hasat kaybının çok 

yüksek olacağını vurguladı.

Pamuk üreticisi destek hakkını kaybetme riskiyle 

karşı karşıya

İlhan AHMET, düşük 

verim nedeniyle pamuk 

üreticilerinin özel (bağ-

lantılı) yardım hakkı ile 

Avrupa Birliği sübvansi-

yonunun tehlikeye girdi-

ğine de işaret etti. Aynı 

verim düşüklüğünün 

buğdayda da söz ko-

nusu olduğunu belirten 

milletvekili bu durumun 

hayvan besicilerini de 

olumsuz etkileyeceğini ifade etti.

Tütün üreticisinin % 60’ı zararda!

Milletvekili, tütünde yaşanan verim kaybına da 

dikkati çekerek, Rodop İli genelinde zararın % 

60’ın üzerinde olduğunu söyledi. Ekili arazilerde 

kuraklık ve hastalık nedeniyle meydana gelen 

zararın boyutuna işaret eden İlhan AHMET, “çok 

sayıdaki tütün üreticisi tarlalarını sürüp, yeniden 

ekim yapmak zorunda kalmıştır” dedi.

İlhan AHMET, milletvekili olduğu Rodop İli’nde 

Azınlık ailelerinin neredeyse tek geçim kaynağı 

olan tütün üretimindeki bu durumun telafisi için 

Tarım Bakanı’na çağrıda bulunarak, “tütünün is-

tisnai ürün olarak değerlendirilerek tazminat hakkı 

sağlanmasını” talep etti.

Soru önergesinde Tarım Bakanı’ndan, “Bu yılki 

ürünlerinin tamamını kaybedecek olan, hem 

kendileri hem de aileleri ekonomik çıkmazda 

olan bu üreticilere yardım etmek adına, ELGA ve 

OPEKEPE’ den alacağınız bilgiler doğrultusunda, 

tazminat sağlamayı düşünüyor musunuz? Pamuk 

üreticilerinin bağlantılı destek hakkını kaybetme-

mesi için girişimde bulunacak mısınız?” soruları-

nın yanıtını istedi.
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                                                                                                                     14-06-2018

İlhan AHMET’ten pamukçulara kuraklık zararı talebi

Rodop Milletvekili İlhan AHMET, Tarım Tazminatları Kurumu (ELGA) Başkanı 

Theofanis Kourebe ile görüştü. 

İlhan AHMET’ten pamukçulara kuraklık zararı talebi

Atina’da 13 Ha-

ziran Çarşamba 

günü gerçekleşen 

görüşmede İlhan 

AHMET, milletve-

kili olduğu Rodop 

İli’nde pamuk 

üretiminde kuraklık 

nedeniyle oluşa-

cağı tahmin edilen 

ürün kaybının 

üreticide yol açacağı zararın tazmin edilmesi için 

acil ödeme planı talep etti. 

Milletvekili İlhan AHMET, kuraklığa bağlı olarak 

çiftçilerin pamuk, tütün ve buğday başta olmak 

üzere tüm zirai ürünlerde verim düşüklüğü ile 

karşı karşıya kaldığına dikkat çekti. Yaşanan 

kuraklığın üretimi zarar edici seviyelere düşüre-

ceğine işaret eden milletvekili, üreticilerin gelir 

kaybı tehlikesine karşı Tarım Bakanlığı nezdinde 

harekete geçilmesi çağrısında bulundu.

“Pamuk üreticilerine destek için bakanlık kararı 

çıkarılabilir”

ELGA Başkanı Kourebe görüşmede, kuraklığa 

bağlı zararların tazmininin ELGA’ya dahil olmadı-

ğını belirtti. Bununla birlikte Kourebe, öngörülen 

zararlarla ilgili Rodop İli’ndeki belediyeler ile Ro-

dop İli Tarımsal Kalkınma Müdürlüğü tarafından 

başvuru yapıldığı takdirde tazminin, Acil Durum 

Planlaması bütçesinden mümkün olacağını söy-

ledi.  

İlhan AHMET’İN, bölge genelindeki verim düşük-

lüğü nedeniyle bağlantılı destek hakkını kaybet-

me riskiyle karşı karşıya olan Rodop İli pamuk 

üreticileri için yardım talebine ise ELGA Başkanı, 

bu hakkın riske girmemesi için pamuk üreticileri 

özelinde bakanlık kararı çıkarılabileceğini ifade 

etti. 
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İLHAN AHMET

Rodop İli Milletvekili

DEMOKRATİK İTTİFAK MECLİS GRUBU

SORU ÖNERGESİ

Protokol No: 2991 / 01-11-2018

                  Atina, 01 -11- 2018

Rodop ili pamuk üreticilerine tazminat 
sağlanması ve düşük üretim sebebiyle azalmış olan 

gelirlerinin desteklenmesi. 

Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanı’nın dikkatine, 

KONU: Hem hastalıklar hem de hava şartları 

dolayısıyla ürünleri zarara uğramış olan Rodop 

ili pamuk üreticilerine tazminat sağlanması ve 

düşük üretim sebebiyle azalmış olan gelirlerinin 

desteklenmesi. 

Son yıllarda Rodop ilinin ana üretimlerinden olan 

pamuk, hem miktar hem de kalite olarak Yunanis-

tan genelinde Rodop ilini en gözde bölge haline 

getirmiştir. İşte bu durum da, ürünün bir kimliğe 
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bürünerek uluslararası tanınırlık ve değer kazan-

ması ve sonuç itibariyle de bu değerin bir bölümü-

nünün üreticiye geri dönmesi sağlamaktadır. 

Hem kış ayları boyunca hem de baharda yaşanan 

kötü iklim şartlarından dolayı, Rodop ilinde bugün 

binlerce dönümlük pamuk arazisinde büyük 

zararlar görülmektedir. Ekim döneminde yaşanan 

kuraklık ve daha sonra da üretim süreci esnasın-

daki devamlı yağışlar,  yeşil kurt gibi üretimi harap 

eden hastalıklara yol açmıştır.

Büyük uğraş ve maliyetle ekilen binlerce dö-

nümlük arazide ya hiç ürün yetişmemiş yada hiç 

denecek kadar az miktarda yetişmiştir. Bu olay 

da, çifçileri umutsuzluğa ve ekonomik felaketin 

sınırlarına sürüklemiştir, hatta bazı durumlarda 

çiftçiler tarlalarını iki ve üç kez ekmek zorunda 

kalmışlardır.

Ayrıca bu durum, pamuk üreticilerine sadece 

ekonomik zarar getirmemiştir, aynı zamanda 

dönümdeki verimi de büyük ölçüde etkilemiştir. 

27 Ekim tarihine kadar alınan bilgilere göre, bu yıl 

Rodop ilinde yaşanan zararlar sonucu, ülke ça-

pında pamuk üretiminde ikinci olan bölgemiz, bu 

yıl geçen yıla kıyasla zar zor kiloların yarısını elde 

edebilmiştir! Kuraklıktan en çok etkilenen araziler 

de dahil, dönüm başına gelen üretim sadece 75 

kilodur!

Büyük bir zarardan söz ediyoruz! Eğer ki, hü-

kümet ve Tarımsal Kalkınma ve Gıda Bakanlığı 

yetkilileri tarafından önlemler alınmazsa, bu zarar 

hem bölge için hem de tabi ki çiftçi aileleri için on 

milyonlarca zarar demektir.

Durum açık ve net ortada olduğundan ve Ro-

dop ili pamuk üretiminde dönüm başı verimin 

az olması prim kaybına sebep olduğundan, size 

soruyorum:

A) Rodop ilindeki pamuk üreticilerinin bu 

korkunç gelir kaybını nasıl karşılamayı planlıyor-

sunuz, bu konuyla ilgili ne tür girişimlerde buluna-

caksınız?  

B) Pamuk üreticilerinin yardım alma hakkını 

korumak için ve  prim kaybı yaşamamaları için ne 

yapacaksınız?

C) Altı ay önce aynı konuyu yine meclise 

taşımıştım ve bakan sayın Apostolu 16-7-2018 

tarihli 570/88956 protokol sayılı cevabında şöyle 

belirtmişti: “özel hava şartlarından dolayı yaşa-

nan bu zararlar yetkili kontrol birimleri tarafından 

teyid edilir ise ve pamuk üretiminin beklenenin 

çok altında olduğu ıspatlanır ise,  OPEKEPE bu 

onay belgesini dikkate alarak zarara uğramış olan 

üreticilere uygun şekilde bu primi (sindedemeni) 

ödeyecektir.” 

Rodop ilindeki pamuk üreticilerinin tazmin edil-

mesi için, bu geçen zaman zarfı içinde, yukarıda 

bahsedilen prosedürler gerçekleşti mi?

     

Soruyu yönelten milletvekili,

         İlhan Ahmet

              Rodop İli Milletvekili
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TARIMSAL KALKINMA VE GIDA BAKANI’ NIN DİKKATİNE

KONU:   Tarım Politikası yokluğu ve üretim sektörünün yeniden yapılanması ile 
ilgili herhangi bir planın bulunmaması, tarım sektörünün ve Yunanistan gene-
linde kırsal alanın terk edilmesine sebep olmuştur.
                                                                                                                 11-01-2019

İLHAN AHMET’İN TARIMSAL KALKINMA İLE İLGİLİ MECLİS KONUŞMASI

Teşekkür ederim sayın Başkan, 

Sayın Hükümet Üyeleri,

Bu günkü şartlarda, sizin BELİRSİZ siyasi ma-

sallarınıza inanmayacak ve bu 

anlatıları desteklemeyecek bir sosyal grup varsa, 

o da KESİNLİKLE ve KESİNLİKLE ÇİFTÇİLER ve 

HAYVAN BESİCİLERİdir.

4 yıldır, bir tarım pusulası olmayan, Yunan kırsalı-

nın yeniden yapılanma vizyonu olmayan, sağlık-

sız ve tarım karşıtı bir politika uyguluyorsunuz.

ORTAK TARIM POLİTİKASI’nın sunduğu fırsat-

ları bile DEĞERLENDİRMİYORSUNUZ. Yunan 

tarımının geleceği ile ilgili kararlar alındığında bile 

esasa göre pazarlık YAPMIYORSUNUZ.  

Tam aksine, yoksulluğun sefil bir şekilde yeniden 

dağılımını yapmakla yetiniyorsunuz, çünkü bir 

sonraki seçimlere odaklanmış durumdasınız ve 
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bunu da aslında yeni nesil çiftçilerimiz için varolan 

zorlukları ihmal ederek ve görmezden gelerek 

yapmaktasınız.

Bizler 4 yıldır, Tarımsal Kalkınma ve Gıda Ba-

kanlığı’nın siyasi liderleri ile uzlaşma ve  diyalog 

kapılarının kilidini açmaya çalışıyoruz, fakat ma-

alesef Bakanlık, bu çabalarımıza karşı kulaklarını 

tıkamış durumda.

Durmadan gelirleri azalan çiftçiler için, Trak-

ya’daki tütün üretücileri için, Brüksel’den öneriler 

getiriyoruz ve iktidarın yetkili büroları bunlarla 

ilgilenmiyor bile...

Sunduğumuz konularla ilgili Avrupa Parlamento-

su’ndan cevaplar alıyoruz, ancak bunlara karşılık 

olarak Yunan Meclisi’nden ise SESSİZLİK ve 

OLUMSUZ YANIT alıyoruz. Bu durumda, uzak 

ve dağlık bölgelerdeki çiftçi ve hayvan besici bu 

Hükümetten ne bekleyebilir? 

TÜTÜN

Sayın Bakan,

Bildiğiniz üzere, dezavantajlı, dağlık ve yarı dağlık 

bölgelerdeki çiftçi gelirinin desteklenmesi için 

olanaklar mevcut, hatta tütün gibi, uygulanmak-

ta olan Ortak Tarım Politikası destekleri dışında 

bırakılmış ürünler için bile bu mümkün. 

Avrupa Birliği Tarım Komiseri, sayın Phil Hogan, 

kendisine Avrupa Parlamentosu’nda yöneltilen 

soru önergesi üzerine, Ortak Tarım Politikası’ndan 

alınan desteklerin dağılımının, her üye – ülkenin 

kendi sorumluluğunda olduğunu da net ve açık bir 

şekilde belirtmiştir.   

Avrupa Komisyonu’nun, yeni Ortak Tarım Politi-

kası ile ilgili önerisi, bir dizi kriter çerçevesinde, 

her üye – ülkeye destek dağılımını yapma olanağı 

sağlamaktadır.

Burada vurgulanmak istenen gerçek, küçük 

ölçekli üreticilere tekrardan dağılım yapılması ve 

tarımın çevreyi, sosyal yapıyı ve geliri olumlu etki-

lediği bölgelere de daha fazla destek verilmesidir. 

Buna paralel, dönüm başına ödenen destek de, 

fakir bölgelerde daha fazla olmalıdır.

Yunanistan bölgeleri düzeyinde ve ürüne bağlı 

olarak kaydedilen yüksek gelir eşitsizliğinin telafi 

edilmesi için bunlar mutlaka yapılmalıdır.

Bunların dışında, Rodop iline bakıldığında, bura-

da 6.800 ailenin sedece ve sadece tütün üretimi 

yaptığını görmekteyiz, çünkü bu bölge için tütün 

tek üretimdir.

Bölgemizde 30 bin kişinin tek geçim kaynağı 

olan tütün üretiminde bu yıl yaşanan hastalıklar, 

Rodop İli’nin ekonomisinde 20 milyon Euro zarara 

yol açmıştır.

Hal böyleyken, iktidar sahipleri olarak sizler, 

tütüncülerimizin bu zararlarını ivedilikle ve hak-

kaniyetli bir dağılımla makul miktarlar üzerinden 

tazmin edeceğinize, Rodop İli’nde yaşanan büyük 

kaybı görmezden geldiniz. 

Zararın bölgesel boyutlarını dikkate almadan, “DE 

MINIMIS”ten 8 milyon Euro’luk bir kaynağı Yuna-

nistan genelindeki tüm tütün üreticilerine YATAY 

(zararı olan ve olmayan üreticiye eşit şekilde)  

şekilde dağıtmaya karar verdiniz. 

Bu şekilde de, adaletsizlik hissi daha da artmak-

tadır. Çünkü siz sadece sakada dağılımı politi-

kasını uyguluyorsunuz ve başka birşey yapmı-

yorsunuz. Ve Rodop ilinde tütüncülere tazminat 

bedeli olarak dönüm başı 100 Euro’yu yada bazı 

bölgelerde 60 Euro’yu reva gördünüz, ve böylece 

tüm bu insanları ve ailelerini mutlak yoksulluğa ve 

sefalete mahkûm etmeyi tercih ettiniz.

PAMUK

Pamuk üretimine de bakacak olursak, bu yıl Ev-

ros ve Rodop illerinde ürünlerde yaşanan hasta-
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lıklar büyük zararlara yol açmıştır.

Geçen yıla kıyasla, Rodop ilinde % 15 ürün kaybı, 

Evros‘ta ise % 33 oranında ürün kaybı olduğu 

hesaplanmaktadır.

ORGANİK TARIM

ORGANİK TARIM alanında, sizden Doğu Ma-

kedonya- Trakya bölgesine yapılan haksızlığı 

telafi etmenizi talep ediyoruz, yani Organik Tarımı 

desteklemek için Tarımsal Kalkınma Programı 

ödeneklerinin dağılımını yeniden incelenemizi 

istiyoruz.

Tarımsal Kalkınma Bakanlığı tarafından organik 

tarımı desteklemek için düzenlenen duyuru uya-

rınca, Doğu Makedonya – Trakya bölgesine mev-

cut 120 milyon Euro’luk ödeneklerin sadece % 

4,9’unu oluşturan 59 milyon Euro tahsis edilmiştir.

HAYVANCILIK

Hayvan besicileri ile ilgili konuşmamı burada 

sonlandırıyorum.

“Yunan devleti, devlet mekanizmasını, hayvan be-

sicilerini ve Avrupa’nın en kaliteli üretimini küçük 

düşüren örgütlü çıkarlar karşısında resmen boyun 

eğiyor.

Artık  ülke olarak kendi ayağımıza kurşun sıkmak-

tan vazgeçmeliyiz. 

2015’te Ortak Tarım Politikası’nın haksız dağılı-

mıyla başladınız.

Bunu, bulundukları eyalete göre yararlanan veya 

haksızlığa uğrayan hayvan besicileri olarak ülkeyi 

ikiye bölen meraların teknik çözümlü dengesiz 

dağılımı izledi.    

Süt ve ette, işlemcilerin ve aracıların, sorumsuz-

ca hareket etmelerine müsade ettiniz. Etkili bir 

kontrol uygulamadınız ve zaten azaltışmış olan 

kontrol hizmetlerini de doğru yönetmediniz.  

Üretimi ödüllendireceği yerde cezalandıran, mut-

lak, gelişim karşıtı ve haksız bir vergi ve sigorta 

sistemi oluşturdunuz. Üretim maliyetini, yukarıda 

belirtilenlerle ve malzeme ve enerji artışlarıyla 

daha da yükselttiniz.

Bürokrasi ve fon eksikliği devam ediyor. Tüm 

Yunan halkı gibi, hepimiz borçlarını mütemadiyen 

ödemeyenleriz. 

Avrupa uygulamalarına aykırı olarak, AB yardım-

larını bloke ediyorsunuz ve hacizden muaf olan 

hesapları birincil sektör verilerine göre ayarlamı-

yorsunuz. 

Böylece, boynumuza geçirilmiş olan ipi daha da 

sıkılaştırıyorsunuz ve halen bizlerden  hayvan 

besici olmaya devam edenleri, bu işimizi bırakma-

ya zorluyorsunuz.

Şu ana kadarki politikalarınızla, birincil sektöre 

ne kadar yardım etme niyetinde olduğunuzu bize 

gösterdiniz. Sizden ricamız, bize daha fazla sorun 

yaratmamanız”.

Bunlar benim sözlerim değil! 

Çıkmazda ve üzüntü içinde olan Doğu Makedon-

ya – Trakya HAYVAN BESİCİLERİNİN çığlığı bu.

Halâ hükümette olduğunuz bu süre için bile olsa, 

sizleri onlara kulak vermeye davet ediyorum.

Sayın meslektaşlarım, 

Tarımsal üretimin yeniden yapılandırılması ve 

kırsal kesimin yeniden canlanması bir slogan 

değildir.

Bu ülke için hayatta kalma koşuludur, gelecek ne-

sillere bırakmamız gereken bir siyasi  emanettir.

Değişim Hareketi olarak bizler, istediğimiz ve düş-

lediğimiz ilerici hükümetin bir parçası olarak bunu 

yapmaya hazırız.

Teşekkür ederim. 

https://www.youtube.com/watch?v=kvR-8xlZn-

bA&feature=share
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